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Device za Satana 
Val verskih sekt, dušebrižnikov in kro j ikev usod dosegel tudi Slovenijo - nevarnost, ki je ne gre podcenjevati . Strdn 19. 

T E M A T E D N A 

Ne bom te poljubil, smrdiš! Stran 2 0 . 

REPORTAŽA 

Dvanajst glav na en m a h . Stran 16. 

AVTOMOBILIZEM 

Pariški salon. Stran 24 . 

R A D IO 

Sijajen bron za RC. Stran 8 . 

ROKOMET 

Pred začetkom evropskih pokalov. 
Stran 15. 

KRONIKA 

V Velenju heroin, v Šmar ju mar ihuana . 
Stran 3 2 . 

Velika razprodaja 
Rimskih Toplic 

Vroča t e m a na strani 4 . 

Eaprto-odprta Kofetar'ca 
I ' Za zapr t je lokala obtožuje lastnik velenjskega župana . Vroča tema na strani 3 3 . 

Sa
vi

nj
sk

a 
do

lin
a 

se
 tr

es
e 

in
 g

rm
i 

Stran 5 . 



2 DOGODKI 

Zagovor Brodnika pred krajani 
Še uro pred otvoritvijo v Šempetru so oškodovanci pripravljali protest 

v torek sta predsednik 
uprave Darsa Jože Brodnik 
in žalski župan Milan Dob-
nik odprla za promet devia-
cijo regionalne ceste preko 
bodoče avtoceste Arja vas -
Vransko. 

Še preden se je začela otvo-
ritvena slovesnost, so oškodo-
vanci ob trasi avtoceste, ki so 
pred nekaj tedni organizirali 
protestni shod v Ločici pri Pol-
zeli, Jožetu Brodniku dali ja-
sno vedeti, da ne bodo odsto-
pili od svojih zahtev po odš-
kodnini. V kratkem pogovoru 
z ljudmi je predsednik uprave 
Darsa pojasnil: »O tem, kak-
šna direktna škoda nastaja za-
radi gradnje avtoceste in o nje-
ni višini se bodo uskladili sod-
ni cenilci. Drugo je vaša zahte-
va, ki se v bistvu nanaša na 
izplačilo rente zaradi posega v 
prostor. To je stvar zakonodaje 
in Dars lahko o tej problemati-
ki organizira samo sestanek z 
resornim ministrstvom in jav-
nim pravobranilstvom.« Kraja-
ni so kasneje v pogovoru po-
vedali, da so ob otvoritvi na-
meravali organizirati protestni 
shod, vendar so se kasneje 
pogovorili z županom Mila-
nom Dobnikom in shod odpo-
vedali. Z Jožetom Brodnikom 
pa so se dogovorili za sesta-
nek, ta naj bi bil danes zjutraj 
na Vranskem. 

O sami deviaciji pa je direk-
tor projekta avtoceste Celje -

Ljubljana iz Družbe za držav-
ne ceste Vili Žavrlan povedal 
naslednje: »Deviacija regional-
ne ceste med Šempetrom in 
Polzelo sodi-v okvir izgradnje 
avtocestnega priključka Šem-
peter na avtocesto Arja vas -
Vransko. Deviacija bo sestavni 
del bodočega avtocestnega 
priključka Šempeter, ki bo ob-
likovan kot kombinacija >dia-
manta< na južni strani avtoce-
ste in polovične deteljice na 

Prihodnji petek, 18. okto-
bra, bo za promet odprt 9,3 
kilometrski avtocestni odsek 
Šentilj - Pesnica, teden dni 
kasneje, 25. oktobra, pa bo v 
celoti odprt 46,9 kilometrski 
avtocestni odsek Hoče - Arja 
vas. Dela na pododseku med 
Slovenskimi Konjicami in 
Slovensko Bistrico bodo do-
končana eno leto pred plani-
ranim rokom. 

severni strani avtoceste Arja 
vas - Vransko. Naselje Ločica 
in drugi bližnji kraji bodo zah-
valjujoč tej deviaciji, dolgi 600 
metrov, bistveno razbreme-
njeni prometa, saj bo obstoje-
ča regionalna cesta v prihod-
nje namenjena le lokalnemu 
in peš prometu. Obstoječa re-
gionalka se je na magistralno 
cesto vključevala tudi pod ze-
lo neugodnim kotom, novo 
križišče pa je izvedeno pravo-
kotno in bo veliko bolj varno.« 
^ ^ ^ • IRENA BAŠA 
' ^ ^ m Foto: GREGOR KATIČ 

Miren protestni shod so oškodovanci tokrat preklicali, Jožetu Brodniku pa kljub temu 
povedali svoja mnenja. 

Začetek študija v Celju 
Tako kot na vseh fakulte-

tah, se visokošolska predava-
nja v tem tednu pričenjajo 
tudi v Celju, kjer bo v letoš-
njem letu prvič organiziran 
visokošolski študij gradbe-
ništva, s predavanji pa danes 
pričenjajo tudi na Višji stro-
kovni šoli. 

Za visoki strokovni študij 
smeri gradbeništvo v Celju se 
je prijavilo 40 študentov, kar je 
za izvedbo programa (naj-
manj 30 prijavljenih) dovolj. 
Žal pa je bilo premalo študen-

tov prijavljenih za smer stroj-
ništvo, zato bodo vsi tisti štu-
denti, ki so želeli izobraževa-
nje na visoki šoli za strojništvo 
nadaljevati v Celju, predava-
nja vsaj še v letošnjem letu 
obiskovali v Mariboru. 

Zaradi izjemnega zanima-
nja za študij gradbeništva so v 
Celju letoš uvedli izredni štu-
dij za gradbenike in strojnike 
(od 3. letnika dalje). V ti smeri 
študija so se lahko vpisali di-
plomanti višjih šol navedenih 
smeri, študij bo trajal dve leti, 
obsegal pa bo leto šolanja in 
šest mesecev prakse, v kar bo 
zajet tudi čas za pripravo di-
plomske naloge. Za bodoče di-
plomante navedenih smeri pa 
se je zavzelo tudi Celje in tako 
je bila včeraj ob štirinajstih 

slovesna otvoritev novih štu-
dijskih prostorov, ki so na Ma-
riborski cesti v Celju. 

V tem tednu pa svoja vrata 
odpirajo tudi prve štiri sloven-
ske višje strokovne šole, med 
njimi tudi Višja strokovna šo-
la v Celju, ki bo pod okriljem 
Šolskega centra Celje izvajala 
program strojništva. Slovesna 
otvoritev novega študijskega 
programa bo v četrtek, 10. ok-
tobra ob 15.00 v prostorih Šol-
skega centra Celje, Višja stro-
kovna šola v Velenju, ki bo 
izvajala program elektronike, 
pa bo prvo generacijo študen-
tov na pot pospremila isti dan 
ob enajstih dopoldne v zborni-
ci Poklicne in tehniške elektro 
in računalniške šole v Velenju. 

N.-M. SEDLAR 

Deveta obletnica mesta 
V soboto so v Zrečab pro-

slavili deveto obletnico pro-
glasitve mesta. Na osrednji 
prireditvi je slavnostni go-
vornik, predsednik KS Zre-
če, Ivan Umnik orisal razvoj 
kraja, ki ima svoje korenine 
že v rimskih časih, kar potr-
jujejo izkopanine v nepo-
sredni bližini. 

Zreče so doživele dve obdob-
ji, v katerih je izrazito poraslo 
število prebivalcev. Prvič je bi-
lo to leta 1930, drugič pa med 
leti 1970 in 1991. Obakrat je 
bilo to pogojeno z intenzivnim 
razvojem gospodarstva. Danes 
so Zreče pomembno industrij-

sko in turistično središče, kar 
je posebnost v slovenskem pro-
storu, saj se turizem in indu-
strija ne izključujeta, ampak 
gresta skupaj z roko v roki. 

Turizem pa zahteva med 
drugim tudi lepo urejeno me-
sto. Tega se Zrečani zavedajo 
in iz leta v leto vlagajo velike 
napore, da bi bilo njihovo me-
sto kar najlepše. 

Na sobotni prireditvi so po-
delili priznanja in kovane vrt-
nice za najlepše urejeni blok 
(Pohorska ul. 3), najlepše ure-
jeno individualno hišo 
(družine Obrovnik iz 
Gorenja), poslovno-gospodar-

ski objekt (Terme Zreče) in 
naselje (Gabrovlje). 

Celotno prireditev je sprem-
ljal tudi bogat kulturni pro-
gram. Obiskovalci pa so si lah-
ko ogledali tudi likovna dela, 
nastala na likovni koloniji v 
okviru praznovanja. Tri naj-
boljša dela so bila tudi nagra-
jena. Prvo nagrado je osvojila 
likovna pedagoginja Metka 
Hren iz Zreč, drugo mesto je 
pripadlo Alojzu Tomšetu iz 
Konjic, tretjo nagrado pa je 
osvojila prav tako likovna pe-
dagoginja Jelka Višner iz Op-
lotnice. 

J.H., Foto: MN 

Med številnimi prireditvami ob prazniku Zreč je bila tudi odmevna razstava gob, ki jo je 
pripravila domača gobarska družina Kostanjevka, sodelovale pa so domala vse slovenske 

gobarske družine. 

Za kakovostno prenovo vzgoje 
Na 11. dvodnevnem srečanju delavcev Zavoda RS za šols-

tvo, ki je bilo konec minulega tedna v Zrečah, so predstavili 
temeljne usmeritve zavoda za nadaljnja tri leta, najzasluž-
nejšim delavcem pa so podelili tudi tradicionalna zavodova 
priznanja 

»Pri oblikovanju ciljev in izhodišč za delo zavoda so upošteva-
ni predvsem sistemsko urejanje šolskega prostora z mrežo 
javnih zavodov, nova šolska zakonodaja, pospešene dejavnosti 
kurikularne prenove in pa vzgojno-izobraževalna praksa,« je 
med uvodnim govorom poudaril direktor republiškega Zavoda 
za šolstvo Ivan Lorenčič. Tako se bo zavod v prihodnjem 
obdobju intenzivno ukvarjal predvsem s kurikularno prenovo 
in z uveljavljanjem ciljev te prenove v razvojni dejavnosti 
zavoda, ki je namenjena vodstvenim in strokovnim delavcem v 
vzgojno izobraževalni praksi. 

Srečanje se je nadaljevalo z delom v skupinah, na slovesnosti 
ob koncu srečanja pa je Ivan Lorenčič najbolj zaslužnim podelil 
zavodova priznanja, ki ga je med drugim prejel tudi Anton 
Smrke, pedagoški svetovalec za razredni pouk iz Celja. 

N.-M. S. 

Dve muhi na en mah 
v Mestni občini Velenje bodo istočasno z državnimi tudi 

lokalne volitve. Tako bodo Velenjčani 10. novembra poleg 
predstavnikov na državni ravni volili tudi člane svetov kra-
jevnih skupnosti in mestnih četrti. 

Za istočasne volitve so se v občini odločili, ker upajo, da bodo 
tako lokalne volitve nekoliko cenejše. Zanje imajo v proračunu 
namenjenih 6 milijonov tolarjev, vseeno pa se bojijo, da bo 
denarja zmanjkalo. 

Kakor koli že, v Velenju bodo volili člane v 15 svetov krajevnih 
skupnosti in 3 svete mestnih četrti. Kandidate lahko določijo na 
zboru volivcev s tajnim glasovanjem, lahko jih kandidirajo 
politične stranke, možno pa je kandidirati tudi z zbiranjem 
podpisov. US 

PO DRŽAl 
Koaliciiskih 

dogovorov se I 
UUBUANA, 4. okt 

(Delo) - Predsednik vlacj 
Janez Drnovšek je na i 
narski konferenci med 
gim opozoril na namiga 
so predvolilni koalicij sî  
govori med posarnez 
strankami že sklenjeni, 
dil je, da takšnih dogov 
ni z nobeno stranko. Vse 
licijske možnosti ostajaj(, 
prte in za sestavo koai 
bodo odločilni volilni izii 
dejal. Pozval je tudi socj 
partnerje, naj umirjeno 
pravljajo o odprtih vpi 
njih in naj upoštevajo sc 
ni sporazum. GZS se 
odstopom od kolektivnt 
godbe po njegovem na 
lotila reševanja te probk 
tike, saj poudarek, da je t 
znižati le stroške dela, n 
volj. 

Ni dokazov C 
zlorabah 

UUBUANA, 4. okt( 
(Delo) - Komisija državi 
zbora za preiskavo polit 
odgovornosti posame 
nosilcev javnih funkcij 
vršnih svetih občin in re| 
like za razpad gospodai 
ga sistema Iskre je za za; 
mi vrati sprejela končne 
ročilo. Preiskovalna kor 
j a, ki je tako uradno kor 
delo, ni pridobila doka 
da bi bil pri tem udele 
kdo od javnih funkcio/iar; 

Princesa Anâ  
Sloveniji 

UUBUANA, 7. okt( 
(Dnevnik) - Britanska pri 
sa Ana se je med obiske 
Sloveniji srečala z nekate 
nevladnimi organizacijan 
delujejo na področju so 
novarstvenih dejavn 
Sprejel jo je tudi slove 
predsednik Milan Kučai 
prostorih Društva za raz 
nje preventivnega in pr( 
voljnega dela, ki je bilo 
budnik njenega obiska, { 
odprla novo klubsko knji 
no. 

Kdo bo popusti 
UUBUANA, 7. okt( 

(Dela) - Po odpovedi s 
šne kolektivne pogodbe 
gospodarstvo s strani GZ 
sindikati še niso poenc 
kako naj bi reagirali. So I 
odločitvijo ali naj se pog3 
ali pa stavkajo. GZS bo 
nes, v četrtek, odločal al 
pripravljeni preklicati oc 
ved ali jo zamrzniti Še 
leta. Sindikati pa imajo 
vico do 23. oktobra pr̂  
gati podaljšanje p o g o d b « 
tri mesece oziroma do iẑ  
socialnega sporazuma, t' 
do marca prihodnje leto. 

Peko ustavil 
proizvodnjo 

TRŽIČ, 8. oktobra - ^ 
ku so v torek dopoldne 
vili proizvodnjo, popoj' 
pa zaprli 60 trgovin po 
vi. 1500 zaposlenih je n̂  
kanju. Vodstvo Peka se )< 
tak korak odločilo zaradi 
ločitve Gorenjske banke 
kot glavni upnik vztraja 
vnovčenju hipoteke. 
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^orcinaCreli 
,,oboto dopoldan se je na 

na Dobrovljah zbralo ve-
iz Savinjske, Ša-

" in Zadrečke doline ter 
^̂ od ^^ tradicionalnem 
Iniu, ki je bilo na mestu, 

so se oktobra 1941. leta 
Lnski partizani prvič 
ptalno spopadli z okupa-

Kne je najprej pozdravil 
Ijsednik žalske borčevske 
^izacije Janko Cvikl, slav-
ci govornik pa je bil pred-
l i demokratične stranke 
okojencev Tone Delak. Naj-

je govoril o pomenu na-
jino osvobodilne vojne in 
^ s t v a ter o vedno pogo-
iJih poskusih izkriviti resni-
otem: »Bodimo ponosni, da 
ipbili udeleženci NOB, saj 
jznaše borbe ne bi bilo naše 
ivenije- Nas sedaj motijo tisti 
Udani, nekdaj nekateri celo 
ljl(i funkcionarji, ki so se do 
^ pasivizirali. Te naše tova-
5 pozivam: pridružite se 
in.« 
Srečanja se je udeležil tudi 
leleženec te bitke in prvobo-
; Ivo Zupanc-Ludvik, ki je 
j(0 n a kratko tudi opisal. V 
jMmem programu so nasto-
\ učenci braslovške OŠ in 
jslovški pevci. Letošnje sre-
^eje pripravilo ZB in udele-
acev NOB Žalec in Mozirje 
idomicilni odbor II. grupe 
Jredov s sedežem v Celju. 

T TAVČAR 

telkovicevi 
Uavna nagrada 
v prostorih Narodne ga-

fflje v Ljubljani so v pone-
Hjek zvečer tretjič podeli-
I nagrade Republike SIo-
nije za področje šolstva. 
Med enajstimi nagrajen-
iza leto 1996, ki so z 
olgoletnim in ustvarjal-
en delom zaznamovali 
tdanjost in prihodnost, je 
idiCeljanka Ana Četko-
ižVodovnik. 

Drnovšek v Kozjem 
Predsednik slovenske vla-

de dr. Janez Drnovšek je obi-
skal Kozje, k jer se je v prosto-
rih občine pogovarjal s pred-
stavniki gospodarstva v bivši 
šmarski občini, ki je zda j raz-
deljena na več občin. 

Predstavniki gospodarstva so 
ga seznanili s problemi posa-
meznih panog in glavnih pred-
stavnikov, kjer sta v posebej 
neugodnem položaju steklars-
tvo in tekstilna industrija. Pre-
mier Drnovšek je podprl priza-
devanja gospodarstvenikov, 
predvsem pa se je zavzel za 
pomoč steldarstvu, ki ima svoj 
ugled in znamko ter se uspešno 
predstavlja tudi v svetu. Pouda-
ril je, da ne smemo dovoliti, da 
bi Steklama v Rogaški Slatini 
izgubila ugled, ki ga ima. Pred-
stavniki vlade so se zavzeli za 
ugodnejše kreditiranje gospo-

darstva, kar bi tudi pomenilo 
rešitev. , 

Domačini so goste seznani-
li tudi s problemi infrastruk-
ture, kjer izstopata dve po-
membni prometni žili, cesta 
Kozje-Prevorje-Šentjur in ce-
sta Kozje-Buče-Prelasko. 
Slednjo bi bilo treba tudi pre-
kategorizirati. Obe cesti po-
menita pomembni povezavi 

Kozja z okolico z ostalimi 
kraji v Sloveniji. 

Predsednik Dmovšek si je 
ogledal tudi Dekor Kozje, po-
poldne pa je s Tonetom Ropom 
sodeloval na srečanju upoko-
jencev in upokojenk Slovenije, 
ki je bilo v organizaciji Sivi pan-
terji - seniorsKa organizacija Li-
beralne demokracije Slovenije v 
Šmarju pri Jelšah. TV 

Konferenca prijateljskih mest 
Mesto Velenje že dolga leta sodeluje s par tnerskimi in 

pr i ja te l jskimi mesti po Evropi, z nekater imi že več kot 
pet indvajset let. 

Od 10. do 13. oktobra 1996 bo v Velenju konferenca, ki jo 
vsako leto pripravi in izvede eno izmed mest. Velenje bo 
obiskalo trideset gostov, med njimi bodo tudi župani partner-
skih in prijateljskih mest s svojimi sodelavci. Na konferenci 
bodo sprejeli dogovore za sodelovanje v prihodnje. Pri tem 
bodo sodelovali tudi Gospodarska zbornica. Obrtna zbornica 
in Podjetniški center, ki bodo predstavili velenjsko gospodars-
tvo. Posebej bo tudi konferenca mladih. A. P. 

MašanaTeharju 
Letošnja osrednja slovesnost v spomin na žrtve povojnega nasilja je bila v nedeljo pri križu ob 

nekdanjem taborišču na Teharju, kjer se je kljub dežju zbralo precejšnje število ljudi. Pripravila sta jo 
Nova slovenska zaveza in Župnijski urad Teharje, mašo pa je daroval celjski prelat Friderik Kolšek. V 
pridigi je poudaril, da slovenska država do pomorjenih domobrancev ni izpolnila temeljne človeške 
dolžnosti, saj ni primerno zaznamovala njihovih počivališč. Pri zbiranju imen žrtev jih čaka še veliko 
dela, na mestu, kjer je stalo teharsko taborišče,'pa naj bi postavili Park spomina. Foto: SHERPA 

PO SVETU 
Konec sankcij 

proK ZRJ 
Varnostni svet Združenih 

narodov je sprejel resolucijo, 
s katero je ukinil vse gospo-
darske ukrepe proti Zvezni 
republiki Jugoslaviji, Resolu-
cijo je predl^igala kontaktna 
skupina za BiH, potem, ko je 
bil s potrditvijo veljavnosti 
bosanskih parlamentarnih 
volitev izpolnjen Se zadnji 
pogoj za njeno sprejetje. 
Vendar pa si je VS pridržal 
pravico, da ponovno uvede 
sankcije proti katerikoli pod-
pisnici daytonskega spora-
zuma, če ne bo izpolnjevala 
svojih obveznosti. Med njimi 
je tudi ameriški pogoj - sode-
lovanje s haaškim sodiščem 
za vojne zločine - kar je zapi-
sano v preambuli sprejete 
resolucije. Mednarodna 
skupnost je ukinitev sankcij 
ugodno ocenila, še najbolj pa 
so se je razveselili v Beogra-
du. Tamkajšnji mediji so vsa-
ko uro ponavljali izjavo srb-
skega predsednika Miloševi-
ča, da je »končano najhujše 
obdobje, v katerem je bila 
država v novejši zgodovini«. 
Nekateri tuji mediji so ukini-
tev sankcij označili za darilo 
Miloševiču tik pred novem-
brskimi parlamentarnimi vo-
litvami. Ta je, kot pravijo me-
diji, več let lahko sejal grozo 
in trpljenje (predvsem zaradi 
neodločenosti zahodnih dr-
žav in nesposobnosti EU) 
zdaj pa je za to celo nagrajen. 
Kar je pri ukinitvi ulaepov 
pomembno za Slovenijo -
nekdanje jugoslovansko 
premoženje in finančna 
sredstva bodo še naprej za-
mrznjena, vse dokler drža-
ve ne rešijo vprašanja na-
sledstva. 

Priznanje 
Bedgrada in 

Sarajeva 
v Parizu sta predsednik 

predsedstva Republike BiH 
Izetbegovič in srbski pred-
sednik Miloševič dosegla 
dogovor o medsebojnem 
priznanju obeh držav. Pred-
sednika sta se na prvem sre-
čanju na štiri oči po izbruhu 
vojne pred štirimi leti tako 
dogovorila, da bo BiH priz-
nala kontinuiteto srbsko-čr-
nogorsM federaciji, ZRJ pa 
to spoštovala ozemeljsko 
celovitost BiH v skladu z 
daytonskim sporazumom. 
Državnika sta tudi podpisala 
sporazum o vzpostavitvi di-
plomatskih odnosov - vele-
poslanika naj bi v Beograd 
oz. Sarajevo prišla do sredi-
ne novembra. Ni pa znano, 
ali se je BiH mogoče odrekla 
tožbi proti ZRJ na haaškem 
tribunalu za vojne zločine, 
kar je Beograd večkrat zah-
teval kot pogoj za vzpostavi-
tev meddržavnih odnosov. 
Vršilka dolžnosti predsedni-
ca Republike srbske Plavši-
čeva je sporazum med drža-
vama ostro kritizirala in de-
jala, da se je treba otresti 
utvare, da je Miloševič vodja 
vseh Srbov, Da bodo bošnja-
ki imeli z bosanskimi Srbi še 
težave je razvidno. tudi iz 
srbske obstrukcije slovesne-
ga zasedanja predsedstva in 
parlamenta. 

Prva 
predsednišica 

debata 
Kandidata za ameriškega 

predsednika na volitvah, ki 
bodo 5. novembra, sedanji 
predsednik Clinton in adut 
republikancev Dole sta se 
pomerila v prvi televizijski 
debati. Dvoboj, ki je trajal 90 
minut, je bil namenjen pred-
vsem notranjepolitičnim 
vprašanjem, je pa Dole izre-
kel precej kritik tudi na ra-
čun Clintonovega vodenja 
zunanje politike, V ospredju 
domačih zadev so tako bile 
večno aktualne socialne te-
me, med njimi pa predvsem 
davki. Dole je trdil, da Ame-
ričani delajo čedalje več in da 
tudi plačujejo čedalje večje 
davke, medtem ko se je Clin-
ton branil, da bi znižanje 
davkov povzročilo prora-
čunski primanjkljaj, sicer pa 
je zagovarjal trditev, da gre 
Američanom zdaj precej bo-
lje kot pa pred štirimi leti, ko 
se je vselil v Belo hišo, 73-
letni republikanec Dole je 50-
letnemu demokratu Clinto-
nu precej očital tudi razme-
tavanje denarja v obliki ra-
ket proti iraškemu diktatorju 
Huseinu, pri reševanju bliž-
njevzhodnega vprašanja pa 
naj bi Clinton celo izgubil 
verodostojnost Amerike. 
Precej obtoževanj je bilo sli-
šati tudi na račun Bosne, naj-
bolj glede odločitve, da bodo 
ameriški vojaki tam ostali še 
naprej. Kljub Clintonovi ob-
ljubi o njihovi božično-novo-
letni vrnitvi. Kljub hudemu 
obtoževanju na debati v gle-
dališču Brushnell pa so zad-
nje javnomnenjske raziska-
ve pokazale, da ljudje še 
vedno bolj zaupajo Clinto-
nu, ki pred Doleom vodi do 
20 odstotkov. Dole bo imel 
še en popravni izjpit v TV 
debati, ki bo 16, oktobra. 

Pogajanja za 
Bližnji vzhod 

Bližnjevzhodni vrh v 
Washingtonu, ki ga je ame-
riška administracija organizi-
rala zaradi krvavih neredov, 
ki so izbruhnili po odprtju 
spornega predora v v:^od-
nem Jeruzalemu, ni prene-
sel bistvenega napredka, 
Arafat se je domov tako vrnil 
praznih rok, mirovni proces 
pa je izgubil vso vsebino. Po-
gajalci obeh strani so se sicer 
dogovorili o nadaljevanju 
pogajanj v Erezu, na mejni 
točki med Gazo in Lsraelom, 
Najbolj sporne točke so deb-, 
lokada palestinskih ozemelj, 
pa izpustitev zapornikov in 
vprašanje suverenosti nad 
Izraelom. Precej vroče krvi 
povzroča tudi umik izrael-
ske vojske iz Hebrona, kjer 
ob kakih 120 tisoč Palestin-
cih živi borih 400 Izraelcev, 
Po besedah Netanjahuja se 
vojska namreč ne bo umak-
nila, dokler ne bo poskrbela 
za varnost svojih ljudi. Zara-
di vseh nesoglasij postaja ne-
varno, saj se zmerni Palestin-
ci, zbrani okrog Arafata, vse 
bolj približujejo radikalcem 
iz vrst Hamasa in islamskega 
džihada, 

DAMJAN KOŠEC, POPtv 



• VROČA TEMA 

Velika razprodaja 
Trije eldeesovski ministri predstavili najnovejši program za oživitev zdravilišča v Rimskih Toplicah - Resne namere ali 

le kupovanje časa in volilnih glasov - Celjska bolnišnica in zdravilišče bi lahko rešila drug drugega 

Prejšnjo sredo so v Rimske 
Toplice prišli trije ministri. 
Za delo, za obrambo in za 
zdravstvo. V vabilu na ti-
skovno konferenco, ki ga je v 
imenu ministrstva za delo 
poslal vladni urad za infor-
miranje, je pisalo, da bod6 
ministri najprej imeli sesta-
nek »v zvezi z možnostmi 
oživitve zdravilišča«, nato pa 
bodo v salonu Sofijinega 
dvora ob prisotnosti pred-
sednika krajevne skupnosti 
Rimske Toplice in direktorja 
Term Čatež »rešitve te prob-
lematike« predstavili tudi 
javnosti. 

Na kratko bi lahko napovedi 
ministrov Toneta Ropa, Jelka 
Kacina in dr. Božidarja Volj-
ča, ki smo jih slišaU na tiskov-
ni konferenci, strnili takole: 
šest ministrstev bo v kratkem 
podpisalo dogovor o nalogah 
in obveznostih vsakega od 
njih pri oživitvi zdravilišča v 
Rimskih Toplicah, agencija za 
privatizacijo pa bo objavila 
javni natečaj (razpisne pogoje 
bo vlada opredelila skupaj z 
občinsko in krajevno oblast-
jo), s katerim bo država skuša-
la poiskati in tudi dobiti »stra-
teškega« partnerja«, ki bo spo-
soben vložiti v zdravilišče toli-
ko denarja, da bo le-to lahko 
začelo normalno delati, zapo-
sliti novo delovno silo, se us-
pešno razvijati in konkurenč-
no nastopati na domačem in 
tujih trgih. Ob normalnem po-
teku zadev je mogoče pričako-
vati, da bo zdravilišče spet od-
prto prihodnjo pomlad aU naj-
kasneje sredi leta. 

Kakšne bodo pri tem naloge 
drugih ministrstev, v sredo ni 
bilo slišati, kaj bodo naredila 
ministrstva za delo, za obram-
bo in za zdravstvo, pa so mini-
stri povedali naslednje. Mini-
strstvo za delo, je povedal To-
ne Rop, bo zagotovilo denar 
za odpiranje delovnih mest, 
za prekvalifikacije in izobra-
ževanje zaposlenih. Ministrs-
tvo za obrambo bo vložilo vse 
objekte, opremo in kadre, ki 
jih ima v Rimskih Toplicah. 
»Več kot to ne moremo prispe-
vati,« je dejal minister Jelko 
Kacin, ki je tudi ugotavljal, da 
so razmere za reševanje zdra-
vilišča sedaj veliko bolj ugod-
ne, saj jih ne obremenjujejo 
več konflikti znotraj občine 
Laško, v mnogih podjetjih, po-
tencialnih vlagateljih, pa je že 
končan proces lastninjenja. 
Dr. Božidar Voljč je povedal, 
da bo ministrstvo za zdravstvo 
pripravilo nekaj predlogov, 
kako bi skupaj s Zavodom za 
zdravstveno zavarovanje Slo-
venije skrbelo za zapolnitev 
zdraviliških zmogljivosti. Dr. 
Voljč je tudi z nekaj besedami 
omenil, zakaj vlada ni resno 
obravnavala programa za oži-
vitev zdravilišča Rimske Topli-
ce, ki so ga pripravili v celjski 
bolnišnici, vendar o tem neko-
liko kasneje. 

Čeprav so torej ministri šele 
napovedali javni natečaj in iz-

bor tistega »strateškega part-
nerja«, ki bo za razcvet zdravi-
lišča ponudil najboljše pogoje, 
je z njimi za mizo v Rimskih 
Toplicah sedel tudi direktor 
Term Čatež Borut Mokrovič. 
Povedal je, da se Terme resno 
zanimajo za zdravilišče, ven-
dar so pripravljene sodelovati 
pri njihovi oživitvi pod dru-
gačnimi pogoji kot jih je ponu-
jala država v preteklih petih 
letih. Čatež, ki je po trditvah 
gospoda Mokroviča v takojš-
njo oživitev zdravilišča pri-
pravljen vložiti okoli dva mili-
jona mark in know-how, v raz-
voj pa še nadaljnjih deset mili-
jonov, bo Rimske Toplice 
prevzel le pod pogojem, če bo 
večinski, 51-odstotni lastnik. 

Pogovori brez 
laškega župana 
Zaradi vsega, kar so v sredo 

napovedali trije ministri in di-
rektor Term Čatež, bi si morali 
vsi tisti, ki so se v preteklih 
petih letih na najrazličnejše 
načine borili za ponovno od-
prtje zdravilišča, globoko od-
dahniti. Žal pa nad poveda-
nim visi nekaj temnih senc in 
vprašanj brez odgovorov, ki 

dajo slutiti, da agonije zdravi-
lišča in tudi samega kraja le še 
ne bo tako hitro konec, oziro-
ma, da se bo z zdraviliščem 
zna zgodilo nekaj, kar je v 
interesu samo zasebnega ka-
pitala. 

Na pogovorih ministrov v 
Rimskih Toplicah ni bilo župa-
na občine Laško Petra Hraste-
Ija, Zato, ker ga nihče ni pova-
bil. Po telefonu so ga iz mini-
strstva za delo povabili le, naj 
pride v Zdravilišče Laško na 
kosilo z ministri, vendar je va-
bilo vljudno odklonil, saj je 
menil, da je takšna ignoranca, 
če že nič drugega, vsaj globoko 
nespoštovanje reda in groba 
kršitev osnov bontona. »Če so 
ministri prišli predstavljati pro-
jekt vlade, bi bilo edino prav, 
da o tem najprej seznanijo ob-
čino,« meni Peter Hrastelj. Ne-
povabilo laškega župana je ne-
koliko čudno tudi zato, ker so 
na tiskovni konferenci ministri 

vsi prek poudarjali, da brez 
sodelovanja občine in njene 
uprave ne bo mogoče oživiti 
zdravilišča in da bo vlada raz-
pisne pogoje za javni natečaj 
določila na podlagi »današnje-
ga pogovora s krajevnim in ob-
činskim vodstvom«. »Nisem 
užaljen,« pravi Peter Hrastelj, 
»saj zares podpiram vsako do-
bro namero in bom odprl prav 
vsaka vrata, samo da bi rešili 
zdravilišče, vendar mi igra, ki 
jo igrajo v Ljubljani v zadnjih 
mesecih in še zlasti v zadnjih 
dneh, sploh ni všeč.« 

Laški župan je že dan pred 
pogovori v Rimskih Toplicah, 
ko še ni vedel, da bo ostal brez 
vabila, namignil, da zna biti 
sestanek le nekakšen predvo-
lilni shod, na katerem si želi 
ena od strank poceni kupiti 
mir do volitev. Dejstvo je na-
mreč, da so vsi trije ministri, 
predsednik krajevne skupno-
sti Rimske Toplice in direktor 

Term Čatež, ki, mimogrede, 
kandidira za državnega po-
slanca, pripadniki LDS. Kar 
nekaj članov te stranke je bilo 
na tiskovni konferenci tudi 
med občinstvom. Pri razmiš-
ljanju o iskrenih namerah treh 
ministrov ni odveč tudi na-
mig, sicer neuraden, da ostala 
ministrstva, ki jim je vlada 
prav tako naložila sodelovanje 
pri reševanju zdravilišča, 
sploh niso vedela za sestanek 
v Rimskih Toplicah. 

Dogovor je in ga ni 
Druga temna senca je tako 

imenovani »Dogovor o oživitvi 
zdravilišča v Rimskih Topli-
cah«. V Laško je pripotoval po 
telefaksu v torek, torej en dan 
pred sestankom v Rimskih To-
plicah. Poleg nekaterih že 
znanih dejstev o nalogah in 
obveznostih šestih ministrstev 
pri oživitvi zdravilišča je v do-
govoru tudi že napisano, da 

bodo zdraviliški kompleks 
prevzele Terme Čatež, za na-
polnitev zmogljivosti v zdravi-
lišču pa bo poskrbelo mini-
strstvo za zdravstvo, s tem ko 
bo zagotovilo, da bo Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slo-
veniji zares uresničil pismo o 
nameri, ki ga je 25. septembra 
podpisal generalni direktor 
Franc Košir in ki napoveduje, 
da bo zavarovalnica v nasled-
njih petih letih zagotavljala 
denar za 60 tisoč dni bivanja 
zavarovanih oseb v zdraviliš-
ču in da bo dodatno pokrivala 
tudi stroške storitev zdraviliš-
kega zdravljenja, kar bi skupaj 
zneslo 250 milijonov na leto. 
Pri tem velja poudariti, da je 
pismo o namerah zavarovalni-
ce bilo napisano predvsem in 
zlasti zaradi programa oživi-
tve toplic, ki ga je pripravila 
celjska bolnišnica. Zanimivo 
je, da so se Terme Čatež kot 
zaresen rešitelj zdravilišča po-
javile v javnosti šele potem, ko 
je slovenska zavarovalnica 
obelodanila svoje namere. Za-
nimivo je tudi to, da so dogo-
vor, ki je že napisan (res je, da 
še ni podpisan), ministri v 
Rimskih Toplicah šele napove-
dovali, Terme Čatež pa ome-
njali le kot enega od morebit-
nih partnerjev. Če so Terme 
res le eno od podjetij, ki naj bi 
konkurirala na javnem nateča-
ju, zakaj je bil na pogovorih v 
Rimskih Toplicah samo direk-
tor Mokrovič? Morda so si mi-
nistri v samo dveh dnevih pre-
mislili glede napisanega v do-
govoru, morda pa je doku-
ment prehitro prišel v javnost. 
Dogovor o oživitvi zdravilišča 
v Rimskih Toplicah se je na-
mreč v širšem (a še vedno zelo 
ozkem) krogu prvič pojavil 
komaj v ponedeljek, 30. sep-
tembra, ko so se od vlade za-
dolžena ministrstva morala 
končno uskladiti in odločiti, 
kaj bodo naredila z zdraviliš-
čem. Dogovor je v hipu zasen-
čil program, ki ga je za oživi-
tev zdravilišča pripravila tudi 
celjska bolnišnica. 

Bolnišnica bi bila 
»primer brez 
. primere« 

Ko je konec septembra pri-
curljala vest, da želi zdraviliš-
če v Rimskih Toplicah prevzeti 
celjska bolnišnica, je bil mar-
sikdo presenečen. Le kako bo 
bolnišnica, ki se že lep čas 
duši v velikih izgubah, spravi-
la v pogon in nato še razvijala 
že pet let zaprte toplice? Celj-
ski program, ki je nastal na 
osnovi pisma o nameri Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije (ali pa je bilo obrat-
no, kar sedaj morda niti ni več 
pomembno), je dokazoval, da 
je to mogoče. In še celo več, 
namreč, da bi država v prime-
ru, če bi se odločila zanj, hkra-
ti pomagala rešiti izgubarsko 
bolnišnico in oživljati Rimske 
Toplice. 

Program celjske bolnišnice 
ni plod hitre in površne anali-
ze obstoječega stanja in »za 
nos privlečenih« predlogov in 
rešitev. Nastajal je kar nekaj 
mesecev, njegov idejni oče pa 
je novi direktor bolnišnice dr. 
Samo Fakin, ki je kot bivši 
strokovnjak republiške zava-
rovalnice gotovo dodobra 
proučil vse možnosti sodelo-
vanja obeh zavodov. Program 
celjske bolnišnice, ki se zdi 
zelo sprejemljiv tudi laškemu 

županu in še marsikon^, 
gemu, predvideva, da b 
Rimskih Toplicah, vsaj v 
letih, razvijal bolnišnic 
zdravilišča, v katerem z, 
vancem za zdraviliško 
Ijenje ne bi bilo treba n 
plačevati iz lastnega žep 
ima bolnišnica vse pot 
in tudi ustrezno usposoi 
strokovnjake in službe, j 
ko le-ti v zdravilišču taV 
čeli z vsemi potrebnimi i 
nimi, organizacijskim 
vzdrževalnimi aktivi^ 
zaradi česar do odprtja 
bilo treba dolgo čakati, i 
sneje do prihodnje pomli 
napovedano v program 
bi zdravilišče postalo de 
nišnice, bi neposredni n 
nad rehabilitacijo imeli] 
šnični strokovnjaki, kar , 
menilo bistveno višjo 
vost zdravljenja. 

Ministri so v Rimski 
plicah napovedali, da 
roku štirinajstih dni c 
Ijen javni razpis za 1 
»strateškega partnerja« 
pisni pogoji pa bodo op 
Ijeni skupaj z občino L 
Od takrat je minilo že si 
dni, vlada pa še vedr 
stopila v stik z vodstvoi 
čine Laške. Edini uradi 
pis, ki ga je 3. oktobra 
župan Peter Hrastelj, j 
dva tedna star sklep v 
da morajo ministrstva 
praviti usklajen predk 
oživitev zdravilišča v 
skih Toplicah. 

Celjska bolnišnica boi 
la prav kmalu odpustiti 5i 
lavcev. Če bi dobila zdta 
če, bi te delavce prep 
preusmerila na delo v Ri 
Toplice in s tem nekolike 
bremenila svoje stroške.! 
di racionalnejšega poslov 
saj v zdravilišču ne bi zap 
vali novih upravnih in fii 
nih delavcev, ne bi bilo i 
urejati pralnice in tudi te 
no vzdrževalne službe, 1 
že imajo, bi bolje izrabi 
bil tudi dobiček v zdravn 
večji. V prvi fazi bi bolni 
z njim krila svoje izgube 
sneje pa bi ga vlagala vi 
dabljanje zmogljivosti. 

Čeprav je postavljen; 
stranski tir, se celjska b 
šnica še ne bo umaknila 
javila se bo na razpis, s 
njen program za oži 
zdravilišča pripravljeni 
nančno podpreti Nova I 
Ijanska banka. 

Minister za zdravstvo 
Božidar Voljč je na tisi« 
konferenci minulo sredo 
jal, da programa celjske b 
šnice niso resno obravn 
zato, ker se s takšno pom 
v Sloveniji doslej še niso 
čali. Ker gre za javni zavo 
bilo treba zadevo prouči' 
pravni plati. V celjski boln 
ci so takšne »utemeljitve« 
tovo pričakovali, zato s' 
spremenili svoj statut ' 
njem kot del svojih dejavi 
opredelili tudi zdravilišl '̂̂  
javnost. Vlada bi moral 
spremenjenemu statutu 
le soglasje in pravnih ozî  
zakonskih ovir za pr^^ 
zdravilišča ne bi bilo ve' 
državna lastnina bi osta 
državni lasti. 

JANJA INT; 
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Rimske Toplice 15. septembra. 

...in 2. oktobra 



AKTUALNO 5 

$avin|slca dolina se 
trese in bobni 

Merilne naprave so konec minulega tedna zabeležile približno sto potresnih 
! sunkov - Škode ni, panika precejšnja 

0i lne naprave na Ijub-
pjlieni Golovcu so od pet-
drhtenje tal se je začelo 
Itinalu po polnoči, pa do 
jetka tega tedna, zabeleži-
približno sto potresnih 
jjjov. Kljub mnenju stro-
^jakov, da gre za običaj-
tresenje ta l , so po t r e sn i 

Savinjčane kar pošte-
prestrašili. 

Kot da bi slišali 
eksplozije 

(Ujmočnejši potresni su-
vsaj v času, ko to pišem, 

naprave observatorija Upra-
Kepublike.Slovenije za geo-
il(0 na Golovcu v Ljubljani 
beležile v petek 41 minut po 
jnoči. Sunek, ki je stresel 
jec in okolico, je imel moč 
J stopnje po Richterjevi les-
ii. Nemirna Zemlja je vrgla 
(konci in prepodila iz stano-
ij ljudi v Žalcu in njegovi 
Mci, po pripovedovanju 
tčfflov so potresne sunke 
ta^/* čutili tudi v Vrbju in 
M, Gotovljah, na Jederti 
(/mgod. Zlasti noč iz četrt-
ma petek so preživeli v avto-
Mih, po garažah ali pa so 
odpravili k sorodnikom oži-
na znancem. Svoja stanova-
I so zapuščali predvsem 
dje, ki živijo v višjih nad-
opjih blokov, potresni sun-
ki jih je vse dni spremljajo 
bolj ali manj močno bobne-
i pa niso nič manj strahu 
»zročili med prebivalci po 
ieh. Tudi v naslednjih dneh 
marsikje spravili na varno 
omobile, ljudje pa so imeli 
vsak primer pripravljene 

fjeali najnujnejšo opremo, 
t>i bilo treba na hitro zapu-
•i stanovanja. Po podatkih 
jskih poklicnih gasilcev pa 
bilo kar nekaj občanov, ki 

sporočili, da so v bližini 
'jih stanovanj slišali eksplo-

V resnici je bilo to bobne-
ki je spremljalo potresne 

sunke. Nekateri pa so očitno 
že tako navajeni gradnje avto-
ceste, da so bili prepričani, da 
po bližnjih cestah spet vozijo 
kamioni s peskom. Potresne 
sunke so čutili, nekoliko manj 
pa slišali bobnenje, tudi Celja-
ni, Zasavci in Mariborčani. 

Zgibanke in 
pogovori s šolarji 
Roj potresnih sunkov, kot 

uradno pravijo dogajanju na 
žalskem območju seizmologi, 
po prvih ocenah ni povzročil 
škode. Referent za zaščito in 
reševanje pri žalski občini To-
ne Vesolak je povedal, da po-
sebej niso spremljali dogajanj, 
ker to ni bilo potrebno. Nekaj 
aktivnosti pa so izpeljali v žal-
ski izpostavi uprave za obram-
bo. Svetovalec za zaš.čito in 
reševanje v ministrstvu za 
obrambo, izpostava Žalec, 
Henrik Krajnc je pojasnil: »S 
strokovnim delavcem za zašči-

to in reševanje Francem Na-
raksom sva takoj po prvem 
večjem sunku v petek po pol-
noči opravila ogled potresno 
najbolj aktivnega območja pri 
nas, to je Ponikvanska plano-
ta. Pri ogledu na srečo nisva 
ugotovila nobenih poškodb, ki 
bi jih povzročili potresni sun-
ki. Ljudje pa so bili pošteno 
prestrašeni. Zato smo že v pe-
tek med šolarje v Žalcu, Go-
tovljah, na Ponikvi in v Šem-
petru razdelili zgibanko s 
praktičnimi nasveti, s šolarji 

smo se pogovarjali tudi o tem, 
kako je treba ravnati v prime-
ru potresa. Vse dni smo sproti 
spremljali' tudi podatke, ki 
smo jih dobivali od seizmolo-
gov, na srečo pa vsaj zaenkrat 
niso bili potrebni kakšni do-
datni ukrepi.« 

Drhtenje tal so spremljali tu-
di dežurni v Centru za obveš-
čanje in alarmiranje. V pone-
deljek zjutraj je bil dežurni 
operativec Janez Oman: »Do-
slej škode zaradi potresa ni 
bilo prijavljene, potresni sun-
ki pa se vrstijo praktično vsak 
dan. V center nas je poklicalo 
nekaj ljudi, ki so se najpogo-
steje razburjali predvsem za-
to, ker se je v javnosti zelo 
veliko govorilo o vaji Potres 96 
v Ljubljani, ljudje pa bi želeli, 
da bi jih bolj obveščali o doga-
janjih pri nas. I^ekateri občani 
pričakujejo, da bi jih sproti 
obveščali o potresnih sunkih 
ali da bi te sunke celo napove-
dali, vendar to ni mogoče. Ni 
človeka in ni naprave, ki bi 
znal napovedati potres. Edino 
živali ga običajno začutijo 
kakšne pol minute prej,« je 
povedal Oman. 

Slovenski rekord: 
278 potresnih 

sunkov v treh dneh 
Brez pretiravanja je bila zla-

sti noč s četrtka na petek re-
snično prava nočna mora in 
ljudje so še nekaj večerov in 

najbrž še odhajajo v posteljo z 
ne najbolj prijetnimi občutki. 
Tresenje tal namreč na po-
dročju Savinjske doline ni rav-
no običajen pojav A tako mi-
slimo običajni smrtniki, seiz-
mologi pa pravijo drugače. 
Mag. Mladen Živčič z Uprave 
RS za geofiziko je med drugim 
povedal: »Za ljudi so ti potre-
sni sunki seveda nekaj nena-
vadnega, v resnici pa niso. Do-
končne ocene bodo znane šele 

po temeljitih analizah, po pr-
vih ocenah je bilo do začetka 
tedna na območju doline prib-
ližno 100 potresnih sunkov. 
Nekaj podobnega se je dogaja-
lo leta 1982, takrat smo 4. 
julija zabeležili potres, ki je 
imel 3,5 stopenj po Richterjevi 
lestvici, zabeležene so bile 
poškodbe na primer v Šempe-
tru, tla pa so se tresla še ves 
julij in avgust. V zvezi z zad-
njimi potresnimi sunki smo 
mi dobili eno prijavo škode, ki 
pa še ni preverjena, konkretno 
so nas opozorili na odpadanje 
ometa na 80 let stari hiši v 
Šeščah pri Preboldu. Potresni 
sunki so med ljudmi res pov-
zročili veliko panike, ampak 

za šalo naj povem, da še niste 
dosegli slovenskega rekorda. 
Ta je bil dosežen leta 1989 v 
Banjščici, ko so se tla v treh 
dneh stresla kar 278-krat.« 

Nemirna 
slovenska mati 

Zemlja 
Kot pravi statistika, se slo-

venska tla vsako leto zatresejo 
300 do 400 krat. V svetu pa 
naprave vsako leto zabeležijo 
kar milijon potresov. Slovenijo 
strokovnjaki delijo na tri geo-
tektonske enote, to so Alpe. 
Dinaridi in panonski Bazen. 
Vsaka enota se premika v dru-
go smer, pri čemer nastajajo 

napetosti, ki se sprostijo ob 
potresih. Za najbolj potresno 
ogrožena območja veljajo 
Idrijsko in Tolminsko, Ljublja-
na ter Krško - Brežiško polje. 
Septembrsko tresenje tal se po 
oceni strokovnjakov seli v 
smeri proti vzhodu, čutiti jih 
je tudi v smeri proti jugovzho-
du, malo manj pa v smeri proti 
severozahodu. Potresni sunki 
dosegajo globino do približno 
pet kilometrov, bobnenje, ki 
spremlja letošnje tresenje slo-
venskih tal, pa pomeni samo 
to, da se del energije spremeni 
v zvočno energijo. Potresi, ki 
jih spremlja bobnenje, niso 
nevarnejši, ljudi pa zagotovo 
bolj prestrašijo. Če bo ostalo 
samo pri povišanem adrenali-
nu, nam še ne bo hudega. Da 
bi le ostalo samo pri tem! 

i IRENA BASA 

Med ljudmi v Savinjski do-
lini so se v teh dneh že poja-
vila razmišljanja, ali ni mo-
goče prav gradnja avtoceste 
oziroma povečano miniranje 
v kamnolomih povzročilo se-
danj ih potresnih sunkov. 
Mag. Mladen Živčič takšne 
trditve odločno zanika, po 
njegovem naravnih potresov 
ne more povzročiti nobeno 
še tako obsežno miniranje in 
vr tanje v kamnolomih. 

Slovenijo, natančneje 
Idrijsko, je najmočnejši po-
tres prizadel leta 1511, drhte-
nje tal je takrat poškodovalo 
številne slovenske gradove, 
zabeležili so precej smrtnih 
žrtev. Pred 101 letom, oziro-
ma 14. aprila 1895, je hud 
potres prizadel Ljubljano. V 
okolici Celja je bil po podat-
kih seizmologov zadnji šib-
kejši potres leta 1982, bistve-
no močnejši in doslej tudi 
najhujši potres na širšem 
celjskem območju pa je bil 
na Kozjanskem junija 1974. 
Tamkajšnjo območje so po-
leg šibkejših stresli trije 
močni potresni sunki, zadnji 
je imel moč 5 stopenj po 
Richterjevi lestvici. 

Zlato pravilo, ko se zatre-
sejo tla: nikar po stopnicah 
ali v dvigalo. Najbolje je poi-
skati zavetje pod vratnim 
podbojem ali pa zlesti v za-
vetje dovolj t rdne mize. Beg 
na ulico ni pametna rešitev, 
tam je veliko več možnosti, 
da v resnici dobite na glavo 
kakšno opeko ali kos ometa. 

Mzidelc do prihodnjega 
šolskega leta 

oktobra, najkasneje 
^ ̂  začetku prihodnjega 
'̂ ^ca, naj bi začeli zemelj-

in pripravo temeljev 
prizidka k vitanj-

l^snovni šoli. Občina je že 
Ĵ âla izvajalca in sicer 
J'fetje Pluton iz Prebolda. 
•̂Jzidek bo predvidoma 

1. avgusta prihodnje 
Gradbeno podjetje se 
s kompenzacijo računa 

^̂ '̂ ro šolo v višini 15 milijo-
^lolarjev. Zamisel občine, 
^ '̂ jej uredi poslovno-sta-
^̂ •̂̂ jski blok, bo verjetno 
I " '̂̂ ena, saj bo novi lastnik 
^̂ âvij projekt in bo 
[j' po končanem prizidku k 

P^^dvidoma že začel z 

urejanjem bloka. Stanovanja, 
predvsem socialna, v vitanjski 
občini nujno potrebujejo, saj 
je večina dosedanjih v hišah, 
ki jih bodo po končanih dena-
cionalizacijskih postopkih 
morali izprazniti. 

Takoj, ko bodo končane no-
ve učilnice, bodo ob šoli gradi-
li še en prizidek za vrtec. V 
prostore sedanjega vrtca na-
mreč nameravajo preseliti se-
dež občine Vitanje. Dokler pa 
najmlajši Vitanjčani obiskuje-
jo vrtec še na sedanji lokaciji, 
bodo ob njem namestili zaš-
čitno ograjo. Dobili bodo tudi 
nekaj novih igral, saj so seda-
nja zastarela in dotrajana. 

B.Z. 

Dobrote ob prazniku 
v Vojniku, kjer so 4. oktober razglasili za 

občinski praznik, so praznovali ves teden, 
minuli petek pa je bilo še posebej slovesno. 

Najbolj živo je bilo sredi vojniškega trga, kjer 
so si obiskovalci lahko ogledali s cvetličnimi 
aranžmaji okrašene vozove, delo vseh treh 
vojniških cvetličarn. Obiskovalce pa so še pose-
bej razveselile članice Aktiva kmečkih žena iz 
Vojnika, ki so pripravile pokušino raznih 
kmečkih dobrot in jim postregle tudi z vinom. 
Sledil je kulturni program, razvitje nove vojniš-

ke zastave in slovesnost, na kateri so najzasluž-
nejšim občanom prvič podelili občinsko nagra-
do - vojniške grbe, med katerimi si je najvišje 
priznanje. Zlati vojniški grb, z dolgoletnim in 
nesebičnim delom v Črešnjicah zaslužil žup-
nik Štefan Kušar. 

Prvi praznik Občine Vojnik je pri koncu, slove-
snosti pa se bodo nadaljevale v soboto, 12. 
oktobra, ko bodo častitljiv jubilej - petdeseto oblet-
nico, praznovali člani Lovske družine Dobrna. 

N.-M. S., Foto: GREGOR KATIČ 

PO DRŽAVI 
Nimamo mafijske 

države 
UUBUANA, 1. oktobra 

(Večer) - Pravosodni vrh 
Slovenije se je odzval vabilu 
predsednika vlade dr. Jane-
za Drnovška, da oceni de-
lovanje in uspešnost pravo-
sodja. Premier je ocenil, da 
je naše pravosodje korektno 
in učinkovito, njegovi pred-
stavniki pa so potrdili, da so 
preobremenjeni tudi z ne-
potrebnimi in izmišljenimi 
primeri. Menili so, da trdi-
tve o Sloveniji kot mafijski 
državi ne držijo. 

Referendum z 
vec vprašanji 

UUBUANA, 1. oktobra 
(Večer) - Parlament je po 
hitrem postopku uzakonil 
spremembo načina izvedbe 
referendumov in vrednote-
nja izidov. Po novi ureditvi 
bo izveden le en referen-
dum z več referendumski-
mi vprašanji. Na lističu bo 
na prvem mestu vprašanje 
državnega sveta, ali smo za 
kombiniran volilni sistem, 
na drugem socialdemokrat-
ske stranke in več kot 40 
tisoč podpisnikov o večin-
skem volilnem sistemu in 
na tretjem skupine poslan-
cev o proporcionalnem si-
stemu. Volivec se bo smel 
opredeliti le za eno od alter-
nativ, lahko pa bo glasoval 
tudi proti vsem. Zmagal bo 
predlog, ki bo zbral večino 
glasov vseh, ki se bodo ude-
ležili referenduma. 

Protitobacni 
zakon 

UUBUANA, 2. oktobra 
(Delo) - Slovenija je po treh 
letih parlamentarnih raz-
prav dobila zakon o omeje-
vanju uporabe tobačnih iz-
delkov. Poslanci so ga spre-
jeU z 42 glasovi za in enim 
proti in tako odločili, da bo 
odslej prepovedano vsakr-
šno posredno in neposred-
no oglaševanje tobaka in to-
bačnih izdelkov, pa tudi 
uporaba prepoznavnih lo-
gotipov na drugih izdelkih. 

Zakon so ponekod spreje-
li z veliko osuplostjo, tako 
na primer v Tobačni Ljub-
ljana, kjer so prepričani, da 
bo zakon pokopal tovarno 
in da bo odslej od tobačne 
industrije tudi precej manj 
denarja za šport in kulturo. 

Obetavna 
kandidatka 

UUBUANA, 3. oktobra 
(Delo) - Evropski komisar 
za zunanjo in varnostno po-
litiko Hans van den Broek 
je ob obisku v Sloveniji me-
nil. da je naša država obe-
tavna kandidatka za polno-
pravno članstvo v Evropski 
uniji, če bo nadaljevala za-
črtano pot reform. Član 
evropske komisije je pohva-
lil slovenske dosežke, še 
zlasti stabilizacijo gospo-
darstva, in opozoril na po-
men nadaljnjih reform v dr-
žavni upravi, menedžmen-
tu in glede odnosa do tujih 
vlaganj, čeprav bo na teh 
področjih potrebno dodat-
no prizadevanje. 



• GOSPODARSTVO 

Vnekdanjem 
Elkovubocto' 
spetbmeG 

sht>ji 
Predvidoma prihodnji 

mesec se bo v prostorih biv-
šega laškega podjetja Elek-
trokovinar zopet pričela 
proizvodnja. Pivovarna 
Laško, ki je poleti kupila 
objekte in stroje propadle-
ga podjetja, je del proizvod-
nih prostorov oddala v na-
jem podjetju Grosing. 

Za najem proizvodnih pro-
storov so se potegovala štiri 
podjetja, Pivovarna Laško pa 
se je, kot je povedal Boško 
Šrot, odločila za podjetje 
Grosing zato, ker je ponudilo 
najvišjo vsoto za odkup stro-
jev. Po pogodbi, ki so jo pod-
pisali za dobo petih let, bo 
Grosing plačeval 8 do 10 tisoč 
nemških mark (v "tolarski 
protivrednosti) mesečne na-
jemnine, stroje pa bo odku-
pil na leasing. Novi najemnik 
Štefan Grosar, ki se že se-
dem let ukvarja z inženirin-
gom in proizvodnjo strojne 
opreme, o podrobnejšem 
programu proi2Yodnje za se-
daj še ne želi govoriti, pove-
dal je le, da bo delo pričel s 
petnajstimi ali dvajsetimi 
bivšimi delavci Elektrokovi-
narja. Prihodnje leto name-
rava število zaposlenih po-
večati, vendar največ do 50. 

Čez približno en mesec 
bodo v zgradbi bivšega Elek-
trokovinarja ponovno ožive-
le tudi pisarne. Na Celjsko 
cesto se bodo namreč prese-
lili uslužbenci Komunale 
Laško, saj bodo njihovo po-
slovno zgradbo zaradi ureja-
nja Trubarjevega nabrežja 
porušili. JI 

Uspešno na bančnem tržišču 
v prvih osmih mesecih so v SKB zadovoljni s svojimi poslovnimi rezultati 

Po ocenah vodstva SKB banke je za 
prvih osem mesecev letošnjega leta za 
njihovo poslovanje značilen velik bru-
to dobiček, realno povečanje posojil, 
velik tržni delež in visoka povprečna 
likvidnost banke. 

V prvih osmih mesecih letos je SKB 
banka ustvarila bruto dobiček v višini 
1.793 <nilijonov tolarjev, kar je bistveno 
več kot v enakem lanskem obdobju, 
presega pa tudi znesek, načrtovan za 
letošnje leto. Rentabilnost poslovanja, 
merjena z dobičkom na vloženi kapital, 
znaša nekaj manj kot 12 odstotkov. K 
temu je največ prispevala izboljšana 
produktivnost 'poslovanja ter visoki re-

valorizacijski prihodki, ki jih je banka 
dosegla zaradi ugodne valutne strukture 
naložb in obveznosti. 

Delež SKB banke v slovenskem banč-
nem prostoru je glede na višino bilančne 
vsote konec avgusta znašal 11,4 odstotka. 
Pri posojilih je banka dosegla 16, pri 
depozitih pa 11,5-odstotni tržni delež. 

Posojila nebančnim institucijam so se v' 
osmih mesecih realno povečala za 10 od-
stotkov, pravnim osebam za 8 in prebi-
valstvu za 13 odstotkov. Prevladovala so 
dolgoročna posojila, predvsem potrošniš-
ka posojila in redna posojila podjetjem. 
Skupni depoziti prebivalstva in pravnih 
oseb so se v tem času realno nekoliko 

znižali, zlasti zaradi velikega odliva depo-
zitov javnih institucij v juniju in juliju. V 
obdobju januar - avgust je bila banka v 
povprečju visoko likvidna, kar v SKB do-
kazujejo s tem, da je banka neto financira-
la slovenski bančni sistem, izpolnjevala 
ukrepe denarne politike glede obvezne 
rezerve in deviznega minimuma ter obli-
kovala dodatne sekundarne likvidnostne 
rezerve. Do večjega zadolževanja na med-
bančnem trgu je prišlo le junija in julija, ko 
je banka začela krepiti kreditno dejavnost 
na račun bodočega sindiciranega posojila 
v višini 140 milijonov mark, viri sredstev 
pa so se v tem obdobju nepričakovano 
zmanjšali zaradi velikega odliva sredstev 
državnih institucij. 

. ' IB 

Najtrši oreh v razreševanju Konusa 
V Konusovi poslovni stavbi naj bi zaživel Štajerski center za razvoj kadrov 

Poslovodstvo Konusa je na 
prodaj ponudilo vse, kar je še 
ostalo od nekdanjega velika-
na, med drugim 13 tisoč kva-
dratnih metrov veliko halo 
in prostore gasilskega doma. 

Po besedah predsednika lo-
kalnega podjetniškega centra 
Franca Bana so že našli inte-
resente za nakup vseh objek-
tov in zemljišč. Trenutno naj-
večji problem je razreševanje 
Konvesa - energetike, ki bo do 
konca leta ustvaril milijon 
mark izgube. Konus je že za-
čel z zidavo dveh kinet proti 

Prevratu in v smeri proti obči-
ni. S priključitvijo na energet-
ski sistem občine bi sicer lah-
ko bile izkoriščene zmogljivo-
sti Konusove energetike, vpra-
šanje pa,je, kdo lahko financi-
ra gradnjo kinet. Postavitev 
ene kinete namreč stane mili-
jon nemških mark. Vprašanje 
je tudi, kdo bo pripravljen pla-
čati 3,8 milijona mark, kolikor 
želi za Konves iztržiti Sklad za 
razvoj. 

Kot je povedal Franc Ban, 
pa naj bi v nekdanji Konusovi 
poslovni stavbi zaživel štajer-
ski center za razvoj kadrov. 
Projekt, ki ga v sodelovanju z 

lokalnim podjetniškim cen-
trom pripravlja Center za raz-
voj kadrov iz Maribora, je v 
zaključni fazi, v teh dneh pod-
pisujejo še pogodbe 2 ustrez-
nimi ministrstvi. Tudi pogod-
ba z banko, ki je sedaj lastnik 
stavbe, je že podpisana, prav 
tako je banka za polovico 
zmanjšala najemnino. V po-
slovni stavbi se bo šolalo 100 

do 200 ljudi, v Slovenske Ko-
njice želijo pridobiti nekatere 
visokošolske programe, orga-
nizirati mednarodne simpozi-
je in seminarje. Poleg tega bo-
do v Konusovi poslovni stavbi 
predavanja za izredni študij 
Visoke strokovne šole za pod-
jetništvo, letos bo šolo obisko-
valo približno 25 slušateljev. 

BZ 

Državna poroštva Alposu 
Vlada je šentjurskemu Alposu odobrila poroštva, s po-

močjo katerih bodo v tem podjetju razrešili dobršen del 
težav, ki so nastale zaradi likvidacije Komercialne banke 
Triglav. 

Alposu je vlada odobrila poroštva za 65 odstotkov vrednosti 
njegovih obveznosti do KBT, ki jih bo podjetje poravnalo z 
najemom posojil pri drugih bankah. Obenem bodo kratkoroč-
na posojila, najeta pri KBT, spremenili v dolgoročna pri drugih 
bankah. Zdaj v tem šentjurskem podjetju čakajo na drugo 
soglasje Agencije za privatizacijo, še letos naj bi bili registrirani 
kot delniška družba, do konca leta nameravajo sklicati tudi 
prvo skupščino delničarjev, na kateri se bodo delničarji odlo-
čali o dokapitalizaciji podjetja. Kot je znano že nekaj časa, naj 
bi Alpos z 10 do 15 milijoni mark dokapitaUzirala češka 
železarna, dolgoletna strateška partnerica Alposa. 

Potratni stari gorilniki 
V celjskem podjetju Weishaupt so se v sodelovanju s 

Studiem trg lotili posebne akcije, med Slovenci so iskali 
najstarejši, še delujoči gorilnik. 

Za takšno akcijo so se po besedah direktorja Henrika 
Dvoršaka odločili zato, ker je pri nas še vedno veliko starih 
gorilnikov, ki porabijo veliko preveč goriva in zelo onesnažuje-
jo okolje. Akcija je imela velik odmev, prijavilo se je 236 
lastnikov starih gorilnikov. Najstarejša gorilnika imata Andrej 
Trkov iz Dutovelj, gorilnik je star 34 let, leto mlajši gorilnik ima 
Martina Semler iz Zgornjega Dupleka. Obema bodo v celj-
skem podjetju vgradili nova Weishauptova gorilnika, po enem 
letu pa bodo poskrbeli še za servis. IB 

Foto: GREGOR KATIČ Prenovljena Elektronika 
v soboto so v Velenju sla-

vesno odprli posodobljeno 
tovarno Elektronika Velenje. 

Podjetje je včasih delovalo v 
sklopu koncema Gorenje, ko 
pa je ta zapadel v večje finanč-
ne težave, je prišlo do stečaja 
predhodnika današnje Elek-
tronike. Vendar so se delavci 
odločili za nadaljevanje proi-
zvodnje in njihova. osrednja 
dejavnost je danes razvoj, 
proizvodnja in trženje barvnih 
televizijskih sprejemnikov. 
Poleg tega proizvajajo elek-
tronske sklope za monitorje, 
pred kratkim pa so začeli s 

proizvodnjo delov za avto-
matske telefonske centrale. 
Skupno imajo zaposlenih sko-
raj 500 delavcev različnih pro-
filov, ki od celotne proizvod-
nje (letos 180 000 televizorjev) 
izvozijo kar 77 odstotkov in 
velik del tega tudi na zahtevne 
zahodnoevropske trge. 

Elektronika Velenje, ki je na-
stalo s pomočjo Sklada Re-
publike Slovenije za razvoj in 
različnih delničarjev, je danes 
po prometu med prvimi stoti-
mi domačimi podjetji, na les-
tvici izvoznikov pa med prvi-
mi tridesetimi. Pozitivni rezul-

tati jih motivirajo za nove pro-
jekte, med katerimi je televi-
zor z dvojnim kanalnikom in 
možnostjo gledanja dveh pro-
gramov, izdelava prestižnih 
televizorjev s proporci ekrana 
16:9, kar je podobno razmerje 
kot pri kinematografski pro-
jekciji. Prihodnji mesec pa bo-
do z mariborsko Elektro fa-
kuheto in zunanjimi sodelavci 
začeli z delom na projektu 
»set top box«, ki bo povezoval 
televizor, računalnik, internet, 
lahko pa bo tudi sprejemal 
satelitske in kabelske signale. 

BORIS GORUPIČ 

Nova Weishauptova gorilnika sta ob zaključku akcije na 
sedežu podjetja prejela Guentner Semler in Andrej Trkov, 

delovanje gorilnikov pa jima je predstavil tehnični direktor 
podjetja Martin Klančišar. 

BAROMEfl 
Nov razpis 

slanovaitjskii 
posojil 

Odbor za porabo s 
ste v Stanovanjskega sl̂  
je pripravil predlog ẑ  
.razpis stanovanjskih p, 
jil, ki je tokrat prvič na 
i>jen družinam z vsaj e, 
otrokom, ki kot lastnik 
najemniki za določen 
ponovno rešujejo svoje 
novanjsko vprašanje, 
sedanji razpisi oziroma 
sojila so bila namreč na 
njena mladim družinair. 
prvič rešujejo stanovanj 
vprašanje. Med predlagi 
mi pogoji za pridobitev 
sojila je nerealizirana ki 
prodajna pogodba za 
kup stanovanja,^ sklenj 
po 1. juliju 1996, ozirc 
gradbeno dovoljenje, h 
no med 1. januarjem l 
in dnevom objave razpi 
O razpisu posojila je upi 
ni odbor sklada razpra\ 
v začetku tega tedna, pi 
videna višina razpisai 
sredstev znaša 2 milij; 
tolarjev. Odplačilna dob 
največ 10 let, letna obres 
mera pa znaša 3 odstotl 

Podpisali 
kreditno 
pogodbo 

Predstavniki Družbe 
avtoceste v Republiki 1 
veniji ter bank, članic ba, 
nega konzorcija za izgr̂  
njo avtocest, so včeraj v; 
iju podpisali kreditno 
godbo v tolarski protivi 
nosti 100 milijonov U 
Pogodba sodi v okvir n. 
tovanega zagotavlja 
sredstev za realizacijo 
cionalnega programa 
gradnje avtocest. 

Gorenje Trgovii 
v BiH 

Gorenje Trgovina je 1 
na natečaju ministrstva 
kmetijstvo, vodno gos 
darstvo in gozdarsjtvo 1 
izbrano za enega od do 
viteljev opreme za obut 
kmetijskih posestev. Do 
četka decembra bo to 
lenjsko podjetje, ki post 
v Sloveniji pomemben' 
bavitelj l^etijskih stro 
in priključnih strojev voi 
nih evropskih pro izva . 
cev, poslalo v BiH 180 tr 
torjev Zetor, .traktorske I 
kolice ljutomerskega f 
nostroja, pluge avstrijf 
tovarne kmetijskih stro, 
Vogel Noot in rotaciji' 
drobilnike batujskega F" 
narja. V Gorenju Trgovi 
bodo poskrbeli tudi za s 
visiranje in dobavo reze' 
nih delov. 



GOSPODARSTVO • 
Ženska, ki ve, kaj hoče 

Pri dvaindvajsetih je imela v rokah diplomo, sedem let kasneje je pomočnica glavnega direktorja Cetisa 

J^očnica generalnega direktorja 
jjl̂ ega in uspešnega podjetja še pre-

šteje okroglih 30, magistra in še 
l̂ sk̂  povrhu. To v deželi tostran, pa 
(ji onstran Alp, ni ravno običajno, 
gsto ob Savinji premore tudi takšno 
etlo izjemo - Simono Potočnik. 

ifesenecen je za poslovne 
partnerje 

^ebi jo srečala na ulici, ji ne bi prisodi-
la pri svojih letih opravlja tako zahtev-

J i n odgovorno delo. Na prvi pogled je 
jgjeno, preprosto in simpatično dekle, 
jino, kar človeku pade v oči, so izjemno 
piin dolgi svetu lasje. 

podjetje je Simona Potočnik prišla 
;e(i sedmimi leti. »Začela sem kot pri-
•jvnica v Aeru, po opravljenem priprav-
t̂vu me je pot zanesla v Grafiko, ki se je 
jjat začela osamosvajati. Opravljala 
jin delo planerja analitika, nadaljevala 
3t revizor, maja letos, ko je mesto gene-
ilnega direktorja Cetisa prevzel Drago 
olak, sem postala njegova pomočnica,« 
•kratko in jedrnato razložila sogovorni-
a.To, da ima višjo izobrazbo kot general-
j direktor, je tudi svojevrstna zanimi-
tsi. Resnici na ljubo, malo je direktorjev, 
o b i v svojo bližino pustili sodelavce, ki 
aajo že na papirju višjo izobrazbo. »Po 
tonfani srednji ekonomski šoli sem nada-
IjKala študij ekonomije in.letos zaključila 
^ffijgisterij s področja poslovne politike 
isa^janizacije. Glede na to, da direktor 
•šji iz grafične stroke, se pri delu lepo 
upoinjujeva in mislim, da je za podjetje 
ikar dobra kombinacija,« pravi Simona. 
Poslovni partnerji so jo na začetku gle-
ilinezaupljivo. »Malo so bili res začude-

ni nad mojo starostjo, ko sem se predsta-
vila kot pomočnica, tudi izobrazba jih je 
presenetila, ampak potem te sprejmejo 
takšnega kot pač si in ni problemov,« pove 
med smehom. 

Drugi so žurirali, Simona 
je pletla lastno gnezdo 

Za ženske sicer velja, da se jih ne 
spodobi spraševati po letih, a naj bo to-
krat izjema. Simona Potočnik šteje samo 
29 let. Kot šolarka je oklevala med ekono-
mijo in matematiko, saj si je prislužila kar 
nekaj Vegovih priznanj, ampak na koncu 
se je tehtnica prevesila na stran ekonomi-
je. Pri 22 letih je končala fakulteto, absol-
ventskega staža sploh ni izkoristila, junija 

je diplomirala, julija je že imela v rokah 
delovno knjigo. »Res je šlo hitro, ampak 
že v četrtem letniku srednje šole sva z 
možem kupila parcelo, ob študiju sva 
gradila hišo, zato sem želela čimprej za-
ključiti šolanje, se zaposliti in priti do 
svojega tolarja.« Malo je ljudi, ki bi v tako 
rosnih letih natančno vedeli, kaj hočejo. 
»Tisti, ki me poznajo pravijo, da me je eno 
samo planiranje,« se veselo nasmeje Si-
mona. »Ampak vedno imam pred seboj 
cilj, ki ga želim doseči in potem si priza-
devam, da ga tudi uresničim. Nikoli si ne 
zastavljam nerealnih želja, vedno je pred 
mano cilj, ki ga je mogoče v bhžnji pri-
hodnosti realno doseči. Korak za kora-
kom je treba v pravo smer, pa nekako 
gre.« In kakšni so ti cilji v bodoče? »Študij 
je zaenkrat zaključen, predvsem se bom 
posvetila delu v podjetju in družini, mor-
da bom čez kakšno leto ali dve razmišljala 
še o doktoratu. Znanje je treba stalno 
obnavljati, drugače možgani kar zaspijo,« 
je prepričana. 

Pol ure za dobro knjigo 
Kadar ni na kakšni službeni poti, Simo-

na, Celjanka po rodu, prihaja v svoj dom 
okoli pete, šeste ure popoldne. Doma jo 
čaka družina, dva otroka, ki jima name-
nja pretežni del svojega prostega časa. 
Kakšne pol ure na dan preživi v družbi s 
knjigo. »Branje je moja strast, že v dijaš-
kih in študentskih letih je bila pot do šole 
polna knjig. Brala sem na vlaku, pa potem 
zvečer doma in še danes se mi zdi, da 
moram vsak dan imeti vsaj nekaj časa za 
branje. Nekaj ur je dan včasih res prekra-
tek, ampak potem pač skrajšaš čas za 
spanje, da uloviš tempo,« se spet veselo 
nasmeje ta simpatična sogovornica. Roko 
na srce, res je vredna občudovanja. 

• v IRENA BAŠA 

Simona Potočnik, pomočnica generalne-
ga direktorja celjskega Cetisa. 

V korak s svetovno modo 
Polzela, tovarna nogavic, je novosti za pomlad in poletje 97 prikazala na modni reviji 

Polzela, tovarna nogavic 
(•• je največji slovenski no-
ivičar, vidno mesto pa ima 
ifli v Evropi. Proizvaja žen-

moške in otroške noga-
ce. Vseskozi so v tej tovarni 
'Merjeni k spremljanju 
odnih trendov, pri tem pa 
porabljajo materiale vr-
n̂ske kvalitete. 

modni reviji, ki so jo 
'̂ pravili konec prejšnjega 
dna v dvorani Doma II. slo-
Jskega tabora v Žalcu, so 
d̂ lke prikazali manekeni in 
^nekenke mariborske For-
'Ke. V prvem delu so pred-
®vili kolekcijo izdelkov za 
'̂ ono pomlad-poletje 97, za 

je značilno smelo kom-
•liranje različnih in močnih 

na eni strani ter puder-
l^ožnih tonov in čimvečje 

°^ojnosti na drugi. Vzorcev 
"^^nj, ti so drobni v obliki 
diagonal in ribjih kosti. V 

jBramu otroških in dekliš-
. ^ogavic pa je poudarek na 
/"^nih motivih, karo vzor-

kombinaciji. Od mate-
jP^ je ponovno v modi sin-
^̂  v raznih mešanicah, ta-

o^Porabljajo poleg klasičnih 
'^midnih materialov tudi 

j^o vlakna, naravna in vlak-
ci ycra. Drugi del revije pa je 
jllJ^^menjen predstavitvi iz-

za sezono jesen-zima 

96/97. V tem času, ko je pouda-
rek na eleganci, bosta prevla-
dovali siva in črna barva kot 
osnovna tona. Moške nogavice 
pa se po boomu debelih noga-
vic, ki so se nosile lani, spet 
tanjše, celo zelo fine. Barve so 
modre, sivo modre, kaki, zele-
no sive, rdeče, bež in rjave. V 
Polzeli proizvajajo moške no-

gavice iz naravnih materialov v 
kombinaciji z mikro vlakni in 
vlakni lycra, za najbolj zahtev-
ne pa celo iz čiste svile. Tudi 
otroške nogavice so iz narav-
nih vlaken, kombiniranih s sin-
tetičnimi in z vzorci, všečnimi 
tistim, ki jih bodo nosili. 

Tak način seznanjanja po-
slovnih partnerjev z izdelki in 

novostmi je zelo primeren, saj 
je ogledovanje izdelkov na 
manekenih nekaj povsem dru-
gega kot če nogavico vzameš v 
roke in si jo ogledaš. Seveda 
pričakujejo od takega načina 
tudi ekonomski uspeh. Na sli-
ki: močne barve so kot nalašč 
za prihajajočo jesen in zimo. 
- T TAVČAR 

V Emu ETT zaposlili nove delavce 
v zadnjih dneh se je 80 zaposlenim delavcem v celjskem 

podjetju Emo ETT pridružilo še 60 novih delavcev, tako da 
podjetje skupno zaposluje približno 140 ljudi. Po besedah 
direktorja Marjana Osoleta so v proizvodnji ponovno začeli 
z emajliranjem, največ težav pa imajo še vedno z dobavo 
pločevine. Dobavni rok za to surovino je namreč tri mesece, 
v podjetju pa ocenjujejo, da se bodo razmere uredile v 
naslednjih treh tednih in da bo takrat tudi proizvodnja stekla 
po zastavljenih načrtih. IB 

NOVO NA BORZI 

Živahno trgovanje 
Prvi oktobrski dnevi mineva-

jo na delniškem trgu v zname-
nju večje živahnosti, kar je 
moč opaziti tako pri tečajih kot 
pri skupnem prometu. SBI je 
spet nad 1.000 točkami in vse 
kaže, da je na trgu zavel nov 
optimizem. Največ vetra so v 
jadra nedvomno prinesle nove 
privatizacijske delnice (zlasti 
LEK) in zanimanje tujih vlaga-
teljev. Tuje borzne hiše privlači 
BIS borzno informacijski si-
stem in klirinško depotna 
družba KDD. Tuji investitorji 
se najbolj zanimajo za sloven-
ske farmacevtske družbe in za 
podjetja, ki se ukvarjajo s turiz-
mom. Tako je razumljiva rast 
delnice LEKA in Term Čatež. 
Precej zanimanja je tudi za red-
ne delnice Heliosa iz Domžal 
in za redne delnice Lisce iz 
Sevnice, ki kotirajo na C trgu. 

V zadnjem času pa je precej 
porasel tečaj tudi redni delnici 
SKB banke. Po izjavah vodil-
nih, banka nikdar ni imela lik-
vidnostnih težav, namenoma 
pa so imeli nižji donos, ki je 
bil posledica širitve banke. V 
prvih osmih mesecih letos so 
ustvarili za 1,79 milijarde SIT 
kosmatega dobička. Razmiš-
ljajo pa tudi o povečanju last-
niškega kapitala, ki bi ga po-
nudili tujim institucionalnim 
vlagateljem, saj želijo imeti 
čimveč dolgoročnih lastnikov. 
Knjigovodska vrednost delnic 
^KB banke je bila ob koncu 
avgusta 59.245 SIT. 

Častno sodišče pri Ljubljan-
ski borzi je na obravnavi 
25.9.1996 sprejelo sklep o šest-
mesečni prepovedi trgovanja 
in javni opomin za Dadas BPH 
d.d. Maribor. Sklep še ni prav-
nomočen, BPH Dadas pa se bo 
nanj pritožila na senat častne-
ga sodišča II. stopnje."^ 

Med udeleženci na trgu pa je 
pozornost vse bolj usmerjena v 
prihod delnic nekaterih naj-
boljših domačih podjetij: Krke 

iz Novega mesta. Pivovarne 
Laško, Pivovarne Union, Istra-
benza iz Kopra in Radenske iz 
Radencev. Istrabenz in Pivo-
varna Union najverjetneje ne 
bosta zavlačevala s prenosom 
delnic v Klirinško depotno 
družbo, v Radenski želijo na 
odprti trg B, v Pivovarni Laško 
in v Krki pa še potekajo aktiv-
nosti za prenos v KDD. 

Banka Slovenije je zaradi 
skromnega povpraševanja pre-
nehala prodajati blagajniške 
zapise z nakupnim bonom pe-
te izdaje. Sploh pa za kupone 
4. in 5. izdaje ni pravega zani-
manja. Za kupone naj bi se po 
mnenju nekaterih posrednikov 
zanimali predvsem tisti, ki špe-
kulirajo na rast inflacije 

Bralce obveščamo, da kupu-
jemo delnice, ki ste jih prido-
bili z vpisom certifikata v pod-
jetja, ki so imela javno ponud-
bo za vpis delnic serije G. Nu-
dimo dnevne tržne cene in 
takojšnje nakazilo odkupnine. 
Podrobnejše informacije lah-
ko dobite na sedežu družbe. 

Piše: Jožica Maltarič 



• DOGODKI 

Sijajen bron za Radio Celje 
Na 7. festivalu radijskih postaj Slovenije v Atomskih toplicah so celjski radijci v doslej najmočnejši konkurenci zasedli odlično tretje mesto 

Radijci Štajerskega vala iz 
Šmarja pri Jelšah so med 2. 
in 5. oktobrom v Atomskih 
toplicah odlično izpeljali ve-
lik projekt - organizacijo 7. 
festivala Združenja radijskih 
postaj Slovenije, ki se ga je to 
pot, zlasti tekmovanja v de-
vetih novinarskih in drugih 
radijskih zvrsteh, udeležilo 
rekordnih 16 radijskih po-
staj. Zadnjega dne festivala 
in slavnostnega zaključka se 
je udeležil tudi predsednik 
Republike Slovenije Milan 
Kučan. 

Namen festivala je izmenja-
va izkušenj in spoznavanje 
programskih dosežkov posa-

meznih radijskih postaj, spod-
bujanje radijskega ustvarjanja 
in negovanje sodobnega ra-
diodifuznega izraza. Ta na-
men smo radijci v Atomskih 
toplicah v celoti dosegli. 

Prvič v sedemletni zgodovi-
ni radijskih festivalov smo 
tekmovali v devetih kategori-
jah in sicer: dnevno informa-
tivna oddaja, komentar, in-
tervju, reportaža, glasbena 
oddaja, kontaktna oddaja, 
humoristično'- satirična od-
daja, EPP produkcija in samo-
reklamni spot. Prvič se je tek-
movanja udeležilo 16 radij-
skih postaj od skupno 22 čla-
nic Združenja. 

Prvič smo se zadnji dan fe-
stivala skupaj s tremi žirijami 

sestali avtorji in uredniki ter 
analizirali kakovostno rast no-
vinarskih prispevkov in oddaj 
ter kritično in samokritično 
ugotovili, da se na primer kra-
ljica radijskega medija - radij-
ska reportaža premalo neguje, 
pri čemer je vzroke za to mo-
goče iskati tudi v komerciali-
zaciji radijskega programa in v 
prehitri ali nepravilni rasti no-
vinarskega kadra, ki ne najde 
dovolj motivov, da "bi se posve-
til tej zvrsti. 

Pri dnevno informativnih 
oddajah sta se nekako obliko-
vala dva tipa. Prvi je s trdno 
strukturo in agencijskimi no-
vicami na začetku oziroma 
novico dneva. Takšen tip od-
daje negujemo v Radiu Celje. 
Drugi tip pa na prvo mesto 
postavlja lokalno novico in 
ima manj konsistentno zgrad-
bo. Po mnenju žirije je prvi tip 
bolj priporočljiv. 

Za izvrstno uvrstitev med 
tri najboljše radijske postaje 
na Slovenskem v skupni raz-
vrstitvi so zaslužna pred-
vsem tri srebrna odličja, ki 
so jih za svoje avtorske odda-
je prejeli: Mateja Podjed za 
intervju z naslovom Pet iz 
vrste - njen sogovornik je bil 
Borut Alujevič, upravnik 
SLG Celje, tonska izveUba 
Matjaž Marinček; Nataša 
Gerkeš za kontaktno oddajo 
Kaj bi babi riti vkup tiščali, 
tonska izvedba Matjaž Ma-
rinček; in Tone Vrabl za re-
portažo Trgovina z mrav-
ljinčjimi jajci, tonska izved-
ba Mitja Tatarevič. 

Festivalsko ponudbo so pr-
vič ocenjevale tri žirije. Dnev-
no- informativne oddaje, ko-
mentar in intervju so ocenje-
vali Boris Dolničar, Lenart Še-
tinc in Branko Kastelic. V žiriji 
za reportažo in kontaktno od-
dajo so bili Silvo Teršek, Jože 
Jerman in Aleksander Lucu, 

medtem ko so humoristično-
satirično in glasbeno oddajo 
ter produkcijo EPP in samore-
klamnih spotov ocenjevali 
Ivanka Mulec-Ploj, Evgen Ju-
rič in Fanika Šket. 

Veseli smo tudi, da se je 
naša osrednja informativna 
oddaja - kronika uvrstila na 5. 
mesto, torej sodi nesporno v 
nadpovprečno prvo tretjino 
informativnih oddaj, ki jih ta 
čas zmore slovenska regional-
na in lokalna radiodifuzija. 
Kronika je naše skupno redak-
cijsko delo, pod kroniko v četr-
tek, 19. septembra, ki je bila 
izžrebana za tekmovanje, pa 
smo bili podpisani urednik 
Mitja Umnik, voditeljica Maja 
Šumej in za tonsko izvedbo 
Sašo Matelič. 

Letos nismo sodelovali s hu-
moristično-satirično oddajo, 
medtem ko smo v tekmovalni 
ogenj poslaU še glasbeno od-
dajo, EPP in image spote ter 
komentar. Tudi ti »izdelki« so 
se uvrstili solidno, vendar je 
bila konkurenca prehuda. 

MITJA UMNIK Mateja Podjed in Mitja Umnik z zasluženimi priznanji. 

Že prvi dan festivala je 14 predstavnikov radijskih postaj - med njimi tudi Radio Ce 
slavnostno podpisalo pogodbo o Gospodarsko interesnem združenju nekomercialnih radiji 
postaj Slovenije, kot se poslej združenje lokalnih in regionalnih radijskih postaj tudi imen\ 

' Prva skupščina bo predvidoma čez mesec dni. 

Kdo bo financiral kultur« 
v Laškem? 

Kultura v Laškem se je 
znašla v finančno nezavidlji-
vem položaju. Občinski pro-
gram namreč presega držav-
na sredstva za 28 odstotkov, 
kar pomeni, da ministrstvo 
za kulturo ni priznalo zado-
sti denarja za sofinanciranje 
ljubiteljske dejavnosti. 

Prednost pri zagotavljanju 
sredstev ima knjižnica Laško, 
ki pa porabi skoraj polovico 
vsega denarja, namenjenega 
za kulturo. Pri tem je potrebno 
omeniti problem investicijske-
ga vzdrževanja objekta, zato 
bodo Laščani iz sredstev ob-
činskega proračuna morali za 
najnujnejša dela nameniti 188 
tisoč tolarjev, saj bodo le tako 
lahko pridobili tudi republiška 
sredstva. Za bogato dejavnost 
Kulturnega centra je v občin-

skem proračunu zagotovlj 
le 16 odstotkov obsega ja 
porabe za področje kultun 

Žalostno je predvsem to 
država od deVetih milijonov 
larjev, kolikor jih občina La 
namenja za kulturo, pr\m; 
le 1,2 milijona tolarjev. Ob 
ski svet je zato sklenil, da 
poskušal pridobiti čimveč 
narja, ki ga država namenj, 
varstvo kulturne dediščine 
v obsegu javne porabe z<: 
področje nimajo zagotovlj( 
ga niti tolarja. Ker želijo v I 
kem čimprej obnoviti žup 
če, kar pa jim brez drža 
pomoči ne bo uspelo, bod( 
sanacijo iz proračuna sami 
menili 2 milijona tolarjev, e 
delež pa bo zagotovil tudi 
džupnijski urad. Le tako la 
namreč pričakujejo, da bo i 
delež primaknila tudi držav 
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NASI KRAJI IN UUDJE • 

Viničarja Aci Urbajs in mag. Tone Zafošnik. 

Trta z Lenta v Šentjurju 
50 let stara vinska trta 
jra kavčina, ki krasi Lent 
lariboru, je sedaj tudi ob 
f̂evi hiši v Šentjurju. 

i letošnjimi Ipavčevimi 
tiirnimi dnevi so Šentjur-
j pripravili slovesnost ob 
jtvi dveh cepičev dveletne 
le cepljenke. 
lariborčani z županom 
jzem Križmanom in mari-
l̂um viničarjem mag. To-

omZafošnikom so Šentjur-
lom podarili štiri cepiče. Po 
iedah župana Šentjurja Ju-
1 Malovrha sta dva cepiča 
išentjurskem viničarju Aci-
Urbajsu za primer, če se 
iieri od prvih dveh ne bi 
[ijelšentjur je tako med de-

slovenskimi mesti, ki 
Mo pohvalijo s podmlad-
fflobčudovane trte z Lenta 
ilariboru. Zanjo bo skrbel 

Aci Urbajs, ki se zadnja leta 
razvija v odličnega vinograd-
nika, saj je za svoja vina iz 
vinogradov pod Rifnikom do-
bil že vrsto priznanj. Lepo slo-
vesnost so počastili še pevci 
Moškega pevskega zbora 
Skladateljev Ipavcev z vinskj-
mi pesmimi. 

Župan Jurij Malovrh je ob 
dogodku dejal: »Ob Ipavčevi 
hiši smo posadili trto, v teh 
dneh smo uredili sobo Gusta-
va Ipavca, ki bo primerna tudi 
za komorne kulturne priredi-
tve, zdaj želimo urediti še mu-
zejsko zbirko z Rifnikom in 
razvojem zdravstva, potem pa 
bo kulturni hram Šentjurja 
nared za domačine in goste. 
Ko bomo pridobih še sosednjo 
hišo ter jo uredili, bomo lahko 
ponosni na opravljeno delo.« 

T.VRABL, Foto: GK 

Tista zoprna 
alergija 

v Celju bo deloval informacijski center za alergije otrok 

v Celju bo začel delovati 
informacijski center za aler-
gijske bolezni otrok. Sedež 
bo imel na otroškem oddel-
ku celjske bolnišnice, vodila 
pa ga bo pediatrinja dr. Ma-
rija Božič Vargazon, ki se že 
vrsto let ukvarja z otroškimi 
alergijami. 

Informacijski center za aler-
gije že deluje v Ljubljani, kar 
pa je premalo za pomoč pri 
tako pogostih težavah sodob-
nega časa kot so alergije. Zato 
bi radi podobne centre zasno-
vali še drugod v Sloveniji in v 
Celju je bila pripravljena nu-
diti tovrstno pomoč za otroke 
dr. Božičeva. Center namreč 
deluje na prostovoljni osnovi 
in vsaj zaenkrat nima zago-
tovljenega financiranja. 

V Sloveniji ni natančnih po-
datkov o tem, koliko ljudi ima 
težave z različnimi alergijami. 
V razvitih državah ima težave 
15 do 35 odstotkov ljudi in 
tudi pri nas smo. po opažanjih 
zdravnikov blizu evropski 
obolevnosti. Narašča obolev-
nost za astmo, za alergičnim 
nahodom, pogostejše so aler-
gije na hrano, zdravila, na 
strupe žuželk. 

Alergije se lahko pojavijo v 
vsaki starosti. Nekatere traja-
jo vse življenje, druge po do-
ločenem času minejo. Ne da 
se jih ozdraviti, lahko pa jih 
preprečujejo, če se bolnik izo-
giba znanim alergenom in če 
uporablja ustrezna zdravila. 
Največja nevarnost za nasta-
nek alergije je zgodnji stik 
otroka z alergeni. V okolju jih 
je okoli 3 tisoč, z njimi smo v 
stiku v gospodinjstvu, frizers-
tvu, lesarstvu, medicinskih 
poklicih, gumarstvu, kemični 
in tekstilni industriji in tudi v 
domačem okolju. 

Dr. Marija Božič Vargazon 
bo vsak prvi četrtek v mese-
cu staršem svetovala, kako 
ravnati ob pojavu otroške 
alergije, kam se obrniti po 
pomoč, kaj storiti, da bi otro-
kom olajšali težave. Na voljo 
jim bo med 14. in 15.30 uro, 
prvič torej 7. novembra. 
Sprašujejo lahko po telefonu 
(441-133, int. 23-00) ali ust-
no v specialistični ambulan-
ti na otroškem oddelku bol-
nišnice. 

Zaradi tako pogostih poja-
vov alergij je za njihovo pre-
prečevanje in obvladovanje 
potreben širok program in vr-
sta aktivnosti. Najpomem-
bnejši sta osveščanje in vzgo-
ja v družinah, kjer so se aler-
gije že pojavile. Treba je vpli-
vati na domače onesnaževalce 
okolja (tobačni dim, pršica, 
spreji...), na delovne in zuna-
nje. S širšo podporo prizade-
tih bi zdravniki lažje vplivali 
na izdelavo zdrave hrane, 
gradbenih materialov, kozme-
tike in drugega ter spodbujali 
zdrav način življenja. Zato je 
bil v Ljubljani ustanovljen In-
formacijski center, ki skrbi za 
informiranje ljudi in si priza-
deva preprečevati razvoj aler-
gijskih bolezni, podoben že 
deluje tudi v Mariboru, v Ce-
lju pa bo zaenkrat namenjen 
samo otrokom. V okviru cen-
tra naj bi v prihodnosti spod-
budili raziskave o alergijskih 
boleznih, o kajenju, onesna-
ževanju zraka in bivalnih pro-
storov v Sloveniji ter se pove-
zali z Evropsko federacijo 
združenj za astmo in alergijo, 
ki ima včlanjenih 13 držav, 4 
pridružene članice in devet 
nnpzovalk. 

T. CVIRN 

Dr. Marija Božič Vargazon 

Praznik na Polzeli 
Veliko so naredili, načrtov pa jim ne zmanjka 

b praznovanju praznika 
Polzela je bila tudi slove-
seja sveta KS Polzela. Po 
išem kulturnem progra-
mi so ga pripravili učenci 
Polzela, je mag. Marinka 
ovt, ravnateljica OŠ Pol-
'' predstavila šolo, nato pa 
učenki Petra Košmrlj in 
^ndra Šturbej predsta-
raziskovalno nalogo o 

!elski košarki. 

srednji govor je imel pred-
^ sveta KS Polzela Stanko 

ki je najprej govoril o 
'̂ nu praznovanja, nato pa o 
^ so ga opravili od lanske-

® do letošnjega praznika in 
' drugim dejal: »Posodobili 
' l^ajše odseke krajevnih 
^ Slatine, v Založah in na 

v skupni dolžini 2 km. 
je morda kratkoročno 

7 0 cesta v Slatine le gozd-
bo kasneje pomenila 

^^vo domačij na skrajnem 
^Podvina in v nadaljevanju 
•̂ ost povezave zaselka Do-
^ Ks Andraž. Tudi na po-

vodooskrbe je nekaj no-
I .^ri izgradnji vodovoda 
,^;Podvin so v glavnem 
." s polaganjem primar-

^ sekundarnih vodov V 
'^vanju pa bo treba zgra-

. pretočne rezervoarje in 
v Med pomembne pri-
^^ na Polzeli lahko šteje-
j di razširitev in posodobi-
Portne dvorane pri osnov-

• Košarkarskemu klubu 

Kovinotehna Savinjska Polzela 
omogoča boljše pogoje vadbe 
in tekem v državnem prvens-
tvu ter v evropskem pokalu, 
osnovni šoli večjo možnost in 
boljše pogoje pri izvajanju tele-
sne vzgoje, kulturno umetniš-
kemu društvu pa možnost pri-
rejanja večjih kutlurno zabav-
nih prireditev. Na področju 
varstva naravne in kulturne de-
diščine dobiva park Šenek lep-
šo podobo, obnovljena pa je 
bila tudi cerkev sv. Florjana in 
bo pripravljena za blagoslovi-
tev in posvetitev 12. oktobra ob 
10. uri. Do konca leta bi radi 
dokončno sanirali divja odlaga-
lišča, velika pozornost je bila 
namenjena gradnji avto ceste in 
nudena strokovna pomoč kra-

janom, ki so bili ob gradnji avto 
ceste ogroženi. 

Mnogo je še neuresničenih 
ciljev. Zahteve po javni razsvet-
ljavi v Ločici, Bregu in Polzeli 
so še vedno le na papirju. Ak-
tivnosti v zvezi s plinifikacijo 
nas čakajo v letu 1997 in na-
prej. Po uveljavitvi zakona o 
ustanovitvi občin in določitvi 
njihovih območij pa že tečejo 
določene aktivnosti...« 

Na slovesni seji so podelili 
srebrni grb KS Polzele Slavku 
Resniku in bronastega Marku 
Slokarju. 

Na sliki: predsednik sveta KS 
Polzela Stanko Novak podeljuje 
bronasti grb Marku Slokarju, 
predsedniku polzelske Svobode. 

T TAVČAR 

V SPOMIN 

Dr. Anton Kovač 
Nepričakovano je 13. sep-

tembra ugasnilo življenje 
našega stanovskega kolega, 
prijatelja in zaslužnega čla-
na našega društva dr. An-
tona Kovača. 

Njegova življenjska pot se 
je začela 30. avgusta 1913 v 
Skalah pri Velenju. Po kon-
čani gimnaziji se je vpisal 
na Veterinarsko fakulteto v 
Zagrebu, kjer je diplomiral 
leta 1939. Stažiranje je 
opravljal po različnih kra-
jih v Sloveniji, po konča-
nem stažiranju pa je bil ^ 
razporejen na samostojno' 
delovno mesto veterinarja v 
Makedoniji. 

Leta 1941 se je vrnil iz 
Makedonije in je eno leto 
služboval kot državni veteri-
nar v Sevnici in Ljutomeru. 
Razmere druge svetovne voj-
ne niso šle mimo, moral je 
na prisilno strokovno delo v 
Nemčijo. Delal je kot krajev-
ni veterinar v Badkosnu, na 
Inštitutu za umetno oseme-
njevanje v Mollbricku ter na 
Visoki veterinarski šoli na 
Dunaju. V tem času je tudi 
doktoriral. 

V drugi polovici leta 1944 
se je aktivno vključil v 
NOB, kjer je delal V zdravs-
tveni službi. Po vojni je ob 
dokajšnjem samoodpove-
dovanju prevzemal različ-
na zelo zahtevna delovna 
mesta. Najprej je bil okrož-
ni veterinar v Celju, leta 
1947 pa je postal okrajni 
veterinarski inšpektor pri 
Okrajnem ljudskem odboru 
Celje. Še isto leto je bil ime-
novan za načelnika veteri-
narskega oddelka pri mini-
strstvu za kmetijstvo v Ljub-
ljani. V letih od 1948 do 
1950 je opravljal odgovorna 
in strokovna dela na držav-
nih kmetijskih posestvih v 
Celju in Kočevju. Od leta 
1951 do 1964 je bil okrajni 
veterinarski inšpektor. Z • 
reorganizacijo državne 
uprave leta 1964 seje delov-
no mesto okrajnega veteri-
narskega inšpektorja uki-
nilo in je zato do upokojitve 
leta 1977 delal kot občinski 
veterinarski inšpektor pri 
Občini Celje. 

Kot okrožni veterinar v 
Celju je takoj po vojni pri-

pravil pogoje in ustanovil 
Veterinarsko bolnico, ki je 
predstavljala začetek orga-
nizirane veterinarske služ-
be v celjski regiji. Takratni 
okrožni ljudski odbor mu je 
dal na razpolago bivšo Žu-
marjevo posest na Lavi s 
hišo in gospodarskim po-
slopjem, ki jo je uporabil za 
ureditev bolnice. Z uspe-
hom je v težavnih pogojih 
organiziral umetno oseme-
njevanje na tem delu Šta-
jerske. 

Kot okrajni in dolgoletni 
občinski veterinarski inš-
pektorje s svojim obsežnim 
in poglobljenim strokov-
nim znanjem ogromno 
prispeval k razvoju veteri-
narstva. 

Dr Anton Kovač je bil vse-
skozi aktiven tudi na druž-
benopolitičnem področju. 
Uspešno je opravljal števil-
ne funkcije. Veliko let je bil 
predsednik Šahovskega klu-
ba Celje ter zelo aktiven v 
šahovski zvezi. Njegovo ak-
tivnost dokazujejo številna 
odlikovanja in priznanja: 
red republike s srebrnim 
vencem, red dela II. stopnje, 
zlata plaketa za športno de-
javnost, zlata plaketa A. 
Janše in zlata plaketa za 
razvoj veterinarstva. 

Vse življenje je bil skro-
men in takšna je bila tudi 
zadnja pot, na kateri so ga 
spremljali le njegovi najb-
ližji 

Spominjali se ga bomo 
kot spoštovanega kolega, 
odličnega strokovnjaka in 
dobrega prijatelja. 

Medobčinsko društvo 
veterinarjev in 

veterinarskih tehnikov 
Celje 

Celjani tretjič gostitelji 
Celjsko regijsko društvo medicinskih sester in zdravstve-

nih tehnikov je gostitelj tradicionalnega, letos že tretjega 
vseslovenskega srečanja upokojenih medicinskih sester in 
zdravstvenih tehnikov. 

Letošnje srečanje bo jutri, v petek 11. oktobra, ob 10. uri v 
hotelu Planja na Rogli. Udeleženci bodo poslušali predavanje 
na temo »Mi med seboj vsak dan«. Jure Kraševec pa jim bo 
predstavil šege in običaje na Slovenskem. Organizator sreča-
nja, ki je bilo prvi dve leti v okviru sejma Senior na Celjskem 
sejmu, je Zbornica zdravstvene nege Slovenije. US 

Samo v mrliških vežah? 
v občini Zreče pripravljajo odlok o pokopališkem redu, ki 

pa je bil ob prvi obravnavi v občinskem svetu deležen 
različnih mnenj. 

Gre predvsem za njegov osmi člen, v katerem je zapisano, da 
umrli leži v mrliški veži, izjemoma pa doma. Nekateri svetniki so 
zagovarjali stališče, da se možnost izjem črta in da bi bilo prav, 
da vsi umrli ležijo v mrliških vežah. Do drugega branja odloka 
bodo zato v občinskih službah proučili,, kako je z izvajanjem 
tovrstnih odlokov v drugih slovenskih občinah. A.N. 
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Življenjske postaje Jožeta Masere 
Znanega šolnika so spoznali številni ucenci v Celju, Rogaški Slatini in Rogatcu 

Slovenske gorice, Maribor, Celje, Rogaška 
Slatina in Rogatec. To so življenjske postaje 
Jožeta Masere, ki se je pred dnevi upokojil 
kot ravnatelj osnovne šole v Rogatcu, za 
slovo pa so mu podelili najvišje občinsko 
priznanje. Pogovarjala sva se nekaj dni pred 
uradno upokojitvijo, ko je užival dopust. 
Spominja se, da je imel po dolgih letih prvi 
pravi dopust pri sorodnikih v Ljubljani ter na 
Pokljuki. Ko si ravnatelj, imaš pač večne 
obveznosti, odgovornost. 

Jože Masera je delal v slovenskem šolstvu 
štirideset let. Priznanje, ki pomeni v občin-
skem okviru veliko počastitev, razume tudi kot 
pohvalo svojim sodelavcem in otrokom, ki jih 
je" srečeval kot vzgojitelj v celjskem dijaškem 
domu ter kot učitelj in ravnatelj v Rogaški 
Slatini in Rogatcu. V šolstvu je začel delati v 
Celju leta 1956 kot vzgojitelj v dijaškem domu 
industrijsko-kovinarske šole v Gaberju. Gojen-
ci, bodoči kovinarji, strugarji, orodjarji, kovači 
in mehaniki so opravljali praktično delo v 
bližnji tovarni emajlirane posode. Iz doma se 
posebej spominja triintridesetih vojnih sirot iz 
Bosne, fantov med 16. in 22. letom, starih 
skoraj toliko kot je bil sam. Fantje so imeli za 
seboj najhujše življenjske preizkušnje, bih so 
občutljivi. Najprej so morali opraviti priprav-
ljalni razred, da so lahko nadaljevali v poklicni 
šoli. Poznalo se je, da so bili dolgo prepuščeni 
sami sebi, vendar je Maseri uspelo z njimi 
vzpostaviti stik. Posamezniki so postali pozne-
je celo inženirji. 

Učiteljev je primanjkovalo. Na okraju so Jo-
žeta Masero po dveh in pol letih dela povpraša-
li, ali bi bil pripravljen učiti v Rogaški Slatini. 
Po dodatnem izobraževanju je začel v tamkajš-
nji osnovni šoli ter v poklicni šoli hkrati s 
poučevanjem biologije, kemije, fizike, eko-
nomske, družbenoekonomske ter predvojaške 
vzgoje. Poklicno šolo v Rogaški Slatini, kjer so 
se šolali bodoči mizarji, frizerji, krojači in 
šivilje, so po letu dni ukinili, dijaki so morali 
potem v Celje. V Rogaški Slatini je učil štiri leta, 
nekaj časa obenem tudi v osnovni šoli v Rogat-
cu. Ko je bilo v Rogaški Slatini dovolj učiteljev, 
se je lahko povsem posvetil šolarjem v Rogatcu. 
Tu je za začetek dobil sobo. 

V Rogatcu, kjer je ostal vse do danes, je začel 
poučevati v šolskem letu 1959/60. Različne 
šolske predmete, najrajši zgodovino in zemlje-
pis, ki sta se mu priljubila že v gimnazijskih 
letih. Šolarji so ga imeli radi. »Vsak udeleženec 
izobraževanja je najprej otrok, osebnost, šele 
nato je učenec,« je spoznaval. Učitelj mora to 
upoštevati. »Ko se učenec tega zave, zna dobro 
oceniti ali je učitelj do njega korekten.« Leta 
1976 je postal, s polovično obveznostjo, po-
močnik ravnatelja ter še vedno poučeval zgo-
dovino in zemljepis. V zgodovinski znanosti ga 
osebno najbolj zanima antika, med zemljepi-

som regionalna geografija in klimatografija. 
Učence je moral naučiti vsega. 

Potem ko je takratni ravnatelj rogaške šole 
Jože Žnidarič postal svetovalec v celjskem 
Zavodu za šolstvo, je Masera postal njegov 
naslednik. 

Iz stare v novo šolo 
To je bil za Rogatec zgodovinski čas, ko so se 

iz stare trške šole selili v novo. Jože Masera je 
bil zadnji ravnatelj stare šole ter prvi v novi 
šoU. 

Preselili so se 23. decembra 1978, ko je 
veselje nad novo šolo premagalo zimo. Z grad-
binci so pač vedno križi in težave. Ljudje so 
novo šolsko poslopje očistiU s prostovoljnim 
delom, ko so teden dni garali od jutra do 
večera. Šolo so zgradili v dveh fazah, najprej 
prostore za višjo stopnjo ter telovadnico, nato 
za razredno stopnjo. Gradili so več let, s starej-
šimi Rogatčani pa se še spominja tudi odprav-
ljanja projektantskih napak. Imeli so novo šolo, 
do katere je bilo mogoče v začetku le po brvi. 

Za ravnatelja je bilo v obsoteljskem kraju 
veliko dela. Tudi pozneje, v dopoldanskem ter 
tudi v popoldanskem času, ko so pripravljali 
redne mesečne konference, študijske konferen-
ce, študijske razgovore, sestanke, kolegije, bil 
je na seminarjih po vsej Sloveniji... »Ravnatelj-
sko delo je zahtevno, težko, odgovorno, vsem 
na očeh.« Ko kakšen otrok kaj ušpiči, marsik-
do pokaže s prstom na šolo. Ljudem se tudi 
zameriš. »Vzgojnih ukrepov sem se redko po-
služeval, saj menim, da otroka najbolj pozna 
razrednik. V letih ko sem bil v razredu, sem bi 
vedno primus inter pares, prvi med enakimi.« 

V vseh teh letih se je v šolstvu veliko spremeni-
lo, odnos do otrok in staršev pa je ostal v 
bistvu isti, se ozira nazaj. 

Šola je v manjšem kraju posebej pomembna, 
množična ustanova. V centralni osnovni šoli v 
Rogatcu, s podružnicama v Dobovcu in Donač-
ki Gori, skrbijo tudi za splošni krajevni utrip. V 
centralni šoli je blizu tristo otrok, v podružni-
cah pa do štirideset. V podružničnih šolah 
imajo po dva kombinirana oddelka, v Donački 
Gori pa letos izjemoma tri. Zanimivo je, da so 
letos tam vpisali celo več otrok kot v centralni 
šoli. 

Tudi za oranje znanje 
Odnos staršev do otrokove prihodnost 

spremenil. Jože Masera se spominja časa 
starši pravili »če ne bo pa oral«. »Seveda 
be, tudi kmetovalec potrebuje veliko najt 
nejšega znanja.« 

Dobro ve, saj je kmečkih korenin, rc 
Slovenskih goricah. Do osnovne šole na 
kem Vrhu je moral pol ure peš. Med šolan 
mariborski gimnaziji je hodil na vlak v š 
osem kilometrov daleč. Tudi v najslabšer 
menu, ko ni bilo vlaka, je uspel pren 
razdaljo, priti v Maribor. Po takratnih b 
poteh, zato se je pred mestom, pri kak 
studencu, najprej očedil. V šoli med mešf 
podeželani seveda niso razlikovali, zah 
pa so isto znanje. 

O vsem tem sva se pomenkovala v r 
vem domu, v takoimenovanem učitelj 
bloku v Rogatcu. Ko je prišel v ta ki 
spoznal njegove prebivalce, se je vži 
tukajšnje navade, način razmišljanja t( 
la. »Ljudje so pridni, dobri, pošteni.« 
soprogo Marijo je spoznal tukaj . Jože I 
ra pravi, da najbolj spoštuje kmečkeg.i 
veka, kmečki otroci imajo tudi primei 
odnos do učitelja. Z lastnimi kmečkin 
reninami ga povezuje vrt, dvajset r 
hoda proč. 

V pokoju mu gotovo ne bo dolgčas. Vr 
rad bere strokovno literaturo in časopise, 
glasbo, v družinskem krogu včasih igraji 
te. Njun Bogdan se iz Ljubljane rad vr 
Rogatec, tudi vnukinja Špela ima rada 
starše. Jože Masera na šolska leta ne bo r; 
pozabiti. Na vsakem koraku srečuje svoj( 
danje učence, ki se večinoma radi spoim 
šole, njeea. 

BRANE JEM 

Jože Masera je soprogo Marijo spoznal v Obsotelju. 
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Lekarna v treh omarah 
Za zdravje prebivalcev Rimskih Toplic in okoliških krajev že šest let skrbi tudi dr. Marko Ratej 

. j.av si je dr. Marko Ra-
Itot študent želel, da bi 

zdravniško delo oprav-
domačem Laškem, ga 

Qt takoj po k o n č a n e m sta-
jiiju zanesla v Rimske To-
Jg. Poleg službe so mu 

v zdravstveni postaji 
tudi stanovanje in 

|gp§ega si, kot sam pravi, 
.pva mlada družina niti 
ijjogla želeti. Še vedno si-
.ypa, da bo čez nekaj let, 
1,0 opravil specializacijo 
,̂ icine dela, prometa in 
jfta, odšel v rodno mesto, 
jjar je za sedaj v Rimskih 
klicah zelo zadovoljen. 

pravzaprav bi bil najbolj 
Jen,« pravi dr. Marko Ratej, 
,bi lahko potem, ko bom 
]{al šolanje, nekaj dni v 
jiu delal kot specialist v 
jkem, nekaj dni pa kot splo-
zdravnik v Rimskih Topli-

j Zelo bi mi bilo težko, če 
moral zapustiti splošno 
jkso, pa čeprav delo splo-
jga ambulantnega zdravni-
I? zdravniških krogih ni rav-
)cenjeno. Spominjam se ko-
gov, i<i so specializirali po-
[otja, ki jih sploh niso zani-
lala, samo zato, da ne bi bili 
plošni zdravniki. Tudi medi-
miela je po svoje zanimiva, 
mdif je povsem drugačen 
Wek, ko spremljaš človeka 
icas njegove bolezni, ko se 
ifliš, če operacija uspe...« 
!o je dr. Marko Ratej prišel 
imske Toplice, je nekaj ča-
Mal z danes že pokojnim 
Samom Pečarjem. »To je bil 
es pravi ljudski zdravnik, 
so ga poznali in tudi on je 
;nal vse ljudi. Klicali so ga 
S a m o ali pa dr. Samo. No-
lih zdravniških kartonov ni 
reboval, za vsakega je ve-
.od kod je doma, kakšno 
ezen ima. Bil je prvi zdrav-
V tem kraju in vse, kar 

inio danes, je on skupaj 
3vil. Bil je tudi izvrsten pe-
log in zelo sem mu hvale-
Iza vse, kar me je naučil in 
pomagal, da začetki niso 
tako težki. Prepričan sem, 

dr. Pečar zaznamoval 
iske Toplice kar za nekaj 
etletij.« 

ĵub zares globokemu spo-
•anju do dr. Pečarja pa dr. 

pri odnosu do pacientov 
Posnema svojega predhod-
^ in učitelja. «Moj način 

dela je drugačen in upam, da 
mi tega ni nihče zameril,« pra-
vi. »Na teren grem najpogoste-
je šele takrat, ko me pokličejo. 
Morda prav zaradi tega mar-
sikdo pogreša starega zdravni-
ka, vendar tako pač je. Priznati 
pa moram, da bi vsaj pri eni 
stvari bil zelo rad podoben svo-
jemu predhodniku. Menim na-
mreč, da nisem dovolj potrpež-
ljiv z otroki in vedno se sprašu-
jem, ali sem svojim najmlajšim 
pacientom zares ponudil čisto 
vse, kar potrebujejo.« 

Ob petkih v 
Jurkloštru 

v zdravstveni postaji v Rim-
skih Toplicah dela trenutno 
šest ljudi. Poleg dr. Rateja skr-
bi za zdravje vseh populacij še 
dr. Belejeva, pri tem pa jima 
pomagajo še dve ambulantni 
in dve patronažni sestri. 
Zgradba, v kateri delajo, je že 
stara in nekoliko dotrajana, 
pesti pa jih tudi huda prostor-
ska stiska. Zdravnika imata le 
eno ambulantno pisarno s 

skupno pisalno mizo in mora-
ta mnogokrat, ko bi po konča-
nem delovnem času rada po-
storila še to ali ono, prepustiti 
prostor drug drugemu. V 
zdravstveni postaji tudi ni la-
boratorija in je treba na vse 
preiskave oditi v zdravstveni 
dom v Laškem. »Včasih mi je 
zares hudo, da moram tako 
maltretirati svoje paciente,« 
pravi dr. Ratej. »Najprej pride-
jo k meni, nato jih pošljem v 
laboratorij v Laško in ko so 
preiskave končane, se morajo 
zopet oglasiti pri nas, da po-
stavim diagnozo in predpišem 
zdravila. Še sreča, da imamo v 
zdravstveni postaji vsaj lekar-
no z najbolj osnovnimi oziro-
ma potrebnimi zdravili. Če-
prav je stisnjena le v treh oma-
rah, nam zelo veliko pomeni. 
V Rimskih Toplicah namreč 
sploh ni prave, velike lekarne 
in če ne bi imeli zdravil pri 
nas, bi se morali ljudje zaradi 
vsake malenkosti zopet odpra-
viti v Laško. Vesel sem, da jih 
lahko rešimo vsaj ene odvečne 
poti.« 

Eno pot, ki pa mu nikakor ni 
odveč - prav nasprotno, zelo 
pri srcu mu je - pa mora ob 
petkih opraviti dr. Ratej. Vsak 
teden je namreč pol dneva 
zdravnik tudi v Jurkloštru, 
kjer skrbi za okoli tristo pa-
cientov. Ambulanta je skrom-
na, in pred časom je grozilo, da 
jo bodo zaprli, a so jo ob 
finančni pomoči krajevne 
skupnosti, ki plačuje zanjo 
stroške vzdrževanje, le obdr-
žali. Na veliko veselje ljudi, 
zlasti starejših, ki jim vsakote-
denski obisk zdravnika zelo 
veliko pomeni. »Delo v Jurklo-
štru veliko pomeni tudi meni, 
saj zelo popestri moj delovni 
teden in lahko bi rekel, da je 
pravzaprav to moj teren. De-
lam s celotno populacijo, od 
dojenčkov do najstarejših. Po 

strokovni plati je to zelo do-
bro, za psiho pa mislim, da 
ne.« 

Dr. Marko Ratej dela v oko-
lju z idealnimi pogoji za od-
prtje zasebne prakse. Sredina 
je dokaj zaprta, ljudje so ga že 
vajeni, vendar... »Za kaj tak-
šnega sem premalo korajžen, 
poleg tega pa ne bi želel delati 
sam. Prav tako pa v zasebni 
ordinaciji ne vidim prav nobe-
ne prednosti.« 

»Moj edini hobi je 
Julčka« 

Zaradi dela v Rimskih Topli-
cah in v Jurkloštru ter pofjol-
danskih dežurstev, ki so zara-
di prostorske stiske bolj pogo-
sta kot v drugih zdravstvenih 
ustanovah, dr. Marku Ratej u 
ne ostaja veliko časa za tisti 
del svojega življenja, ki ni po-
vezan z zdravniško dejavnost-
jo. »Zanimivo je, da se večina 
mojih kolegov v prostem času 
ukvarja z nečim, vsi imajo ne-
ke hobije - ali se ukvarjajo s 
fotografijo, športom, so ribiči, 
lovci in podobno. Jaz pa, mo-
ram priznati, nimam nobene 
takšne stvari, s katero bi si 
zapolnil prosti čas. Moj edini 
hobi je moja prvošolka Julčka, 
ki ji z ženo posvečava vse svo-
je proste urice. Pogosto gremo 
z družino v Laško, kjer si v 
hiši ženinih staršev urejujemo 
stanovanje. Dobro namreč 
vem, da vse življenje le ne 
bom ostal v Rimskih Toplicah 
in v stanovanju, ki ni moje. 
Poleg tega pa v Laškem preži-
vimo veliko časa tudi zato, ker 
sva oba z ženo po srcu še 
vedno Laščana. Pravzaprav bi 
bil najbolj srečen, če bi lahko 
svoje delo in ljudi, s katerimi 
se že šest let družim kot 
zdravnik ali pa kot Marko, 
preselil v Laško. Rimske Topli-
ce so namreč kraj, kjer je pri-
jetno samo spati, vse ostalo, 
kar potrebuje družina, je tre-
ba poiskati drugje. Še otroka 
ne morem peljati tukaj na sla-
doled, ker ni slaščičarne.« 

JANJA INTIHAR 

NASI ZnMVNIKI 

Dan računalniških vral 
šolami , ki sodelujejo na kongresu Ro/2, ki je namenjen 

^stavitvi programa računalniškega opismenjevanja, je tudi 
"Snovna šola iz Celja, kjer so za osrednji dan predstavitve 
'''^alniških dejavnosti izbrali prihodnji torek. 

odprtih vrat v torek, 15. oktobra, bodo na šoli namenili 
^sem različnim računalniškim aktivnostim in predstavitvi 
"̂ D̂e računalnika"pri pouku. Reden dopoldanski pouk bo šest 

tudi v računalniški učilnici, kjer bodo učenci gostom 
^zali, kako si lahko z računalnikom pomagajo pri matemati-
.^Ijepisu, učenju tujih jezikov in drugih predmetih, 
j ^Pstnajstih se bo pričela tiskovna konferenca, na kateri 

programa računalniškega opismenjevanja predstavili 
Harjem^ ob sedemnajstih pa se bo pričela osrednja prire-

J • med katero bodo učenci obiskovalcem na šaljiv način 
J prikazati predvsem, kako se računalnik vse bolj zajeda v 
^Oanje življenje in delo. Sicer pa bo v avli šole, kamor vas v 
• ^3bijo mali računalničarji in njihovi mentorji, na ogled 

''^zstava izdelkov, nastalih med izvajanjem programa 
^^Iniškega opismenjevanja. N.-M. S. 

200 let orgel 
v Petrovčah se že dalj časa pripravljajo na slovesnost ob 

200-letnici orgel v petrovški baziliki. Slovesnost bodo 
pripravili v šoboto, 12. in v nedeljo, 13. oktobra. 

Tako bo v soboto ob 19. uri orgelski koncert s predstavitvi-
jo posameznih registrov. Igrala bb prof. Angela Tomanič, 
nastopila pa bo tudi godba na pihala iz Bavarske. Nedeljsko 
praznovanje se bo pričelo ob 9.30 s sveto mašo, pri kateri 
bosta pela cerkveni in prosvetni mešani pevski zbor Petrov-
Če, po maši pa bo kratek koncert bavarske godbe pred 
cerkvijo. Ob 16. uri bo blagoslovitev orgel in slovesna maša, 
ki jo bo vodil škof dr. Franc Kramberger ob somaševanju 
dekanijskih duhovnikov, po maši pa bo podelitev priznanj 
botrom, ki so podprli obnovo orgel. T. TAVČAR 

V Bezini bodo 
uredili kanalizacijo 

člani sveta krajevne skup-
nosti Bezina so med pomem-
bnejše letošnje naloge uvr-
stili ureditev kanalizacije, 
sanacijo plazu, vzdrževanje 
vodovodnega omrežja in 
cestne infrastrukture. Na ne-
davni delovni akciji je sode-
lovalo približno štirideset 
krajanov. 

Kot je sporočil predsednik 
krajevne skupnosti Darko 
Laznik, nameravajo v okto-
bru, takoj ko bo urejena vsa 
potrebna dokumentacija, za-
četi z gradnjo kanalizacije v 
strnjenem naselju Bezine. Za-
radi majhnih finančnih sred-
stev, ki so namenjena krajevni 
skupnosti, bodo delali v eta-
pah. Tako bodo letos predvi-
doma položili približno tristo 
metrov kanalizacijskih cevi, 
obenem pa bo zgrajena v tak-
šni dolžini tudi trasa za ploč-
nik, ki ga prav tako nujno 
potrebujejo. 

Velike težave jim povzroča 
plaz v naselju Gabrovnik. Dr-
seti je začel že lani, letos pa je 
zaradi obilnega deževja toliko 
bolj aktiven. Ogrožena je vi-
kend hišica, vinograd in prib-
ližno sto metrov asfaltne ce-
ste. Sanacija celotnega plazu 
bo na osnovi raziskav, ki so jih 
naredili strokovnjaki, zahteva-
la ogromna sredstva, zato ne 
bo možna letos. Sanirati pa 
nameravajo del ceste do pla-

zu, kjer bo potrebno urediti 
odvodnjavanje meteorne vo-
de. Ta namreč pospešuje ugre-
zanje zemlje. Za sanacijo pa se 
bodo morali dogovoriti še s 
tam živečimi krajani. 

V Krajevni skupnosti Bezina 
imajo svoje vodovodno omrež-
je in z njim tudi upravljajo. 
Jeseni nameravajo opraviti ne-
kaj nujnih vzdrževalnih del. 

»Veseli smo, da so v naši 
krajevni skupnosti še krajani, 
ki so s svojim delom in dobro 
voljo pripravljeni pomagati in 
sodelovati pri reševanju nasta-
lih problemov. Tako so v lastni 
režiji popravili most, ki ga je 
poškodoval potok Bezenšica, 
še posebno velik odziv pa je 
bil, ko smo organizirali delov-
no akcijo za ureditev ceste 
proti Gabrovniku, ki je pretež-
no speljana po gozdu,« je dejal 
Darko Laznik. Porezali so na 
cesto viseče veje dreves in del-
no uredili bankine. Akcije se 
je udeležilo približno štirideset 
krajanov, ki so pripomogli, da je 
cesta preglednejša in varnejša. 

Načrtov v krajevni skupno-
sti je še veliko, prednost pa 
bodo imeli tisti, ki bodo v 
korist vsem krajanom, ne le 
posameznikom. Zato v svetu 
KS razmišljajo o sodelovanju 
na referendumu, kjer se bo 
odločalo o samoprispevku. S 
tako pridobljenimi sredstvi bi 
se namreč lahko načrtov lotili 
prej in bolj odločno. 

A.K. 

Večji Svet knjige 
v ponedeljek, 30. septembra, je svoja vrata na Linhartovi 5 v Celju odprl prenovljeni, predvsem 

pa povečani klubski center knjižnega kluba Svet knjige. Člani knjižnega kluba bodo lažje in bolj 
sproščeno kupovali v treh modernih, svetlih in lepih prostorih^ Foto: GREGOR KATIČ 
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Od igrisc do revščine 
Teden otroka zaznamujejo številne aktivnosti, namenjene najmlajšim, strokovnjaki pa razpravljajo na okroglih mizah 

Pri celjskem Klubu staršev 
bodo teden otroka zaznamo-
vali predvsem z današnjo 
okroglo mizo na temo »Otro-
kom najboljša igrača in igra-
la«, na ponedeljkovem foru-
mu pod naslovom »Otroci in 
revščina« pa so v Cankarje-
vem domu v Ljubljani številni 
slovenski strokovnjaki raz-
pravljali na to temo. 

O celjskih igriščih, njihovi 
urejenosti in o tem, kakšna 
igrala so za otroke najprimer-
nejša in najbolj varna, bodo 
člani Kluba staršev, strokovnja-

ki in vsi ostaU, ki jih ta problem 
zanima, razpravljali danes, v^ 
četrtek ob sedemnajstih, ko se 
bo v stranski dvorani celjskega 
Narodnega doma pričela okro-
gla miza na to temo. 

S popolnoma drugačnimi te-
žavami so se spoprijemali ude-
leženci ponedeljkovega foru-
ma v ljubljanskem Cankarje-
vem domu, saj so za naslov 
tega ob 7. oktobru, svetovnem 
dnevu otroka, letos izbrali te-
mo Otroci in revščina. Na fo-
rumu, ki ga je vodil dr. Janez 
Bečaj s Pedagoške fakultete v 
Ljubljani, so se med udeleženci 
kresala mnenja o tem, kaj 
pravzaprav je revščina ter kako 
vpliva na odraščanje in na raz-
voj otrok, predvsem pa so sku-
šali ugotoviti, kakšno je realno 
stanje na tem področju v Slove-
niji. Po podatkih republiškega 
Urada za statistiko, ki revščino 

definira kot pomanjkanje sred-
stev, ki onemogočajo, da bi 
družina z dohodki, ki jih ima, 
normalno preživela, je bilo v 
letu 1993 revnih 13,6% sloven-
skih gospodinjstev, je povedala 
Maja Kresnik Bergant. Na ta 
podatek so se odzvali številni 
strokovni delavci, ki zagovarja-
jo stališče, da je potrebno razli-
kovati predvsem med objek-
tivno (to določajo številke na 
podlagi kriterijev, ki jih določi 
država) in subjektivno revšči-
no, ki govori o tem, kako dru-
žine dejansko živijo oziroma 
kakšna je kvaliteta življenja. 
Zgovoren je tudi podatek, da se 
povečuje predvsem število rev-
nih otrok, bolj kot samo finanč-
no stanje ljudi pa je po mnenju 
udeležencev foruma zaskrb-
ljujoče, da revščina v naši druž-
bi še vedno pomeni predvsem 
socialno izoliranost, saj še ved-

no velja za nekaj sramotnega, 
kar na svoji koži občutijo pred-
vsem otroci. 

Sicer pa so ob tednu otroka 
tudi pri celjski Zvezi prijateljev 
mladine pripravili mnogo aktiv-
nosti, s katerimi si najmlajši lah-
ko krajšajo čas; sklepna priredi-
tev ob zaključku tedna otroka 
bo v Celju v soboto ob desetih 
dopoldne, ko se bo v centru 
mesta pričela modna revija ple-
snega teatra Igen, nastopil pa 
bo tudi pevec Tibor Vučkovič. 

Kot ena glavnih dejavnosti 
ob tednu otroka pa so po slo-
venskih osnovnih in srednjih 
šolah v tem tednu že pričeli 
delovati tudi otroški parlamen-
ti, ki se pod geslom »Imam 
pravico - imaš pravico« tako že 
pripravljajo na republiški 
otroški parlament, ki bo no-
vembra v Ljubljani. 

NINA M. SEDLAR Praznik najmlajših v Šmarju 
v okviru prireditev ob tednu otroka so svojo prire 

pripravili tudi delavci in otroci iz vrtca Šmarje. Ti j 
zabavali pretekli teden pred kulturnim domom. 

Dan so popestrili z najrazličnejšimi delavnicami, v katei 
otroci ustvarjali skupaj s starši in naredili zanimive iz 
izdelke. V vrtcu Šmarje izvajajo tudi projekt »zdrav vi 
zato so poskrbeli za različne osvežitve s pripravljenimi s 
mi dobrotami, zavitki in kruhom, ki so jih pripravili kuhar 
je bilo vse še bolj zanimivo, sta poskrbela še Spidi in Goi 
sta s svojim nastopom in z domislicami zabavala ot 
Prireditev je bila namenjena tudi otrokom, ki niso vključ 
dnevno varstvo. I 

Mladinske 
delavnice v 

Celju 
Dokaz, da se je na po-

dročju aktivnosti, name-
njenih mladim, tudi v Ce-
lju začelo nekaj premika-
ti, je tudi uvedba tako 
imenovanih mladinskih 
delavnic, namenjenih 
odraščajočim mladostni-
kom. 

Delavnice, ki bodo brez-
plačne, pričenjajo z delom 
v petek, 18. oktobra, vodila 
pa jih bosta pedagog Tone 
Leskovec in socialna de-
lavka Milka Mičič. Namen 
delavnic je zlasti približe-
vanje udeležencev k čim 
boljšemu razumevanju se-
be in vrstnikov ter lažje 
reševanje osebnih težav 
med procesom odrašča-
nja. Udeleženci mladinskih 
delavnic se bodo ukvarjali 
tudi z različnimi socialnimi 
igrami in načini psihičnih 
sprostitev, se veliko pogo-
varjali, obravnavali pa naj 
bi tudi različne teme, ki 
mlade zanimajo. Če želite 
v mladinskih delavnicah 
sodelovati, se lahko prija-
vite na Občinski zvezi pri-
jateljev mladine v Celju 
(tel. 443-234). N.-M.S. 

Od Juga do Zovneka 
Pred kratkim je Društvo jadralnih padalcev Dobrovlje-Braslovče pripravilo tradicionalno 

vsakoletno tekmo za državno prvenstvo v točnosti pristajanja na cilj. 
Na tekmovanje se je prijavilo 155 tekmovalcev, najboljši pa je bil Matjaž Ferarič iz društva 

Kimfly, ki je cilj zgrešil le za dva centimetra. Klub Kimfly, ki prihaja iz Preddvora, je zmagal tudi 
v ekipnem tekmovanju. Start nedeljske tekme je bil pri kmetiji Jug na braslovških Dobrovljah, 
tekmovalci pa so pristajali na žovneškem polju. Domačim jadralnim padalcem je uspelo tekmo 
dobro pripraviti, postreglo jim je tudi vreme. Težave so imeli le z enim izmed tekmovalcev, ki je 
nastopil izven konkurence in namesto na cilju pristal na smreki. Reševanje je trajalo približno 
dve uri, vendar se je vse skupaj srečno končalo, tako za tekmovalca in padalo kot tudi 
organizatorje. US, Foto: CIRIL SEM 

Vabilo V Županovem imenu 
»župan svobodnega trga 

Rečica ob Savinji si šteje v 
čast povabiti na sejem, ki se 
tod vrši na dan svetega Le-
narta,« so zapisali člani Turi-
stičnega društva Rečica ob 
Savinji. 

Organizatorji vse goste v 
imenu župana vabijo na Re-
čico v nedeljo, 13. oktobra, 
ko se »bo trgovalo z vsemi 
rečmi, pa še lončarji, klobu-
čarji, čevljarji in te in one 
vrste rokodelci bodo ponuja-
li po nizkih cenah, kar nare-
diti znajo. Če koga ljubezen 
navdaja, bode imel priliko 
kupiti lectovo srce. Tisti, ki 

sladko ljubijo, jih bo mi 
potešila.« 

Organizatorji nedelji 
Lenartovega sejma oblji 
jo, da bodo obiskovak 
Rečici spoznali znaneg. 
ganskega Pavleta in nje 
Urško, krošnjarja, ki so 
teh krajih imenovali pičk 
fotografa, trškega stražn 
Zato v imenu TD Rečica 
se želite imeti lepo in ve 
tedaj pridite na Lenarto 
jem na Rečico.« 

Dnevi pod jel 
UniorAtros 

Zreško podjetje t 
Atras pripravlja ob 
obletnici dela več prirec 

V petek, 11. oktobra, 1 
vrata podjetja odprti nov 
jem, poslovnim partne 
ter občanom Zreč in okoli 
občin. V soboto bo v Zr 
radioamaterski lov na 1 
za pokal Unior Atras, P' 
d a n p a b o v t amkajšn j i 
menski dvorani odprtje 
stave akademske slikarke 
re Stanič in slovesna al< 
mija s podelitvijo priznaf 
koncert Vlada Kreslina in 
tinške bande. "Zabavni v 
bodo nadaljevali v druz 
ansamblom Štajerskih j 
nedeljo pa bo na igriŠč^ '̂ 
ke osnovne šole še košai 
ski turnir, na katerem se 
pomerile ekipe Rogla ^ 
Mas Com Lenart in Jes | 
Nastopil bo tudi Andrej Si 
zvečer pa bo Unior Atras 
čanom in obiskovalce^ 
klonil še brezplačen ogle' 
nopredstave. 

Grozdje, trgatev, vino 
Sredi vinogradov, na griču v Škalcah, je bila v petek prireditev, ki je pritegnila številne obiskovalce. 

V kletnih prostorih vinotoča konjiškega Zlatega griča so odprli razstavo ekslibrisov na temo 
Grozdje, trgatev, vino, ki jih je iz svoje bogate zbirke izbral prof. dr. Rajko Pavlovec. Pravo 
razpoloženje za ogled drobnih umetnin pa so ustvarili z besedo o slovenskih običajih ob trgatvi Jure 
Krašovec, s pesmijo in plesom pa člani folklorne skupine Anton Tanc iz Marija Gradca. MBP 
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Naključje za haMrick 
Sivko v nedeljo ni bil predviden za začetno enajsterico, a je bil strelec vseh treh 

Publikumovih golov 

l^ih so za uspeh potreb-
L^jučja in eno se je v 
Ujo zgodilo nogometa-
rpublikuma. Goršek je 
[di slabega počutja svoje 

v konici napada moral 
Ljtiti Sivki, ki ni bil 
Lden za začetno enaj-
Lo, a je že v prvem polča-
I tremi zaporednimi goli 
Igel klasični hat-trick. 

^ slovenske razmere 
, igrali v visokem ritmu,« 
,il zadovoljen trener Tar-

toda po odmoru je bil 
Joljši posameznik v celj-
m moštvu vratar Mujčino-
preprečil je dva zanesljiva 
enkrat ga je najhujšega 

Iprečnik in zmaga z zdaj 
njim Korotanom bi lahko 
I veliko bolj tesna. Publi-
0 je po skoraj dveh mese-
končno spet v zgornjem 
iilestvice, v nedeljo pa od-
a k vodilnemu Primorju. 
fljani so edini v letošnjem 
Bistvu premagali Ajdovce 
1 krogu sta Cugmas in Kam-
fic vodstvo gostov spre-
uilav zmago z 2:1) in pred 
nim niso posebej optimistič-
jiaipoloženi. Šporar bo mo-
i^vati zaradi štirih rume-
ikonov, s Korošci sta za-

radi poškodb predčasno mora-
la z igrišča Romih in Cugmas, 
tako da je obrambna vrsta zde-
setkana. Primorje pa doma v 
povprečju doseže po štiri gole 
in še ni prejelo niti enega... 

Črna bela točka 
Rudar se v Ljudskem vrtu 

ni oddolžil za katastrofo, če-
prav je Jarc upravo prepričal v 
pomen karantene. Velenjčani 
niso igrali slabo, Žilnik je za-
del prečnik, toda že tretjič v 
letošnji sezoni so zastreljali 
enajs tmetrovko. 

Oskar Drobne ni dosegel 
gola, toda nad njim je bil 
storjen prekršek za enajst-
metrovko, iz katere je Mari-
bor povedel z 2:0. 

Za Pavlovičem (Mura) in 
Ekmečičem (Olimpija) je bil 
pri zaostanku z 0:2 neuspe-
šen Vidovič, streli z bele točke 
pa so Rudarje že veljali tudi 
izpada iz pokala. Vodstvo 
kluba se po domačem polo-
mu z vijoličastimi ni odločilo 
za kazni, čeprav je Jarc nepo-
sredno po tekmi napovedal 
ukrepe. Očitno je bila močnej-
ša umirjena linija, čeprav se v 
kratkem nekateri posamezni-
ki utegnejo znajti na udaru 
kritik. Za preplah je seveda še 
prezgodaj, toda trije neuspehi 
z Mariborom v zelo kratkem 
obdobju so načeli samoza-
vest »knapov« in okrepitve 
(Cvikl je odšel v Beltince) bo-
do skoraj zanesljivo iskali še-
le pozimi. 

Prvi lučaji 
. Na prenovljenem kegljiš-
ču v Golovcu so bile konec 
tedne prve tekme, uradna 
otvoritev pa bo jutri ob 13. 
uri. Vrednost naložbe je 
okrog 300. 000 mark, s ste-
zami iz plošč pa ima Celje 
znova eno najbolj sodob-
nih kegljišč na svetu. 

»Kegljišče je vrhunsko tek-
movalno in za igro tehnično 
zelo zahtevno. Pravilna igra 
bo omogočala visoke rezul-
tate, dejavnik sreče pa bo 
minimalen. Zaletišče je zelo 
mehko, potrebna sta dolg 
lučaj in tehnično popolen iz-
met, kajti v nasprotnem kro-
gla izgubi moč in smer,« pra-
vi odličen poznavalec raz-
mer Lado Gobec in vseeno 
napoveduje, da bosta ogro-
žena rekorda kegljišča, ki jih ; 
imata Steržaj s 1004 in Kardi- ^̂  
narjeva s 490 podrtimi keglji. 

Po enomesečni odsotnosti 
zaradi zdravljenja se je v eki-
po, ki bo naslednji teden v 
Budimpešti branila tretji na-
slov zmagovalk svetovnega 
pokala, vrnila Marika Kardi-
nar in za začetek podrla 443 
kegljev. Forma celjske ekipe 
je v primerjavi z enakim lan-
skim obdobjem slabša 
(ekipni rezultati so nižji za 
približno 200 kegljev), toda 
prvi cilj še vedno ostaja uvr-
stitev v finale četverice. Za 
ženski del prvenstva na Ma-
džarskem so prijavljene eki-
pe iz 15 držav. Ž. Z. 

WNZ: poraza 
vodilnih 

• liga: v 4. krogu Orkan-
laž 7:3, Agrotim-Oplotni-
•5, Železne Dveri-Majolka 
SI. gorice-Jurovski Dol 
Vrstni red: Ž. dveri 10, 

in, 81. gorice, Oplotnica 9, 
laž 6, Majolka 4, J. dol O, 
t\m -1. 
NZ Celje: v 4. krogu Ješo-
Štravs 3:5, Rola-Dobovec 
Atom prost. Vrstni red: 

'vec, Dobovec 6, Rola 5, 
VS 4, A t o m i . 
iško: v 14. krogu Koln po-
'Pov list 5:0 bb, Strmca-

3:1, Aranžerji-Zlatorog 
Z. most-Goldhorn 4:5, 

^ prost. Vrstni red: Zlato-
Goldhorn 31, Koln po-

W a , Koln pobi 23, Z. 
16, Breze 14, Aranžerji 

Lipov list 5, Gren 3. 
^venske Konjice: v 7. 
f Vitanje-Galero 6:3, Ži-

vas 3:2, Loče-Nirvana 
, Konjice-Dobrava 2:2, 
•Stranice 6:2, Vitanje 11-

1:3, Bazar-Konki 4:3. 
red: DSV, Vitanje 1, Ko-

^ 16, Dobrava 14, Loče, 
Jfal 13, Bazar 12, Žiče, D. 

Galero 9, Nirvana, Vi-
Konki 2, Stranice 0. 

J^^rje: v 16. krogu Rebus-
'"^3:0, Haler-Rogatec 4:1, 
'°^ec-Janina 2:2, Atom-
•̂ 'ca 1:1, K. Vrh-Vitasovič 

Vrstni red: Dobo-
Rebus 31, Alatnica, 

J 28, Vitasovič (-) 24, Ha-
Janina 20, K. vrh (-) 14, 
10, Rogatec 5. 

UEFA zahteva 16 
klubov? 

Po nekaterih informacijah 
naj bi se UEFA zavzemala za 
številno poenotena prvens-
tva. Državam z manj kot 16 
klubi v prvi ligi naj bi bilo 
administrativno prepoveda-
no sodelovanje v evropskih 
pokalih, po drugi inačici pa 
veljake evropske zveze men-
da motijo prvenstva s preveli-
kim številom moštev. 

Tekmovalni razpored 
UEFA bo zaradi vnaprej dolo-
čenih reprezentančnih termi-
nov poenoten in bo imel 
prednost pred nacionalnimi 
ligaški sporedi. Pri tem gre 
tudi za zaščito klubov, ideja o 
enotnih prvoligaških prvens-
tvih s 16 klubi pa ima menda 
svoje zagovornike tudi pri 
nas. 

i ŽEUKO ZULE 

Šaljivi Primorec 
Veselje ob prevzemu prvo-

ligaškega vodstva so navija-
či Primorja pošteno zalili in 
si privoščili tudi policiste, ki 
na primorskem koncu očit-
no niso najbolj športno raz-
gledani. 

Po tekmi Gorica-Primorje 
so policisti v lokalu legitimira-
li člane navijaške skupine Red 
Devils in najbolj razposajen 
se je predstavil za Gregorja 
Cankarja. Policist ga j e sumlji-
vo pogledal in odvrnil, da se 
mu ime zdi znano in je verjet-
no že imel opravka s policijo 
(?!). Edina povezava celjske-
ga Cankarja s policijo, je v 
dejstvu, da je Gregor že nekaj 
mesecev zaposlen na mini-
strstvu za notranje zadeve... 

Ž.Z. 

PANORAMA 
NOGOMET 

I.liga 
10. krog: Publikum-Korotan 

3:1 (3:0); Sivko (24, 28, 41), 
Maribor-Rudar 2:1 (1:0); Bala-
gič (90), Olimpija-Koper 3:0, 
Mura-Primorje 1:3, Gorica-Bel-
tinci 1:0. Vrstni red: Primorje 
21, Maribor 20, Rudar 18, Gori-
ca 17, Publikum, Mura 14, Bel-
tinci 11, Koper 8, Olimpija, Ko-
rotan 7. 

II. liga 
8. krog: Era Šmartno-Želez-

ničar 2:1 (2:0); Irman (27), Gro-
belšek (39, 11-m), Zagorje-Šent-
j ur 3:0 (2:0), Dravograd-Jadran 
2:1, Vevče-Piran 2:0, Naklo-G. 
opekarne 1:0, Nafta-Rudar 1:6, 
Drava-Črnuče 1:1, Domžale-
Ljubljana 5:1. Vrstni red: Drava 
16, G. opekarne, Zagorje, Šent-
jur, Dravograd, Vevče 14, Rudar 
(T), Nafta 13, Črnuče, Naklo 11, 
Domžale 10, Era Šmartno, Ja-
dran 8, Železničar (Mb) 5, Ljub-
ljana, Piran 4. 

III. ligihvzhod 
7. krog: Unior-Pohorje 1:1 

(1:1); Kraševec (25); Odranci-
Steklar4:l (4:0); Šmid (48); Tur-
nišče-Dravinja 6:1 (4:1); Jovano-
vič (20); Paloma-Aluminij 0:3, 
Brunšvik-Bakovci 4:3, Kovinar-
Kungota 2:0, Goričanka-Čren-
šovci 0:1. Vrstni red: Aluminij 
18, Kovinar 16, Črenšovci 15, 
Pohorje, Unior, Paloma 13, Ba-
kovci 11, Steklar, Dravinja 7, 
Brunšvik 6, Odranci, Turnišče, 
Goričanka 5, Kungota 3. 

MNZ Celje 
4. krog: Brežice-Krško 2:2, M. 

Claudius-Šmarje 0:3, Vransko-
Usnjar 1:0, Odred-Kovinar 0:2, 
Tim Laško prost. Vrstni red: 
Vransko 9, Brežice 8, Šmarje 6, 
Usnjar 5, Kovinar, M. Claudius 
4, Tim Laško, Krško 2, Odred 0. 

ROKOMET 

l.liga 
Ženske - 4. krog: Branik-

Žalec 18:25 (9:14); Derčar 7, 

Kline 5, Zidar, V. Dolar 4, Kost-
jukova 3, Šimek. Pahor 1; Ve-
grad-Mlinotest 13:26 (8:14); 
Batikova, Hudej 4, Vujovič 3, 
Madjarič, Ibralič 1; OUmpija-
Krim 21:21, Kočevje-Burja 
17.14, Polje-Izola 18:34, Piran 
prost. Vrstni red: Krim 7, Mli-
notest. Branik, Žalec 6, Ohm-
pija (-) 5, Kočevje, Piran 4, 
Izola 2, Burja, Vegrad, Polje 0. 

KOŠARKA 

A-1 liga 
Moški - 3. krog: KS Polzela-

Rogaška 106:75 (52:36); Pe-
tranovič 20, Jagodnik 18, Ritu-
per 16, Šamanič 14, Kobale 11, 
Zaletel, Rovšnik, Čmer 8, 
Medvešček 2, Ručigaj 1 za 
domače, Novakovič 32, Pe-
trovič 12, Kalilčanin 7, Miču-
novič, Šiško 6, Virant, Jevtovič 
4, Ivanovič, Vego 2 za goste; 
Pivovarna Laško-BWC 86:85 
(42:44); Tovornik 36, Lisica 
23, Šoštarič 8, Dončič 5, G. 
Čop, Jeras,. Vujovič 4, Jurak 2; 
Republika-K. zidar 75:66, 
Olimpija-lnterier 101:69, Idri-
ja-Helios 87:71, Satex-Helios 
85:75. Vrstni red: Olimpija 6, 
KS Polzela, Interier, Satex, Pi-
vovarna Laško 5, BWC, Idrija, 
Litostroj, K. zidar. Rogaška, 
Republika, Helios 4. 

Ženske - 2. krog: Comet-
Pomurje 66:54 (28:33); Šporar 
28, Račič 25, Groleger 5, Sla-
tenšek, Brglez 4; Sežana-lliri-
ja 72:102, Maribor-Odeja 
58:61, Ježica-lngrad prelože-
no. Vrstni red: Maribor, Iliri-
ja, Comet, Sežana, Odeja 3, 
Ježica (-), Ingrad (-), Pomurje 
2. 

A-2 liga 
Moški - 3. krog: Comet-

Litija 89:63 (44:32); Sivka 20, 
Ravnihar 16, Plevnik 14, Matič 
12, Jesenek 10, Novak 8, Lu-
šenc 6, Železnikar 2, Nerat 1; 
llirija-Kemoplast 76:66 
(48:35); Kahvedžič 20, Zorko 
13, Gajšek 12, Sušin 11, Urba-
nija 6, Cerar, Madžarac 2; Kr-
ka-Radovljica 96:81, Triglav-
Slivnica 77:54, Ježica-Brežice, 
Zagorje-Loka neodigrano. 
Vrstni red: Krka 6, Comet, 
Triglav, Ilirija 5, Loka (-), Ke-
moplast. Iskra 4, Zagorje (-), 
Ježica (-), Brežice (-), Radov-
ljica, Slivnica 3. 

B liga-vzhod 
Moški - 3. krog: Rogla Atras-

Celje 87:78 (27:35), Elektra-Pre-
bold 61:74, Radenska-Bistrica 
102:106, Kamnik-Hrastnik 
98:92, Maribor-Janče 79:57; 2. 
krog: Celje-Maribor 59:78. 
Vrstni red: Maribor, Prebold, 
Hrastnik, Rogla Atras, Kamnik, 
Bistrica 5, Radenska, Janče, 
Elektra 4, Celje 3. 

KEGUANJE 

l.liga 
Moški - 2. krog: CP Celje-

Hidro 7:1 (5333:5180; zmagali: 
Vodeb 920, Sivka 873, Lešnik 
932, Salobir 866, Cene 909, 
izgubil: Klinar 831), Norik-Ru-
dar 6:2, Hrastnik-lskra 3:5, 
Proteus-Brest 7:1, Gorica-
Konstruktor 7:1. Vrstni red: 
Norik, Gorica, Iskra 4, CP Ce-
lje, Proteus, Rudar, Konstruk-
tor 2, Hrastnik, Hidro, Brest 0. 

Ženske - 2. krog: Miroteks-
Sl. Gradec 6:2 (2502:2473; 
zmagale: Tkalčič 419, Čeh 414, 
Kardinar 443, Petak 405, izgu-
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bili: Šeško 418, Zupane 403), 
Norik-Rudar 8:0, Adria-Tri-
glav 5:3, Proteus-lzola 7.1, Go-
rica-Konstruktor 62. Vrstni 
red: Norik, Proteus, Miro-
teks. Gorica 4, Triglav, Adria 
2, SI. Gradec, Konstruktor, 
Izola, Rudar 0. 

II. liga 
Moški - vzhod, 2. krog: Čr-

nomelj-Šoštanj 2:6 (4908:4989), 
Konjice-Dravograd 2:6 
(5272:5420), Fužinar-Žalec 7:1 
(5261:5054), Korotan-Litija 
6:2, Rudar II-Radenska 7:1. 
Vrstni red: Fužinar, Dravo-
grad 4, Litija, Črnomelj, Šo-
štanj, Konjice, Radenska, Ru-
dar II, Korotan 2, Žalec 0. 

Ženske - 2. krog: MTT-Mi-
roteks II 2:6 (2396:2455), No-
rik Il-Šoštanj 7:1 (2397:2250), 
Miklavž-Gorica II 5:3, Kočev-
je-Brest 6:2, Kamnik-Korotan 
5:3. Vrstni red: Norik 11, Mi-
roteks II 4, Miklavž, Kočevje, 
Korotan, Kamnik, MTT, Šo-
štanj, Gorica II 2, Brest 0.. 

Ill.liga-vzhod 
Moški - 2. krog: Kovinoteh-

na-Hrastnik 6:2, Petrol Celje-
MTT 0:8, SI. Gradec-Nafta 4:4, 
Miklavž-K. kolo 8:0, Lokomo-
tiva-Konstruktor II 0:8. Vrstni 
red: Konstruktor II, Kovino-
tehna, MTT 4, SI. Gradec 3, 
Miklavž, Nafta 2, Hrastnik 1, 
Lokomotiva, Petrol, K. kolo 0. 

ŠAH 

I. liga-vzhod 
3. krog: Lipa-Žalec 5,5:5,5, 

Branik-Celje 7,5:3,5, Rokada-
Poljčane 7:4, Kovinar-Sp. Pol-
skava 8,5:2,5; 4. krog: Liga-
Celje 8,5:2,5, Sp. Polskava-Za-
lec 6:5, Branik-Rokada 5,5:5,5, 
Kovinar-Poljčane 9,5:1,5, Vrst-
ni red: Kovinar, Branik 7, Ro-
kada 6, Poljčane, Sp. Polskava 
4, Lipa 3, Žalec 1, Celje 0. 

Topolšica: v 3. krogu I.B 
moške odbojkarske lige To-
polšica-Ljutomer 3:1 (-16, 11, 
1, 2), Žirovnica-Kamnik 1:3, 
Žužemberk-Granit 3:2, Lub-
nik-Črnuče 3:0. Vrstni red: 
Kamnik, Topolšica 6, Ljuto-
mer 4, Lubnik, Granit, Žirov-
nica, Žužemberk 2, Črnuče 0. 

Maribor: Andrej Kučer 
(Gotovlje) je dobil tudi šesto 
pokalno tekmo v preskako-
vanju zaprek in z Leokadijo 
znova postal skupni zmago-
valec. Za njim so se uvrstili 
Maja Novak, Tomaž Laufer in 
državni prvak Matjaž Čik (vsi 
Velenje). 

Slovenske Konjice: na 
strelski tekmi ob 850-letnici 
mesta z zračno pištolo zmaga 
domačina Ljubiča s 570 krogi, 
med ekipami Olimpije pred 
D. Poženelom (Maček 559, 
Sajovic 559, Kufner 550, Brun-
šek 540) in Konjicami (Ljubič 
570, Brezovšček 546, Voler 
536, Martič 534), peto je bilo 
Celje (Trstenjak 559, Frece 
551, Jurak 526, Želj 516). (T J.) 

Žalec: mladinski regijski 
prvaki v karateju so v borbah 
postali Ravnak (Gaberje), 
Gajšek, Skok, Jančič (vsi Ža-
lec) in Hanjškova (Polzela) in 
v katah Gobec (Štore). 

Postojna: na ekipnem dr-
žavnem prvenstvu društev 
invalidov v šahu zmaga Ljub-
Ijane-Moste 15 pred Idrijo 13, 
Žalcem in Velenjem po 11 itd. 

(J. G.) 
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Izlet v Ljubljano 
Derbi ženskega košarkarskega prvenstva Ježica-Ingrad preprečil pokvarjen semafor 

Ingradove košarkarice so 
pričakovale razgiban teden, 
a so bile nad razpletom vsee-
no presenečene. Predvsem 
nad sobotnim »izletom« v 
Ljubljano, kjer bi se morale v 
2. krogu državnega prvens-
tva pomeriti z Ježico, toda do 
derbija ni prišlo, saj je bil 
semafor na Savljah že teden 
dni v okvari. 

Gostitelji so predlagali, da bi 
bilo srečanje naslednji dan, na 
kar vodilni možje celjskega 
kluba niso pristali in obenem 
upravičeno zahtevali poravna-
vo stroškov. V časopisju je bila 
objavljena astronomsko viso-
ka vsota (12. 000 mark). »Ka-
tastrofalni kiksi in izživljanje 
ljubljanskih klubov ter neka-
terih ljudi v KZS se pojavljajo 
že nekaj časa. Podobnim uma-
zanijam je potrebno narediti 
konec,« se je jezil tehnični di-
rektor Franci Ramšak. 

Savinjska košarkarska liga 
se bo začela 27. oktobra, pri-
jave pa sprejemajo do nede-
lje, ko bo v Braslovčah tudi 
žreb. Informacije: Marko 
Slokar, Polzela 221, tel. 772-
865. 

Celjani marsikateri pikri iz 
tabora naših prvakinj baje niso 
ostali nič dolžni. »Vseeno nam 
je, kdaj vas premagamo. No-
coj, jutri ali naslednji mesec,« 
je bolj v šali predstavnikom 
Ježice zabrusil športni direktor 
Matej Polutnik in po debatah 
ter prepirih - tudi obeh trener-
jev Laha in Ravnikarja - so 
Celjani zapustili Ljubljano ter 
misli usmerili k sinočnji tekmi 
2. kroga evropskega pokala 
Ronchetti v avstrijskem Welsu. 

Na štartu so Celjanke v do-
mači dvorani ugnale neugodno 
Istrobanko, ki je povzročila 
obilo težav. »Slovakinje so ne-
verjetno zadevale in imele nek-
je na sredini prvega polčasa 80-
odstoten met. Njihova natanč-
nost se je končala z našo cono, 
potem je steklo tudi v napadu,« 
je letošnjo evropsko premiero 
ocenila Metka Obrovnik 

Koračev pokal - l.krog: Ro-
gaška-Žemaitijos 69:79 
(33:27); Novakovič 22, Ivano-
vič 16, Petrovič, Jevtovič 11, 
Mičunovič 5, Virant 2, Šiško, 
Kaličanin 1; Benetton-Zri-
njevac 115:84. Pokal Ronc-
hetti - 1. krog: Ingrad-lstro-
banka 102:86 (44:46); Savi-
čevič 34, Polutnik 22, Jurše 
19, A. Vodopivec 18, Obrov-
nik 5, Potočnik 4; Wells 
prost. 

Zmaga v uvodu je dala krila 
in osvojitev 2. mesta v skupini 
G, ki pelje v nadaljnje tekmo-
vanje, je povsem blizu. »Po 
uspehu z Istrobanko je vse 
lažje. Zavedamo se, da si na-
predovanja še nismo zagotovi-
le, toda storile bomo vse, da 
bo naša evropska sezona dalj-
ša kot lani,« je optimistično 
napovedala Obrovnikova, ki je 
poskrbela za privlačen zaklju-
ček tekme z gostjami iz Brati-
slave in ob pisku sirene zadela 
s polovice igrišča. 

Prvi derbi 
Polzelanom 

v moškem prvenstvu sta pr-
va lokalni derbi igrala Polzela 
in Rogaška. Pričakovati je bilo 
trd boj za zmago, a je bil že v 
uvodnih minutah odločen 
zmagovalec. Polzelani so si 

priigrali ogromno prednost že 
do konca prvega polčasa in v 
nadaljevanju brez poškodova-
nih Stavrova in Cizeja prese-
netljivo celo povišali naskok. 
Gostje so po drugem doma-

'čem porazu v Koračevem po-
kalu z izjemo Novakoviča po-
vsem razočarali in krepko iz-
gubili skok (36:20), pri Savinj-
čanih pa je ob razigranih Ja-
godniku in Zaletelu z učinko-
vitostjo ponovno opozoril Ri-
tuper. 

Spretno in srečno 
Pivovarna Laško je v drugi 

tekmi pred svojim občinstvom 
še drugič zmagala. Gostje so 
bili predvsem po zaslugi strel-
sko razpoloženega Goljoviča 
boljši v prvem polčasu, toda v 
končnici so bili spretnejši in 
srečnejši »pivovarji«. Tovornik 
ni bil mova najboljši strelec, 
marveč tudi prvi skakalec tek-
me (2-1-5), čeprav sta bila do 
sobote njegova soigralca Lisica 
in Vujovič vodilna v ligi po šte-
vilu ujetih žog v ligi. Svoje tre-
nutke sta imela tudi lisica in' 
Šoštarič, ki je po dveh trojkah 
tudi dosegel zmagoviti koš. 

Nic brez 
državljanstva 

Comet je zaradi svoje žen-
ske ekipe moral v 1. krogu 
plačati dve denarni kazni. Ča-

somerilec ni imel enotne 
opreme (1780 tolarjev), dolž-
nost uradnega predstavnika 
pa je opravljal kar trener 
(4450 tolarjev). Pivovarna 
Laško je bila opozorjena zara-
di dvakratnega metanja meh-
kih predmetov navijačev na 
tekmi v Domžalah. V Šentjur-
ju so pregorele žarnice na se-
maforju za prikazovanje re-
zultata in osebnih napak. 

Preboldovi navijači so žalili 
sodnika (v vseh treh primerih 
po 4450 tolarjev denarne kaz-
ni), moška ekipa Celja še ni-
ma izkaznice za uradnega 
predstavnika Skakiča, ki do-
kumentaciji ni priložil potrdil 
o državljanstvu, kapetan Ro-
gle Atrasa pa nima ustrezne 
oznake na dresu. 

TOMAŽ LUKAC 
Foto: GREGOR KATIČ 

Na prvem lokalnem derbiju so polzelskega kapetana Petra-
noviča (9) onemogočali tudi po trije košarkarji Rogaške. 

Sportina želi v Celje 
Slovenski hokejski kolek-

tivi v alpski ligi nastopajo s 
spremenljivim uspehom. 
Najbolj je razočarala blejska 
Sportina, ki se ubada s kopi-
co težav in ob rezultatski kri-
zi je uprava razočarana nad 
odnosom mesta do kluba. 

Blejci so se zato minuli te-
den obrnili na celjske hokej-
ske delavce, ki nasprotujejo 
prihodu Sportine v dvorano v 
mestnem parku, saj bi s tem 
onemogočili igranje mladim 
celjskim hokejistom in bi bilo 
za mlajše selekcije premalo 
teripinov za trening. Pojavila 

se je tudi ideja o dveh klubih v 
Celju, vendar bi bila omenjena 
inačica glede na razmere v 
slovenskem hokeju še najbolj 
nesmiselna. 

Celje je medtem začelo s tek-
movanjem v B ligi in za uvod 
doma izgubilo s Slavijo s 3:7 
(0:4, 3:1, 0:2). V grobi tekmi s 
skupno 81 minutami izključi-
tev (na obeh straneh še dvakrat 
po 40) je bil usoden zaostanek 
po prvi tretjini, gole pa so dose-
gli Starič, Kolar in Mrdženovič. 
V ligi nastopa pet slovenskih in 
trije hrvaški klubi. 

T L. 

Porazno na blazinah 
Na mladinskem svetovnem prvenstvu v judu je bilo Celje 

zastopano s štirimi reprezentanti. Največ je v Portu dosegel 
Janez Ceraj (Ivo Reya), ki je v kategoriji nad 95 kg z eno 
zmago in dvema porazoma zasedel 9. mesto, preostala 
trojica pa je vse boje izgubila. 

Jernej Petrak (Ivo Reya) je tekmoval v kategoriji do 65 kg, 
Petra Nareks do 48 kg, Regina Jerneje (obe Sankaku) pa do 66 
kg in je imela veliko smole, saj ji je žreb namenil dobitnici 
srebrne in bronaste kolajne. »Mladinci so šele začeli tekmovati v 
mednarodni konkurenci,« je dejal trener moške vrste Štefan Cuk, 
njegov kolega za žensko reprezentanco Marjan Fabjan - oba sta 
Celjana - pa je poraze opravičeval z dejstvom, da se je ekipa prvič 
zbrala šele lani. Priložnost za boljše rezuhate bo naslednji mesec 
na mladinskem evropskem prvenstvu v Monacu. 

ŠPORTI^ 
KOLEDi 

ČETRTEK, 1 0 ^ 

Kegljanje 
Kranj: Triglav-Mirotek 

krog I. ženske lige, I 8 . 4 5 

P E T E K , 

Košarka Slovenska Bistrica: f 
ca-Celje (4. krog B lige, 

S O B O T A , 1 2 . 1 0 

Košarka 
Ljubljana: Litostroj-Pc 

(17), Sežana: Kraški zida 
gaška (19),Krško: Interi 
vovarna Laško (4. krog 
moške lige, 20); Slovei 
Konjice: Comet-Triglav, 1; 
jur: Kemoplast-Krka (4, 
A-2 moške lige); Celje: In 
Sežana (vse 19), Ljubi 
lUrija-Comet (3. krog I. ž( 
lige, 17); Prebold: Pre 
Maribor (20), Zgornji Kii 
Janče-Rogla Atras, Hras 
Hrastnik-Elektra (4. krog 
ge); Podčetrtdc Podče 
Lenart, Žalec: Žalec-Rud 
krog C hge, vse 19). 

Kegljanje 
Kranj: Iskra-CP Celj( 

krog I. moške lige); Žale( 
lec-Konjice, Šoštanj: Šoi 
Rudar II, (3. krog II. IT 
lige, vse 16); Šoštanj-Koi 
(3. krog II. ženske lige, 
Lendava: Nafta-Kovinot 
(3. krog III. moške lige, 
Celje: Komcel-Trebnje fl, 
III ženske lige, 15). 

Nogomet 
Slovenske Konjice: E 

nja-Steklar, Kidričevo: Al 
nij-Unior (8. krog III. 
15.30); Šoštanj:Usnjar-0> 
Šmarje: Šmarje-Vransko, 
ko: Tim Laško-Brežice, K 
Krško-M. Claudius (5. 
MNZ Celje, vse 15. 30). 

Rokomet 
Budimpešta :Elektroi 

Gorenje (prva tekma 1.1 
pokala EHF za moške, 
Žalec: Žalec-Kočevje (5. 
I. ženske lige, 18). 

N E D E U A , 1 3 . 1 0 

Kegljanje 
Celje: Miroteks II-Mil 

(3. krog II. ženske lige, 
Maribor: Krilato kolo-F 
(3. krog III. moške lige, 1 

Nogomet 
Velenje: Rudar-Goria 

dovščina: Primorje-Publi 
(11. krog I. Uge); Šen 
Šentjur-Dravograd, Renč' 
opekarne-Era Šmartno 
krog II. lige, vse 15.30). 

Rokomet 
Topolčany: Topolčany-' 

Pivovarna Laško (prva te 
1. kroga pokala prv̂  
10.30); Velenje: Vegrad-S 
Bethunois (prva tekma !• 
ga pokala mest za ženske, 

S R E D A , I 6 . I O 1 

Rokomet 
Trebnje: Akripol-Celje' 

varna Laško, Izola: Izol̂  
renje (4. krog I. moške 
obe 19). 
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jjakazati potenciale 
glje Pivovarna Laško je v kvalifikacijah za ligo prvakov favorit že v nedeljski prvi 

tekmi na Slovaškem 

polfinale,« je odločen To-
l^rnšek in zato bi moral 
jvoboj s slovaškim prva-

^ Xopolčany le ogrevanje 
gvTOpsko ligo, ki se bo 
jlj že 9. novembra. Pred 
0 tekmo je nekaj neznank 
Pg puca, ki še ni povsem 

Cvijič še ni začel s 
jjngi in lahko se zgodi, da 
novi reprezentant Pajovič 
jj levi zunanji. 

j,polčany je v kvalifikaci-
2lahka opravil z bolgar-
jiŠumnom (25:21, 32:21) 
ima štiri reprezentante: 
tjrja, desno krilo, levega 
lanjega in krožnega napa-
;a. Slovaška je v kvalifika-
ti za evropsko prvenstvo 
jirat visoko izgubila s Por-
alsko (18:26, 20:26), ven-
si tudi večina celjskih re-
zentantov za igro v Avstriji 
zasluži pohval in že na 
fm gostovanju je bilo v 
iJnih trenutkih opazno 
manjkanje težkih tekem. 
Slovaki so v prvenstvu zelo 
ijiričljivi in derbi s Tatra-
®so dobili s 27:15. Očitno 
eia psihološko zelo čvrsto 
^fjni je vajena zmagovati. 

šolane rokometaše, ki 
71'seh fazah igre dobro 
lifejo, vendar nihče indivi-
Ino ni posebej močan, 
na z Bolgari ni povsem 
Ddajna za ocene, saj je 
razlika v kvaliteti preveli-
1 po nekaterih informaci-
e v njihovih kombinacijah 
3d nekega ukrajinskega 
ca,« pravi Zovko. 

Iravko Zovko: «Do 
pske lige je manj kot 
ec dni, časa za popravke 
)o veliko in vsa moštva 
5 v 1. krogu pokala prva-
dokaj jasno nakazala 
nciale.« 

edlani so v pokalu pokal-
zmagovalcev igrali z Bor-
ijo je treniral naš Matjaž 
inec. »Bili so močni v 
ri, v obrambi so nenehno 
i globoko cono in nam 
omogočili treninga v dvo-
Doma so zelo pogumni, 

lostovanjih pa se izgubi-
le sporočil Tominec, toda 
'liijih dveh letih naj bi se 
''kaj spremenilo. 

skupine za ligo prva-
23. oktobra in bo diri-
za nosilce pa so že 

êni Barcelona, Teka, 
Kiel. 

^Uninom so vseh 60 mi-
obrambo 5-1, »indi-

je bil krožni napadalec, 
•.Po prikazanem njihov 
"̂ ' igralec, toda realno so 

bistveno močnejši in 
dobiti že prvo tek-

!*Kazlike v kvaliteti so z 
letom manjše, zadnji 

so rezultati kvalifikacij 
'etovno prvenstvo in zato 
^ ^ nedeljo potreben re-
P̂ îstop. Do evropske lige 
, kot mesec dni, časa za 
^̂ vke ne bo veliko in vsa 

^bodo v 1. krogu poka-

la prvakov dokaj jasno naka-
zala potenciale,« meni celjski 
trener. 

Jelčič in Načinovič sta po 
vrnitvi s francoske turneje 
imela močnejše treninge in se 
vračata na reprezentančno ra-
ven. Puc pri določenih gibih v 
stopalu še čuti bolečine, toda 
zanj Zovko trdi, da je telesno 
nared in je vprašljiv le obču-
tek za igro. Sinočnja prvens-
tvena tekma 4. kroga s Krškim 
je bila zanj test za Topolčany, 
kjer bodo naši prvaki začeli z 
obrambo 3-2-1. 

»Več igramo globoko 
obrambo, v plitkejši formaciji 
pa je bil eden pomembnih čle-
nov Cvijič, ki je zaradi poča-
snega okrevanja vprašljiv tudi 
za povratno tekmo. Na začet-
ku bomo v prehodu iz obram-
be v napad menjali enega 
igralca. Puc ne more zdržati 
vseh 60 minut, nekaj oddiha 
bo potreben tudi Šerbec, ki v 
obrambi porabi veliko energi-

je, težave s spremljanjem rit-
ma so lahko še s Pungartni-
kom. Po obeh reprezentanč-
nih tekmah so nekatere stvari 
bolj jasne, seveda^^a bo za nas 
velik minus dopoldanski ter-
min srečanja v Topolčanyu,« 
je našteval Zovko. 

Celjani so ves teden poskuša-
li spremeniti bioritem in v dne-
vih, ko so na sporedu samo 
večerni treningi, so bili v dvora-
ni že dopoldne. Slovaški prvak 
igra v neudobni dvorani za 
1000 ljudi, tribune so samo na 
eni strani in gledalci so zelo 
blizu igrišča. Toda Zovko je 
pred sobotnim odhodom v To-
polčany zelo konkreten: »Celje 
ima že dve leti ekipo za med 
najboljših šest v Evropi, vendar 
ni igralo v ligi prvakov. Zdaj bo 
drugače, Topolčany bi realno 
morali izločiti brez večjih težav 
in z nekaj sreče pri žrebu polfi-
nale ni nedosegljiv.« 

ŽEUKO ZULE 
Foto: GREGOR KATIČ 

Na štartu polovično 
Prvi kvalifikacijski tekmi za svetovno prvenstvo maja 

1997 na Japonskem sta se za našo rokometno reprezen-
tanco končali s polovičnim uspehom. Slovenija je v 
Velenju premagala Avstrijo s 25:20 (14:10) in v Voitsbergu 
izgubila povratno tekmo z 19:21 (10:7). 

Na prvi tekmi so gole dosegli Šerbec 7, Pungartnik in 
Tomšič po 4, Glaser 3, Leve in Pajovič po 2, Kastelic, Plaskan 
in Banfro po 1, na drugi pa Šerbec in Ficko po 4, Leve 3, 
Kastelic, Banfro in Pajovič po 2 ter Pungartnik in Tomšič po 
1. V drugem dvoboju skupine VI je Švica doma premagala 
Italijo z 22:20 in v gosteh presenetljivo izgubila z 21:23. Vse 
štiri reprezentance imajo tako po zmago in poraz, naslednji 
tekmi pa bodo naši prve dni novembra igrali z Italijo. 

Aleš Pajovič bo po uspešnem reprezentančnem debutu tudi v Topolčanyu eden pomembnih 
mož. 

Upanje je druga tekma 
Po slabem štartu v prvenstvu je pred Gorenjem tretja Euro sezona 

Novo prvenstvo se za Gore-
nje ni začelo obetavno, uvod-
ni nasprotnik v tretjem zapo-
rednem nastopu v evropskih 
pokalih pa je eden najstarej-
ših madžarskih klubov Elek-
tromos iz Budimpešte (usta-
novljen že leta 1929), ki je 
eden osmih nosilcev pokala 
EHF. 

Velenjčani so natančno preu-
čili tekmece, s katerimi je avgu-
sta igrala tudi Pivovarna Laško. 
Gre za tipično madžarsko eki-
po, v kateri nihče bistveno ne 
izstopa. Igra v obrambi je zelo 
trda, največkrat se odločajo za 
cono 3-2-1 in občasno 5-1. Obe 
postavitvi bi morali Gorenju 
ustrezati, saj jim največ težav 

povzroča obramba na črti in 
Elektromos ne vzbuja poseb-
nega strahu. 

Rahla prednost je v drugi 
tekmi, ki bo čez deset dni v 
Velenju. Zmagati ali tesno iz-
gubiti v ogromni dvorani NEP, 
v kateri je prostora za 7500 
gledalcev, bi bilo najbolj ugod-
no za povratno tekmo, čeprav 
igra Gorenja še ni prava. Pers-
pektive letošnje ekipe so rahlo 
zamegljene, ekipa v prvenstvu 
še nobene tekme ni odigrala 
optimalno in vsi pričakujejo, 
da se bo po krajši prekinitvi 
odprlo ravno v Evropi. 

Visok poraz v Dobovi ni po-
kazal prave predstave o igri 
Gorenja, saj naj bi manjkali 
motivi. S Preventom so le z 
rezultatom delno zadovoljili 
svoje interese, gostovanje pri 

Slovanu pa je bilo nov polom. 
Največ kritik je uperjenih v 
tujce, ki še zaostajajo za priča-
kovanji. Kimčenko je s poš-
kodbo rame koristen le v 
obrambi, IHč je v napadu pre-
malo učinkovit (verjetno bi se 
v vlogi organizatorja igre bolje 
znašel kot na levem zuna-
njem), Semerdijev pa se je 
izkazal le z dobro realizacijo 
sedemmetrovk. 

Domači igralci so prikazali 
igre v mejah pričakovanj, če-
prav trener Požun iz njih še ni 
iztisnil maksimuma. Kljub 
vsemu v moštvu prevladuje 
večni optimizem, kajti izločiti 
Elektromos le ne bi smel biti 
prevelik zalogaj, čeprav ma-
džarski klubi le zelo redko 
izpadajo že v 1. krosu. ; v 1. Klugu. 

DEJAN TAMŠI 

Za Avstrijo pravi mož 
Nikb Markovič je že skoraj 

poldrugo desetletje v avstrij-
skem rokometu, 48-letni 
strokovnjak iz Žalca pa je 
julija postal selektor njihove 
reprezentance in v dveh 
dvobojih z rojaki zabeležil 
poraz ter nekoliko nepriča-
kovano zmago. 

»Bilo je naporno. Ni prijet-
no poslušati slovensko in nato 
še avstrijsko himno. Od leta 
1982 sem na drugi strani me-
je, toda še vedno samo sloven-
ski državljan in nenehno 
spremljam dogodke v domo-
vine. Lani sem resno razmiš-
ljal o vrnitvi, bil sem v stikih z 
nekaj klubi, pravzaprav sem z 
njimi vedno v kontaktih, toda 
stvari so se razpletle druga-
če,« je po tekmi v Voitsbergu 
pripovedoval Markovič. 

Z avstrijsko zvezo nima po-
godbe, marveč je pripravil 
program dela, ki so ga na Du-
naju sprejeli. Njegova cilja sta 
uvrstitev Avstrije na evropsko 
prvenstvo 1998 in svetovno 
prvenstvo 1999, v kvalifikaci-
jah za Kumamoto pa sta nje-
gova favorita še naprej Slove-
nija in Švica. »Na štartu so 
bile naše možnosti 30:70, po 
prvih tekmah so 40:60 in v 
nadaljevanju nam bo lažje, saj 

Švicarji v igri niso navdahnje-
ni s takšno improvizacijo kot 
Slovenci.« 

Markovič je bil sedem let 
trener Brucka, zdaj pa tretjo 
sezono vodi dunajski Marga-
reten, s katerim je tudi v poka-
lu EHF (povratno tekmo z Gr-
ki bosta sodila naša Repenšek 
in Požežnik). »Avstrijska liga 

ni slaba, prvenstvo je zanimi-
vo in izenačeno, eno vidnejših 
vlog pa s Celovcem igra tudi 
celjski trener Mišo Toplak,« je 
dogajanja ocenil Markovič, za 
katerega je predsednik avstrij-
ske zveze Gerhard Hofbauer 
dejal: »Profesor rokometa. 
Pravi mož ob pravem času.« 

Ž. Z. 

Niko Markovič 

Boj za preživetje 
Hude težave velenjskih rokometašic pred štartom v 

pokalu mest 

Z blestečimi igrami v 
prejšnji sezoni so rokometa-
šice Vegrada izpolnile skrito 
željo po uvrstitvi v evropski 
pokal, toda zdaj je večini 
malo mar za uvodni tekmi 
pokala mest s francoskim 
Stade Bethunoisom. Igralke 
so ostale na cedilu in z njimi 
se po največjem klubskem 
uspehu ubadata le še dva ali 
trije funkcionarji. 

Z izplačilom hranarin so v 
zaostanku, prav tako z lanski-
mi premijami in rešitve še ni 
mogoče slutiti. Mar bo res 
prišlo do sesutja ekipe, ki na-
črtno dela že nekaj let in se bo 
predstavila tudi Evropi? Nihče 
ni pripravljen igralkam priskr-
beti osebne pokrovitelje, vse 
je odvisno od sekretarke Mi-
Ijane Brelih, ki je že povsem 
na koncu z idejami kako rešiti 
klub. 

Stade Bethunois je za Ve-
grad velika neznanka. Podatki 
o ekipi iz istoimenskega me-
sta na severu Francije (v bhži-
ni Lilla) so skopi, a vsi vseeno 
upajo, da bodo po seriji pora-

zov v domačem prvenstvu iz-
tržili ugoden izid. Povratna 
tekma naj ne bi bila samo 
izlet, zmaga v Rdeči dvorani 
pa bi presegla vsa pričakova-
nja. 

Brez najboljših igralk lan-
ske sezone Tanje Oder in Ru-
te Bižiene je igralska zasedba 
precej skromnejša. Prve do-
mače tekme z novinkami Šo-
lajo, Hudejevo in Batikovo ni-
so bile na lanski ravni, toda 
vse je spet povezano s po-
manjkanjem denarja. V ve-
lenjski ekipi so tudi štiri ude-
leženke nedavnega evropske-
ga prvenstva za mladinke, to-
da le krožna napadalka 
Kranjčeva in Stevanovičeva 
na levem krilu začenjata tek-
me. 

Ob treh novinkah sta v 
udarni sedmerki še Semerdi-
jeva in Vujovičeva, klop pa je 
izjemno tanka. Tekmi s Fran-
cozinjami bosta predvsem do-
datna izkušnja za številne 
mlade igralke, ki so lepa pri-
hodnost ženskega rokometa v 
Velenju, toda druga plat ne 
nudi prevelikega optimizma. 

DEJAN TAMŠE 
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Dvanajst glav na en mah 
V ljubenskih hribih je nekdaj živel velikan Krištof, njegovo dediščino pa skrbno varuje potomec Fronjo Kumprej 

Med pravimi Ljubenci še 
vedno kroži legenda o veli-
kanu Krištofu, ki naj bi nek-
je v začetku prejšnjega sto-
letja živel v Šent Primožu 
nad Ljubnim. Orjak naj bi bil 
velik tri metre, kar sicer mal-
ce težko verjamemo, živel pa 
naj bi na domačiji Kumprej. 
Tu danes živi Krištofov poto-
mec Franjo, ki se lahko poleg 
pripovedk o Krištofu ponaša 
z edinstvenimi zakladi pre-
teklega življenje v ljuben-
skih gorah. 

Krištof je bil tako močan, 
vedo povedati domačini, da je 
smreko posekal z nekaj zama-
hi, jo prijel za vrh in z eno 
roko odvlekel domov. Živa je 
še pripoved, da je z enim za-
mahom odsekal glavo kar dva- ' 
najstim ljudem. Krištof naj bi 
imel tudi precej potomcev, kar 
dokazuje zelo razširjen prii-
mek Kumprej. V vojski, ki jo je 
služil ljubenski velikan, je bil 
strah in trepet sovražnikov, ko 
pa se je kot zmagovalec vračal 
proti domu, je že od daleč 
vpil, naj se »vse žive duše po-
skrijejo.« Domači so to res sto-
rili, kar je Krištofa tako razje-
zilo, da je z vso močjo udaril 
po mizi in ji odbil vogal. Nato 
je ujel petelina in mu odsekal 
glavo, pogled na kri pa ga je 
streznil. Domači so potem po-
slali Krištofovega najljubšega 
otroka pogledat, če se je oče 
že pomiril, in ker otroku ni 
storil nič hudega, so se tudi 
ostali vrnili domov. 

Pri Kumprejevih hranijo tu-
di dokaze, da je velikan res 
živel v njihovi hiši. Velikanska 
sablja, žepni nož in cepin, vse 
je precej večje, kakor so upo-
rabljali navadni ljudje. Po pri-
povedovanju sedanjega gos-
podarja Franja so imeli pri hiši 
tudi Krištofova čevlja, daljša 
od pol metra. Enega so posodi-
li in ga niso več videli, iz dru-
gega pa so otrokom nekdaj 
naredili čevlje. Tudi skalo, ki 
služi za temeljni vogal Kum-
prej eve hiše, naj bi sam Krištof 
prinesel iz potoka. Vse to so 
seveda zgodbe, koliko pa je v 
teh pripovedkah, skoraj že le-

gendah, resnice, pa zaenkrat 
ni še nihče preverjal. 

V črni kuhinji 
Kumprejeva domačija leži 

nad Ljubnim na 900 metrih 
nadmorske višine. Kljub de-
ževnemu in meglenemu vre-
menu je bilo moč slutiti vso 
razkošje jesensko obarvanih 
gozdov, travnikov in gora. Pri 
Kumprejevih se lahko ponaša-
jo z edinstvenim razgledom, 
še več pa so vredni različni 
predmeti iz preteklih dni, ki 
jih je gospodar Franjo vestno 
ohranil, za vsakega pa zna še 
vedno povedati, čemu je slu-
žil. Poleg že omenjenih Krišto-
fovih predmetov smo si lahko 
ogledali ničkoliko stvari, vsa-
ka pa pomeni delček bogatega 
in raznolikega življenja, ki so 
ga živeli nekdanji Kumprejevi 
rodovi. Nekaterih dogodkov 
se 65-letni gospodar še dobro 
spominja, še večkrat pa obuja 
spomine na pripovedke, ki so 
si jih tod pripovedovali doma-
čini. 

V Kumprejevih prostornih 
gospodarskih poslopjih se 
skriva marsikaj, kar je že sko-
raj utonilo v pozabo. Leščerb 
in petrolejk itak nismo šteli, 
gospodar je pokazal »klamfe«, 
s katerimi so nekdaj zbijali 
riže, pa zanimivo grajeno kaš-
čo, ogromen senik nad hle-
vom, manjšo »kašto«, v kateri 
so nekdaj prebivali ljudje, pa 
izjemno zanimiv nahrbtnik za 
motorno žago, leseno zaje-
malko z luknjami, kakršno so 
uporabljali za prekuhavanje 
»drobnatih klobas«... V kašči 
se še vedno skriva ogromno 
različnih skrinj, skled in dru-
gih posod, kot so jih rabili 
nekdaj, med njimi je ogromna 
skleda, ki je številni Kumpre-
jevi družini služila za jušnik 
ob večjih praznikih. 

Hiša, kjer so živeli nekdanji 
Kumprejevi rodovi, pa je sploh 
nekaj posebnega. Na Krištofa 
poleg vogelnega kamna opo-
minjajo tudi precej visoki zi-
dovi, tako da se takratnemu 
gospodarju-velikanu ni bilo 
potrebno pripogibati. V hiši so 
kljub vsem spremembam us-
peli ohraniti črno kuhinjo z 

vsem, kar v takšno kuhinjo 
sodi, od štedilnika, kožic in 
druge posode ter posebnih 
vrat, za katerimi se danes skri-
vata dva prašička, nekdaj pa 
se jih je še več. Franjo Kum-
prej je ob našem obisku tudi 
zakuril, da je podrobno pred-
stavil, kako so živeli nekdaj. 
Sam si je sedaj glavno bivališ-
če uredil v nekdanji »hisci«, 
oziroma spalnici ah prostoru, 
kjer je v preteklosti tudi živela 
ena izmed družin. 

Danes je drugače 
»Poleg domačih je tu vedno 

živelo še kar nekaj drugih dru-
žin, ki so zase kuhale, na naši 
zemlji pa so si pridelale krom-
pir ali napravile drva, vse to pa 
so potem družinski člani mo-
rali odslužiti z delom,« se je 
spominjal Franjo v prijetni do-
mačnosti svojega bivališča. 

Franjo sedaj živi sam na 45 
hektarjev veliki domačiji, ves 
svet leži pretežno v hribih, zato 
za obdelovanje zemlje, preva-
žanje sena in vsega, kar je po-
trebno, še vedno uporablja ko-
nja, v hlevu pa ima eno kravo. 

»Nekdaj smo vse pridelali 
doma, obdelana je bila zadnja. 

še tako slaba ped zemlje. Pri 
hiši je bilo precej ljudi, navad-
no pa je bilo tako, da smo 
domači obdelovah boljši svet. 
Spomnim se, da smo delali 
požarje, ko smo posekali drev-
je, nato požgali grmovje in 
posejali ozimnico. Na takšnih 
pbžarjih je pridelek dobro us-
peval. Sicer pa smo, kljub te-

mu^ da je bilo toliko ljudi v 
hiši, živeli bolj kot ne vsak 
zase. Samo ob štirih največjih 
praznikih je moja mama sku-
hala za vse, in takrat smo tudi 
posedli za ta velko mizo v 
hiši,« se je spominjal Franjo. 
»Tudi otroci smo morali delati 
že od malega. Oh, kolikokrat 
bi zjutraj še potegnil, pa sem 
moral gnati krave na pašo. Po-
tem sem moral stresat redov-
je, ko so dedi kosili. Kako je 
bilo vroče...« 

Seveda so dogodki v prete-
klosti tudi po svoje krojili živ-
ljenje v ljubenskih hribih. 
Prejšnji Kumprejev gospodar, 
Franjev oče, je bil med drugo 
svetovno vojno 3 leta zaprt v 
taboriščih, domov pa se je vr-
nil umret. Tako je vse strahote 
vojne doživljala mati s tremi 
otroci, dvema fantom in naj-
starejšo deklico. »Kaj vse smo 
preživeli... Že smo stali ob sli-
vi, da bi nas postrelili. Ali ta-
krat, ko so k nam pridivjali 
Ukrajinci, in vse razbili... Spo-
minov je res veliko, danes pa 
skoraj nihče ne verjame, kak-
šni časi so bili takrat po go-
rah.« 

Se.daj je življenje seveda po-
polnoma drugačno. »Nekdaj 
je bilo pomembno, da smo bili 
za silo oblečeni in za silo siti. 
Nihče se ni brigal, kako na 
primer izgleda hiša, samo da 

smo bili na suhem 'm 
plem,« je omenil go' 
Franjo, ki je mimogrede 
dano velik šaljivec, te^ 
naporno življenje v teh j 
pa ga je oblikovalo v p̂ j 
ga sogovornika, ki rad^ 
svoje sosede ali kakšno ( 
prireditev, ki jo pripravi 
okoliških krajih. Naj bo t 
ša pri Primožu ali poî ^ 
Komen, rad pa se z rnoi, 
odpravi na Ljubno. 

»Sam si kuham in tud 
moram vse pojesti, je dot 
pa ni,« se je pošalil Pr ĵ 
hiši je elektrika (»koliko 
nja smo imeli z napelj; 
nenehno sveža studen 
pa je na voljo tik zraver 
(»tako imam svojevrste 
mivalni stroj«). Franju 
dneve krajšata radio in i 
zija, še največkrat pa pr 
roke radijsko postajo in [ 
peta s sosedi. Pozimi ; 
preganja tudi z različnii 
zarskim. delom, v nje 
spretnih rokah pa nas 
predvsem koši in še ma 
drugega, kar potrebuj 
vsakdanje življenje. 

Koliko različnih pripi 
in utrinkov iz nekdanje^ 
Ijenja smo še sHšali tisto: 
jazno oktobrsko nedeljo 
ji je domačnost Kumprej 
gospodarja odvzela vse 
no. Upamo lahko le, ( 
uspel še dolgo ohranil 
pomnike iz preteklosti, 
bosta sorodnika Tinka ii 
bo Žunter, ki sta nas pof 
v ljubenske hribe, še dos 
zavila k Franju in oživ( 
gendo o Krištofu, velika 
mu ni bilo para. 

URŠKA srn 

»Nekdaj so bili tule vsi dedi raubšici, ne kar naši, povsod je bilo 
tako,« je pripovedoval Franjo Kumprej, te spomine pa začinil 
tudi s konkretnim pripovedovanjem, kako je bilo takrat ko 
so... Mimogrede bi imeli polno knjigo Franjevih pripovedi. 

» V hiši je letnica 1833. Verjetno je bila prej lesena hiša, nato pa je Krištof naredil takšno z 
visokimi zidovi, s pomočjo katerih ocenjujemo, daje bil velik nekaj manj kot dva metra in pol. 
Krištof je kot hišni gospodar služil v vojski, verjetno v času Marije Terezije, bolj točni podatki 
pa se po nekaterih informacijah nahajajo v Gradcu,« je Franjo Kumprej pripovedoval na 

vogalnem kamnu. 
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obetaven 
ĉetek sezone 

.ješaiii komorni pevski 
Celje je pod vodstvom 

"^devnega dirigenta Pa-
pukovca v torek, 17. sep-
pbra, s svojim prvim le-

koncertom pope-
jldan oskrbovancem Do-
jijjjie Pokom na Grmov-

pri Žalcu. 
ješaiii komorni zbor šte-

pevcev in posega tudi 
^htevnejši zborovski li-
jtiiri- To bo dokazal v pe-

li. oktobra ob 19.30, v 
lavilišču Dobrna, ko bodo 

izvedli celovečerni 
jcert umetnih skladb raz-
sKladateljev iz različnih 

iobij, v drugem delu pa 
jo prišle na vrsto narodne 

z vseh koncev Slove-
le v soboto, 19. oktobra, 
lo skupaj z Moškim pev-
ji zborom Foltej Hart-
n slovenskega prosvetne-
društva Edinost iz Pliber-
iz Avstrije in Mešanim 
skim zborom Halialetum 
ipnosti Italijanov iz Izole 

tradicionalni Koncert 
ateljstva. Koncert se bo 
19. uri pričel v Laškem. 

L.L. 

Premiere 
dkovesrajčice 
teni s tudio Igen Studia 

Celje pripravl ja novo 
bs sl ikanico Vidkova 
fici. 
ikova srajčica je nastala v 
)dukciji celjskega plesne-
atra, TV Slovenija in Her-
ivega brioga. Premiere v 
lišču Hermanovega brloga 
jutri, v petek 11. oktobra 
. uri, za goste in novinarje 
emiera v sredo, 16. okto-
b 17. uri, za izven pa še v 
, 18. oktobra ob 18. uri. 

Štefan Milenkovič na fotografiji in v živo v galeriji Riemer. 

Milenkovic v Konjicah 
Nova sezona ku l tu rn ih 

pr iredi tev se je v petek zve-
čer pričela v Slovenskih Ko-
nj icah z dogodkom, na kate-
rega bi bilo ponosno vsako 
večje ku l tu rno središče.V 
mes tu , ki letos p r a z n u j e svo-
jo 850-letnico, je gostoval 
svetovno znan i violinist Šte-
fan Milenkovič.V mestni ga-
leriji Riemer je Nani Polja-
nec, s pravim imenom Alek-
sander S. Jurkovič iz Rogaš-
ke Slatine, pripravil razstavo 
fotografij mladega umetn ika 
z naslovom »Deset in ena 
Štefanova kaprica«. 

Drago Medved je v katalo-
gu, ki je izšel ob tej priložno-
sti, med drugim poudaril, da 
je prav iskanje estetike v 
moškem korpusu prava red-
kost. Redkost pa je tudi upo-
dabljanje enega umetnika s 
strani drugega, saj s tem foto-
graf svoj model postavi v prvi 
plan, sam pa stopi v ozadje. 
In prav to je Nani Poljanec 
naredil. Nanijeve črno bele 

slike, na katerih svetloba pre-
hodi vse faze od polne svetlo-
sti do popolne teme, priteg-
nejo tako fotografskega sla-
dokusca kot povprečnega 
gledalca. Tudi sama otvoritev 
razstave je bila svojevrsten 
umetniški performance,- ki so 
ga obiskovalci lahko sprem-
ljali na platnu pred galerijo, 
saj za vse v galeriji pač ni bilo 
prostora. 

Konjičanom pa se je kar 
dvakrat predstavil tudi Štefan 
Milenkovič. Ob klavirski 
spremljavi svoje matere Lidi-
je Caenazzo je izvajal dela 
Paganinija, Mozarta in Bacha. 

J.H., Foto: MATEJ NAREKS 

Nani Poljanec 

Klasični balel V 
Plesnem forumu 

Pri Plesnem forumu Ce-
lje so tudi v letošnjo plesno 
sezono vstopili aktivno, saj 
gostujejo po vsej Sloveniji, 
pripravljajo pa že tri nove 
predstave. 

Najmlajši plesalci Plesne-
ga foruma tako v raznih slo-
venskih krajih občinstvu tu-
di v oktobru plešejo Škrata 
Sanjavca ter Kapljico, malo 
starejše ljubitelje plesa pa še 
vedno navdušuje lani pre-
mierno uprizorjena Zgodba 
o plesu. Vodja Plesnega fo-
ruma, Goga Stefanovič Er-
javec, pa že pripravlja tri 
nove projekte. Prvo novo 
predstavo, Roza iz Fundu-
sa, bo plesala dolgoletna 
plesalka Plesnega foruma, 
Andrejka Cepuš, druga dva 
projekta. Svetilke neba in 
Sadna opera, pa bosta spet 
namenjena najmlajšim. 

Sicer pa so pri Plesnem 
forumu, kjer deluje šest red-
nih skupin, kot dopolnilo in 
popestritev letos uvedli tudi 
učenje klasičnega baleta, ki 
ga vodi znana balerina in 
direktorica mariborskega 
baleta Lilijana Keča. 

N.-M. S. 

Likovna 
kolonija v 

Rogaški Slatini 
Med 2. in S. oktobrom je 

bila v Rogaški Slatini slikar-
ska kolonija, na kateri je so-
delovalo sedem umetnikov. 

Avtorji so slikali različne 
prizore iz kraja ter njegove 
okolice od srede do sobote, 
ko je bil zaključek in tudi pre-
gledna razstava. Celovitejša 
razstava bo decembra v gale-
riji Dadas v Mariboru, ome-
njena galerija pa je bila tudi 
organizator kolonije. Na njej 
so sodelovali Veljko Toman, 
Žarko Vrezec, Janko Kastelic, 
Jure Cihlar, Rado Jerič, Zoran 
Ogrinc ter Erna Ferjanič-Fric. 

BORIS GORUPIČ 

Bogastvo samostanske knjižnice 
'gornji Savinjski dolini, 

v samos tanu v Na-
je od preteklega ted-

'ogastvo neprecenl j ive 
losti. 

'^zarskem samostanu so 
"̂ očjo ministrstva za kul-
^̂  občine Nazarje uredili 

samostanske knjižni-
^̂ ni pa pred nadaljnjim 
jdom rešili približno 5 
S i g z letnicami od 1498 
•ÎO- Ti izjemni primerki 
j doslej nedostopni obi-
"cem in strokovnjakom, 
'bilijonov vredno nalož-

bo pa se je položaj precej 
spremenil. 

Obnovo so pričeli pred enim 
letom, zaključili že v marcu, v 
tem času pa je z delom pričel 
prof. Jaro Dolar, ki je vse knji-
ge uredil in jih tudi umestil na 
police prekrasne opreme. Pra-
vo svetišče knjig nameravajo v 
prihodnje še povečati, saj naj 
bi v novejšem delu knjižnice 
našlo svoj prostor še dodatnih 
5 tisoč knjig, ki so shranjene v 
27 velikih zabojih. Te knjige so 
novejšega datuma, od leta 
1800 do danes. 

V nazarski knjižnici je ne-
kaj izjemnih primerkov, med 
njimi Dalmatinova Biblija, 
Trubarjev Testament, 2. izda-
ja Luthrovega prevoda Svete-
ga pisma, ki je edini izvod v 
Sloveniji. Prav tako edinih v 
državi je 5 slovitih inkunabul. 
Pomembna je tudi zbirka filo-
zofskih del Francisa Bacona, 
pergamenti iz 13. stoletja in 
še mnogi drugi dokumenti in 
knjige, ki bodo vtisnili svoje-
vrsten pečat življenju ob Savi-
nji. URŠKA SELIŠNIK 

Foto: CIRIL SEM 

ZAPISOVANJA 

Miss pralnih praškov 

Piše: TADEJ ČATER 

Saj ne. da to počnemo načrt-
no, sistematično, da preprosto 
obstaja nek skrivni načrt, 
morda celo pogodba s hudi-
čem, toda s prenosom tako 
glamiiroznih prireditev, med 
kakršne sodi denimo izbor 
Miss Slovenije za Miss sveta, 
tukajšnji organizatorji in us-
tvarjalci res nimajo sreče. Ah, 
kaj sreče, tovrstnih prireditev 
se tostran reke Kolpe očitno še 
vedno nismo naučili niti reži-
rati in niti televizijsko prena-
šati niti organizirati. Še več, 
če primerjamo samo zadnje 
tri prireditve, na katerih smo 
izbrali najlepšo med Sloven-
kami, potem ugotovimo še 
hujše; ne da se nismo ničesar 
naučili, marveč da je teh na-
pak in pomanjkljivosti, zara-
di katerih so pričujoče priredi-
tve negledljive, vedno več. Pa 
naj bodo tiste punce tam na 
odru še tako lepe in sploh sim-
patične, letos meje vsaj deset-
krat prijelo, da bi pritisnil na 
gumb daljinskega upravljav-
ca, in spremenil kanal. 

Pa sem kljub vsemu vztra-
jal. Če že drugega ne, pa zato, 
da bom lahko letošnjo priredi-
tev primerjal s prihodnjo. Ali 
pa s kakšno tujo. Recimo s 
hrvaško. Za to pa na srečo ni 
bilo treba dolgo čakati. Že 
štiriindvajset ur kasneje so se 
hrvaške lepotice sprehajale po 
košarkaški dvorani nekdanje 
Jugoplastike. Ja, prav po tisti 
dvorani, v kateri sta prve 
športne korake naredila Toni 
Kukoč in Dino Rada. In še 
pred njima Rato Tvrdič, Petar 
Skansi, Damir Šolman, Želj-
ko Jerkov... hi v kateri je nav-
duševal Peter Vilfan. Dvorana 
s pedigrejem, bi dodal kakšen 
vehementen pisec reklamnih 
sporočil. Kar pa nas v tem 
trenutku popolnoma nič ne 
briga. Slovenske lepotice bi 
lahko zaradi mene izbirali tu-
di v kakšni kozjanski štali, 
samo da bi bilo bglj gledljivo. 
Se pravi, da povezovanja pri-
reditve ne bi zaupali nearti-
kulirani bivši najlepši Sloven-
ki, da žirantom ne bi na glavo 
poveznili tistih grozljivo sme-
šnih lasulj, ki so jim že vna-

prej odvzele vso kredibilnost, 
da bi ženske, ki so tam rm 
tistem podiju stale kot statist-
ke v kakšnem tretjerazred-
nem westernu, medtem ko so 
čakale na glasovanje radij-
skih žirij, vsak nekoliko spre-
hodili... In, da vse skupaj ne 
bi tako zelo spominjalo na 
cenene reklame za pralne 
praške. O čemer bi kaj več 
vedela povedati kakšna Vera 
Kozmik, direktorica Urada za 
žensko politiko. Ker, če je za 
žensko lepoto kaj ponižujoče, 
potem to niso mačistične izja-
ve tolstih in rdečeličnih ter pot-
no plešastih dedcev, marveč 
ravno izjave lepih žensk. Ki 
pristajajo rm vlogo ženske, ki 
ni sposobna oprati perila, če ji 
moški ne prinese pravega 
pralnega praška. In ravno to 
se je dogajalo na prireditvi 
Miss Slovenije za Miss sveta. 
Voditeljica je namreč dobesed-
no spodbujala svojega kolega, 
voditelja torej, in gledalce do-
ma pred ekrani, da je le od 
njih odvisno, katera bo tista 
ženska, ki bo veljala na naj-
lepšo Slovenko. Odločitev je 
kot v pralnih praških tudi to-
krat v moških rokah. Ker na-
loga ženske je menda le prijaz-
no nasmihanje in vsesplošno 
ugajanje. Ter poslušnost. Še 
več, z izjavo, »da o ženski 
lepoti tako in tako največ ve-
do moški«, je izrekla hudo in 
žaljivo tezo, da ženske lepote 
brez moških preprosto ni. Da 
ženska brez moškega pravza-
prav nič ne pomeni. To pa je, 
kolikor sam razumem tovrstne 
prireditve, v popolnem nas-
protju s tistim, kar bi naj tak-
šne prireditve spodbujale: žen-
sko samozavest, odločnost... 

Uspela kolonija na Paškem 
Kozjaku 

Pod okri l jem Mestne občine Velenje je Društvo šaleških 
l ikovnikov konec sep tembra pripravilo dvodnevno likovno 
kolonijo na Paškem Kozjaku. 

Likovne kolonije so se udeležili umetniki iz cele Slovenije, 
večina pa so ustvarjali v akvarelni tehniki. Pogoji za tovrstno 
izražanje so bili več kot odlični, saj so jesenske barve in 
prelepo sončno vreme ustvarjalce tako motivirali, da so ustva-
rili več kot 200 del. Žirija v sestavi Alojz Zavolovšek, Milena 
Koren-Božiček in Marlen Premšak-Sever je izbrala 64 del, ki 
bodo na ogled prihodnje leto na samostojni razstavi na 
velenjskem gradu. LOJZE OJSTERŠEK 

Osnovne šole 
Mestne občine Celje 

obveščajo vse starše otrok, ki so rojeni v letu 1990 ter 
v januarju in februarju 1991, da poteka vpis šolskih 
novincev za šolsko leto 1997/98 do 15. oktobra 1996. 
Vaš otrok bo vpisan v šolo v svojem šolskem okolišu. 
V kolikor do 15. oktobra ne boste prejeli obvestila o vpisu 
vašega otroka, se sami čimprej javite v najbližjo šolo. 

Aktiv ravnateljev osnovnih šol 
Mestna občina Celje 
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Koncertni abonma že odmeva 
Vpis premišljeno in skrbno načrtovanega koncertnega abonmaja do 21. oktobra 

Zavod za kul turne prire-
ditve Celje je tudi letos raz-
pisal koncertni abonma, ki 
ga bodo vpisoval i do 21. ok-
tobra na s e d e ž u Zavoda za 
kulturne prireditve Celje. 
Že sedaj je zanj ve l iko zani-
manja in g lasbeno občins-
tvo v Celju bo s skrbno ob-
l ikovano p o n u d b o resnič-
no prišlo na svoj račun. 

Kot pravi p ro feso r Nenad 
Firšt, vod ja g lasbene dejav-

nos t i pri Zavodu za ku l tu rne 
pr i redi tve Celje, so se orga-
n iza tor j i na m o č potrudi l i in 
pripravil i p rogram, ki odme-
va, še p r eden so odstrni l i 
vra ta koncer tn i sezoni . Pro-
gram z a j e m a v r h u n s k a do-
m a č a in tu ja g lasbena ime-
na , obogatil i pa so ga z že 
uvel javl jenimi , l jubi te l jem 
klas ične glasbe še posebe j 
p r i l jub l jen imi izvajalci . In, 
kot doda j a Nenad Firšt k po-
n u d b i le tošnjega koncer tne-
ga a b o n m a j a , se zdi po-

m e m b n o poudar i t i , da so vsi 
koncert i zasnovani na raz-
ličnih prizoriščih mesta Ce-
lja in tudi zato vredni pozor-
nost i . 

Prvi koncer t bo 22. okto-
bra, ko bo ob 20. uri v Opa-
tijski cerkvi sv. Danijela na-
stopil Trio barocco forte s 
p rog ramom Mozar ta , Albi-
noni ja , Handla in Bacha. So-
delovala bo sopranis tka Ol-
ga Gracelj, t roben to bo igral 
Stanko Arnold, orgle pa 
Maks Strmčnik. 

Drugi abonmajsk i koncer t 
iz te p o n u d b e bo 6. novem-
bra v dvorani Glasbene šole 
Celje. To bo nas top Amy 
Lynn Barber iz ZDA na tol-
kalih, v sodelovanju z Elviro 
Happ s Hrvaške, Mart ina 
Konjajeva in Matevža Bajde. 

Ansambel Arco Baleno, ki 
ga sestavl jajo flavtist Peter 
Verhoyen, violinist Dirk Lie-
vens, violist Kaat de Cock in 
violončelist Stefaan Craey-
nest , bo nastopi l na t re t j em 
a b o n m a j s k e m koncer tu 6. 
marca v N a r o d n e m d o m u , 
glasbeniki pa bodo izvajali 
dela Mozar ta in Herberigsa. 

Slovenska f i lharmoni ja ob 
svojih gostovanj ih v Celju 
nas topa v dvorani kina 
Union. Tako bo tudi 25. mar-
ca ob pol osmih zvečer, ko 
bo f i lharmonikom dirigiral 
Marko Letonja. Izvajali bo-
do dela Bravničarja, Saint-
Saensa, Gliera in Schuber ta . 
Solista bosta Saša Olenjuk z 
violino in Nicoletta Sanzin s 
ha r fo . 

Celjsko glasbeno občins-
tvo bo peti abonmaj sk i kon-
cert , ki bo 16. aprila, spet 
spremlja lo v dvorani cel jske 
glasbene šole, kjer bosta 
koncert i rala violinist Igor 
Ozim in pianist Alan Brovvn. 
Izvajala bos ta Beethovnova 
dela. 

Zadnji koncer t iz te boga-
te p o n u d b e bo 7. ma ja v Po-
kra j inskem m u z e j u . Za za-
ključek konce r tne sezone 
bosta nastopi la Branimir 
Slokar s pozavno in Catheri-
ne Eisenhoffer iz Švice ob 
harfi . Predstavila se bosta z 
deli Francka. Satiea, Marcel-
la in Pierneja. 

MATEJA PODJED 

KOMENTIRAMO 

Dediščina za prihodnost 
Dnevi evropske kultarne 

dediščine so bili letos v Slove-
niji, in sicer pod naslovom 
Dediščina meniških redov. 
Dogajanje med 25. in 27. sep-
tembrom je pokazalo, da je 
ta dediščina zelo bogata, 
predvsem pa vredna vse po-
zornosti mnogih strok. Od 
klasičnih, ki so vezane na 
akcije spomeniškega varstva, 
do najbolj resnih postopkov 
menedžmenta v smislu vr-
hunskega trženja. Obseg 
opravil gre še naprej in pose-
ga v prostorsko načrtovanje, 
kmetijstvo in sploh pridelo-
vanje hrane, tovrstna dedišči-
na pa s svojo sporočilnostjo^ 
posega tudi na področje, za-
nimivo za psihologe in socio-
loge. 

Na Celjskem imamo zna-
menito žičko kartuzijo, ki je 
nedvomno ustanova evrop-
skega formata z več vidikov: 
sama po sebi kot kartuzija, 
zaradi časa nastanka in vlo-
ge, ki jo je opravila, tudi v 
času cerkvenega razkola, ko 
je bila kar nekaj let sedež 
kartuzijanskega reda, pa za-
radi svoje arhitekturne oziro-
ma stavbne dediščine, okolja 
in še česa. 

Zavod za varstvo naravne 
in kulturne dediščine v Celju 
že od leta 1979 dela po načr-
tu, ki je postavil temeljna 
konservatorskd izhodišča, do 
danes pa so se morali spopa-
dati z mnogimi ovirami. Tu-
di takimi, ko so konjiški vo-
dilni občinski možje predla-
gali. naj bo v nekdanji kartu-

ziji baza za konjiško komu-
nalo. Danes je na srečo dru-
gače in vodilna občinska gar-
nitura na čelu z županom Ja-
nezom Jazbecem zavzeto išče 
rešitve skupaj z omenjenim 
zavodom, kako bi dolgoroč-
no revitalizirali kartuzijo kot 
spomenik in kot živ objekt 
kulturnega in gospodarskega 
dogajanja. 

Ob tem strokovnjaki opo-
zarjajo, in imajo še kako 
prav, da je treba projekt vide-
ti celovito in da ni mogoče 
reševati probleme posamez-
no. Tudi Špitalič je treba ob-
navljati v navezi s kartuzijo 
in tako je s celotno doUno, 
opuščenimi kmetijami, mli-
ni, žagami, njivami in vrto-
vi, kapelicami, ribniki in 
gozdom, cestami. Celotna do-
lina sv. Janeza mora biti po-
drejena usklajevalnim po-
stopkom obnove in oživlja-
nja. Tudi novo ustanovljeno 
turistično društvo ima po-
membno nalogo pri oživlja-
nju in vzdrževanju takega 
spomenika, toda le na enem 
segmentu: glavnina obnove, 
predvsem pa nadaljnjega živ-
ljenja kartuzije in doline ho 
lahko temeljilo le na resnem 
podjetju z jasno vizijo ne le 
preživetja, temveč tudi ustvar-
janja dobička. Pri tako obsež-
nih dejavnostih kot je delova-
nje nekdanje kartuzije in nje-
nega okolja, je voluntarizem 
neučinkovit. Navsezadnje pa 
so tudi menihi bili nosilci gos-
podarskega napredka. 

DRAGO MEDVED 

Arhiv še vedno čaka 
Zgodovinski arhiv v Celju 

naj bi dobil nove prostore v 
nekdanjem Tkanininem 
skladišču na Teharski cesti, 
je na vprašanje celjskega 
svetnika Janez Lampreta 
(SKD) o rešitvi prostorske 
stiske arhiva odgovoril žu-
pan. Jože Zimšek. 

Arhiv, ki sedaj domuje v 
Prothasijevem dvorcu nas-
proti občinske stavbe, se že 
vrsto let ubada s prostorsko 
stisko. Zanj so iskali že vse 
mogoče rešitve, še pred ča-

som so bili aktualni načrti o 
gradnji prizidka k dvorcu, ki 
pa so padli v vodo. 

Župan meni , da je nekdanje 
skladišče dovolj kakovostno 
in statično ustrezno, da bi 
vanj lahko že pr ihodnje leto 
preselili arhiv. Nakup bi stal 5 
milijonov mark, ki bi jih zbrali 
v Mestni občini Celje (20 od-
stotkov), čeprav je arhiv regij-
skega značaja, ostalo pa naj 
bi prispevala država. Za načrt 
bo župan skušal pridobiti dr-
žavnega sekretarja za kultu-
ro, ki naj bi se te dni mudil v 
Celju. 

TC 

PRIREDITVE 

V Slovenskem ljudskem 
gledališču v Celju bo v pone-
deljek ob 10. uri Florentinski 
slamnik, zakl jučena predsta-
va za Srednjo šolo za gostins-
tvo in turizem Celje. V petek, 
18. oktobra ob 19.30, bodo 
premierno uprizorili d ramo 
Petra Shafferja z naslovom 
Gorgonin dar. 

V Kulturnem centru Laš-
ko bo jutri, v petek ob 19.30, 
abonmajski koncert mladih 
virtuozov iz Trsta in Kopra, 
imenovanih New . strings 
kvartet . 

V cerkvi v Šentjurju bo v 
soboto ob 18. uri koncert Ko-
mornega orkestra RTV Slove-
nija - Camerata Labacensis. 

V Atomskih toplicah v 
Podčetrtku bo jutri, v petek 
ob 20.15, koncert Moškega 
pevskega zbora iz Vuzenice. 

V Laškem dvorcu v Laš-
kem bodo jutri, v petek ob 17. 
uri, odprli razstavo akadem-
skega slikarja Viktorja Šesta. 

V Savinovem l ikovnem sa-
lonu v Žalcu razstavlja do 
konca oktobra madžarski li-
kovni umetnik Janos Ne-
meth . 

V razstavišču Stara grofija 
Pokrajinskega muzeja Celje 
bodo jutri, v petek ob 18. uri, 
odprli razstavo z naslovom 
Rifnik in njegovi zakladi. 

V Muzeju novejše zgodo-
vine v Celju je odpr ta foto-
grafska razstava 3xKoschuch, 
v Hermanovem brlogu pa 
razstava Hi, konjiček, ki pred-
stavlja igrače na kolesih. 

V Galeriji sodobne umet-
nosti v Celju razstavlja slike 
akademska slikarka Milena 
Usenik. 

V galeriji Keleia do 25. ok-
tobra razstavlja risbe Djuro 
Seder. 

V Lapidariju Pokraju 
ga muzeja je do 28. oj^H 
na ogled razstava Sveti 
steklu. 

V gostišču Firšt v Loĝ  
dolini gostuje Pokrajinsj^ 
zej Celje z razstavo Lovn,""' 
fičnih upodobitvah, 
bo odprta do konca n o \ 2 

V razstavišču Gorenje 
visa v Velenju si lahko dô i 
oktobra ogledate ra?« ' 
slik Jožeta Šubica. ^ 

V prostorih hotela Mcf, 
Celju do konca oktobra,.! 
stavlja olja in akrile sliî ? 
Špela Strašek-Vogrin. ^ 

V jedilnici Cinkarne Cei 
razstavlja likovna dela u 
Mohar. ^ 

V okv i ru Univerze za [j 
ž iv l j en j sko obdobje bovp, 
nedeljek ob 15. uri ogledjzij 
panin v mestnem g r a d u , o, 
led bo vodila prof. Alenka 
grin. 

r • 

i 
Union od 10. do IG.lO. j 

16., 18.30 in 21. uri ameriS 
film Alcatraz; Mali Uni 
10.10. ob 16.30 risani filmld 
Dalmatinec, ob 18.45 in 21,1 
pa ameriški Štirje možje,® 
žena, od 11. do 13.10. ob 16.3 
risani film Aladin, ob 18.45i 
21.15 pa ameriški film Štî  
možje , ena žena, od 14. d 
16.10 pa ob 20. uri amenij 
film Štirje možje , ena žei 
Metropol 10. 10. ob 16. 
18.30 ameriški film Twis| 
ob 21. uri pa ameriški Faij 
11.10 ob 16. uri ameriški 9 
Moj prijatelj Flipper, ob 18i 
ameriški Twister in ob 21. i 
ameriški film Fargo, od 12.| 
16.10. pa ob 16. in 18.30 an 
riški film Twister in ob 21. i 
ameriški film Fargo. 

Kino Žalec 11. in 12.10, ob] 
ter 13.10 ob 18. in 20.15 uri afl 
riški film Trenutki odločitve. 

Kino Vojnik 13.10. ob I 
uri ameriški film Eraser. 

DANES GROFJE CELJSKI I N . . . ? 
Nagradno tekmovanje Pokrajinskega muzeja Celje za 

najboljše likovno delo na temo Celjskih grofov. 
Celjski grofje so v naši za-

vesti prisotni v najrazličnejših 
podobah: oblastni Herman II, 
tragična Veronikina l jubezen, 
smrt in pogreb zadnjega Ce-
ljana Ulrika II., Friderikov 
stolp, knežja palača... Vse te 
podobe govorijo v različnih 
literarnih delih in zaradi svoje 
slikovitosti naravnost spod-
buja jo k likovni upodobitvi. 
Prav zato Pokrajinski muze j 
Celje ob 540-letnici smrt i zad-
njega Celjana vabi VSE, ki jih 
veseli likovno izražanje, da se 
tekmovanja udeležijo. 

Tehniko in temo, ki jo bo-
ste uporabili oz. upodobili. 

prepuščamo Vam. Likovna 
dela sprejemamo na naslov 
POKRAJINSKI MUZEJ 
CEUE, Muzejski trg 1, 3000 
Celje, do 22. novembra 1996. 

Vsa prispela dela, brez izje-
me, bomo razstavili v Stari 
grofiji in konec novembra po-
delili nagrado za najboljše de-
lo, ki ga bo izbrala strokovna 
komisija. 

Pustite se izzvati in posku-
site tudi Vi oživiti legendo o 
Celjskih grofih! 

ROLANDA FUGGER 
GERMADNIK 

Pečat Hermana 11. Celjskega. 

6. extempore Polzela 96 
Zveza k u l t u r n i h o rgan izac i j obč ine Žalec 

in DPD Svoboda Polzela, l ikovna sekc i ja , so 
v soboto na Polzeli pr ipravi l i v počas t i tev 
k ra j evnega p r a z n i k a 6. l ikovni ex t e m p o r e 
Polzela 96. 

Vodja je bila Jožica Ocvirk, ki je o tem 
povedala: »Ta likovna kolonija dobiva iz leta v 
leto večji razmah. Za letošnjo je presenetljiva 
udeležba, saj se je zbralo kar 27 likovnikov iz 
šestih občin, predvsem pa smo veseU, da je 
domačih, to se pravi iz občine Žalec, več kot 
polovica. Danes so kljub s labemu vremenu vsi 

likovniki slikali v okolici Polzele, nekat^^ 
odšli malo dlje do Braslovč, v ŠmartiJ' 
Paki, Podkraj. Selektor te kolonije je 
pedagog Peter Matko, katerega so si ^ 
ženci izbrali sami, je pa tudi sam udel^^j 
kolonije. V navadi je bilo, da smo is'', 
odprli razstavo, tokrat pa smo samo izî *̂ . 
del, ki jih b o m o nato razstavili na razst^ 
jo b o m o v mali dvorani doma Svobode 
v petek, 11. oktobra, in bo na ogled tedeH 

Na sliki: udeleženci 6. likovne kolonj^ 
tempore Polzela 96. T. TA 
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Device za Satana 
Val raznih verskih sekt, dušebrižnikov ter krojilcev usod je dosegel tudi Slovenijo. Nevarnosti, ki jih ne gre 

podcenjevati. Satanska mesta tudi v Sloveniji? 

Oobro in slabo se na tem 
V in v naših življenjih 
\jeiino prepletata, se iz-
jnjujeta in s tem ustvarja-

^avnovesje, ki ga ljudje 
Ljinio kot vrsto razpolo-
"nja, počutja, kot srečo ali 
\\eto, vojno in mir, zdrav-

ih bolezen, kot toploto in 
kot sonce, ki posije za 

gpn in obratno... Dva po-
5ta, ki ju v dobro vsega 
jfstva ureja narava, člo-
Îjpa je tisti, ki s svojim 

jĵ nanjem to skladnost ruši 
j, povzroča motnje, prave 
jjiastrofe, pogubo, nesrečo, 
j, se kaj dobrega zgodi, je 
J božje delo, pravijo ljudje 
(jvekomaj, ko je tu nesre-
jj je na bil na delu zli duh, 
ijdiduh, hudič, zlodej. 

la v verovanjih in predsta-
vil ljudi nastopa v razhčnih 
ijlobah. Ko deluje v člove-
't pravimo, da je obseden 
jitiudega duha, ko se nam 
jjadoma zgodi nekaj ne-
incenljivo dobrega, je bilo to 
iožjedelo, zgodil se je čudež. 
Mtvo si te stvari od vsega 
Tiiii predstavlja najbolj 
pitpiKto, kar v svojem bis-
;7s'ffldi je, le da je to bistvo 
liffl navadnih smrtnikov 
lidno. Vidno in razumljivo 
lie redkim posameznikom, 
ilein visokega stanja duha 
uma ter znanja. Z enim 

toih smo se pogovarjali, 
I smo želeli izvedeti kaj več 
delovanju mnogih verskih 
it pri nas in v svetu ter o 
»iavih, ki spremljajo delova-
neh sekt oziroma njih vo-
!.patudi o delovanju nešte-
zdravilcev, jasnovidcev in 

ugih dušecelnikov, ki v tej 
majhni deželici rastejo in 

?evajo kot gobe po dežju. 

m duh ima lahko 
tudi prijazen 

obraz 
^ pravzaprav je hudi duh, 
Ĵ en je obsega njegovega 
'®vanja, kako se nam kaže? 
'besedah našega sogovor-
^ ni vse, kar se nam hude-
,̂ godi ali nenavadnega do-
'̂ •delo hudega duha. »Lah-
Ŝe za parapsihološki po-

''^orej za nekaj, kar zna-
Se ni dognala, raziskala, 

'Pnrner telekine^a, telepa-
:? 'Pd. Zato je pri posamez-
J^^enavadnih pojavih težko 
J^^zlati, ali gre za parapsi-
% pojav ali za delovanje 

duha ali pa za čisto 
J,.'® delo. Sicer pa se nam 
' hudi duh lahko pojavi v 

J^Jni, pozitivni luči in ga je 
tega zelo težko dema-

„ t̂i. Prav zaradi te dvojno-
Cerkev zelo previdna, 

za razne čudeže in 
f^ovanja. In kako ima 
J ° hudi duh prijazen 

Kaj sploh je hudi duh? 

, Poznavalec 
L sogovornik, ki ga na 

željo ne imenujemo 
a î̂ om in priimkom, je v 

^'liških krogih pri nas in 

v svetu zelo cenjen. Je človek, 
ki, poleg mnogih živih jezikov 
evropskega kontinenta, ob-
vlada tudi latinščino in gršči-
no in je nasploh zelo široko 
izobražen ter moder mož. 
Znanje in izkušnje si je deset-
letja nabiral širom po svetu, 
vso to zakladnico pa zdaj do-
polnjuje še z lastno bogato in 
obširno strokovno knjižnico, 
ki obsega gradivo z raznih 
duhovnih in verskih področij 
ter literaturo o delovanju in 
pojavih tim. mejnih znanosti. 
Svoje znanje je v minulih 
desetletjih dopolnjeval še na 
raznih tečajih v tujini, največ v 
Italiji in Nemčiji. Danes se uk-
varja predvsem z duhovnim 
svetovanjem, k njemu priha-
jajo na dolge pogovore ljudje 
v hudih stiskah, k sodelova-
nju pa je pritegnil tudi nekate-
re psihologe oziroma psihia-
tre. V mnogih primerih gre 
namreč za psihična obolenja 
ali motnje in ne za delovanje 
zlih duhov. 

Pravi cudodelci so 
zelo redki 

»Za nas duhovnike je hudi 
duh zelo inteligentna oseba, 
čisti duh, ki pozna vse dosež-
ke znanosti in ki jih lahko tudi 
uporablja in rezultira na svo-
jih privržencih,« pravi sogo-
vornik in postreže s prime-
rom takšnega delovanja, ko 
lahko preprost, povsem neuk 
človek rešuje najtežje mate-
matične formule, se spozna 
na jedrsko energijo ipd. Hudi 
duh lahko deluje na fizične in 
psihične sposobnosti člove-
ka, ne more pa prodreti v 
njegovo voljo in razum. Lah-

ko le opazuje (je zelo dober 
opazovalec), ker pa je čisti 
duh, je lahko zdaj tu in hkrati 
na čisto drugem koncu plane-
ta. Kot že rečeno, se hudi duh 
lahko odraža v pozitivni ali 
negativni luči, ta dva pola de-
lovanja pa ljudje danes ime-
nujejo bela in črna magija. Za 
katoliško Cerkev sta obe 
energiji negativni. 

Med tim. belo energijo spa-
da tudi bioenergija, ki jo upo-
rabljajo razni zdravilci, ki 
zdravijo - po njihovem - s po-
močjo energije iz kozmosa. 
Mnogim se je zdravje po vseh 
neuspelih poskusih uradne 
medicinske znanosti nenado-
ma povrnilo, ko so se obrnili 
na bioenergetika. Njih bi naj-
brž težko prepričali, da je na-
nje delovala in jih ozdravila 
negativna energija. Mnogo je 
naravnih zdraviteljev, ki jih pri 
delu usmerja zgolj dobrota, 
želja pomagati sočloveku, ga 
ozdraviti. Naš sogovornik ima 
glede tega drugačno razlago: 
»Učinki bioenergije so resda 
nekaj časa pozitivni, a ne za 
dolgo, kasneje se pojavijo po-
sledice, ki so ponavadi še huj-
še kot pred zdravljenjem. Se-
veda obstajajo tudi ljudje, ki 
imajo v resnici sposobnost 
zdravljenja, vendar so to iz-
jemne, rekel bi karizmatične 
osebnosti in v takšnih prime-
rih gre v resnici za dar svetega 
duha. Po neki ameriški študiji 
se na 2 milijona ljudi rodi le 
eden, ki ima takšne sposob-
nosti, npr. slovita Duna.« 

Slovenija z manj kot dvema 
milijonoma prebivalcev je 
očitno pravi raj za razne zdra-
vilce vseh vrst in metod. Po 

nekaterih ocenah jih je že 
okoli tisoč, pa še kar naprej se 
pojavljajo na novo in vsi po 
vrsti so »edini pravi«. Večina 
njih prav dobro služi na račun 
bolnih, obupanih in le redki 
med njimi so takšni, ki imajo 
ustrezne certifikate o sposob-
nostih. Ni jih veliko, ki imajo 
svojo »obrt« prijavljeno in ki 
sorazmerno zaslužku dajejo 
državi, kar je državnega. Sem 
sodijo tudi (in predvsem) raz-
ni vedeževalci ter duhovni 
učitelji, pa kvazi dušebrižniki, 
ki ustanavljajo razUčne du-
hovne družine in verske sek-
te ter jih pri tem vodijo pred-
vsem osebni interesi: po vla-

danju, superiornosti in čašče-
nju, materialnih dobrinah in 
še marsičem. Mnogi med nji-
mi imajo parapsihološke spo-
sobnosti; l o so na primer ja-
snovidci, pa tisti, ki imajo te-
lepatske sposobnosti, spo-
sobnosti programiranja raz-
nih predmetov in snovi, na 
primer kristalov, amuletov 
ipd. ter pri tem uporabljajo 
razne izreke... So vsi ti, ki se 
ukvarjajo s črno magijo, že 
kar čarovniki, zlodej i ali ose-
be, ki so se zapisale hudiču? 
»To so osebe, ki so se zavest-
no zapisale zlu, ki so v službi 
zla, torej hudega duha. Tak 
človek nam s svojimi para-
normalnimi sposobnostmi in 
cilji res lahko škoduje, vendar 
ta škodljivost ni njemu lastna. 
Ta prihaja vanj od zunaj, od 
hudega duha, ki nas venomer 
preizkuša. Že naše vsakod-
nevne drobne skušnjave so 
delo hudega duha...« 

Uroki, uroceni 
Osebe, ki jih je obsedel zli 

duh, se tega vpliva zelo težko 
rešijo in neredko se dogaja, da 
se jim njihov »duhovni vodja« 
maščuje, če postanejo nepo-
slušni. Takšne učinke dosegajo 
na primer s programiranjem, 
ko v človeka vstavijo nekakšen 
duhovni sprejemnik-oddajnik 
in tako delujejo nanj. Ponavadi 
so ti sprejemniki-oddajniki raz-
ni kristali, obeski, lahko je to 
programirani simbol (z nega-
tivnim nabojem) iz neprebav-
ljive snovi, ki ga je treba zaužiti, 
lahko je to »začarani« prašek in 
še nešteto je načinov delovanja 
tistih, ki se ukvarjajo s črno 
magijo. 

Izganjalci hudega duha po 
svetu poznajo nešteto žalost-
nih zgodb in uročenih ljudi, ki 
so jih reševali in rešili vpliva 
zla. So primeri iz preteklosti. 

na srečo zelo redki, ko so 
eksorcisti (izganjalci hudega 
duha) pri tem svojem delu 
umrli ali zboleli zaradi delo-
vanja črne magije, niso pa ta-
ko redki primeri nenadnih 
nesreč, npr. več zaporednih 
avtomobilskih karambolov, 
ki so jih izganjalci hudega du-
ha doživeli, a so se vsi končali 
brez hujših posledic. »Če si 
povezan z bogom, si za zlo 
nedotakljiv. Lahko te oplazi, 
te prestraši, ne more pa ti 
bistveno škodovati,« je pre-
pričan naš sogovornik, ki 
poudarja, da je danes na sve-
tu še vedno več dobrega, kot 
je zla, in da dobro na koncu 
vselej zmaga. Je pa raznega 
čarovništva danes več, kot ga 
je bilo še v bližnji preteklosti. 
Tako kot se širi nevera, tako 
se širi tudi zlo, je prepričan 
častitljivi mož, ki je ob tej 
priložnosti spregovoril še o 
pojavu, ki se vse bolj širi tudi 
v Sloveniji, to je o satanizmu 
oziroma sektah, ki častijo zlo. 

Satanisticna mesta 
Satanizem se v svetu in pri 

nas širi bolj, kot se tega zave-
damo, poudarja sogovornik 
in navaja podatek, da sta vo-
dilni satanistitni mesti v Evro-
pi italijanski Torino in franco-
ska prestolnica Pariz. Po opti-
mističnih ocenah je v Torinu 
satanistov okoli 6 tisoč, pesi-
misti pravijo, da jih je že blizu 
40 tisoč. 

O satanističnih sektah vemo 
malo zato, ker le-te delujejo 

skrito, skrivnostno, zaprto. 
Njihovi obredi, tim. črne ma-
še, so opremljeni s črno krsto, 
ki je pokrita s črnim suknom, s 
črnimi svečami, z narobe obr-
njenim križem in z golim de-
kletom, ki ga položijo na oltar. 
Njihov obred je nekakšna pa-
rodija cerkvene svete maše s 
posvečenimi hostijami. Pravi-
loma morajo pri vsaki črni ma-
ši razdevičiti po eno mladen-
ko, ki za plačilo (v Italiji npr.) 
prejme borih 100 tisoč lir. Če 
device ne najdejo, je dobra 
tudi vsaka druga, le da je še 
rosno mlada. Podatki iz Ame-
rike govorijo tudi o žrtvah, ki 
jih ubijejo na satanističnih ma-
šah, na leto naj bi bilo tam na 
tisoče žrtev satanističnih sekt. 

Koliko je satanovih častilcev 
pri nas, ne ve nihče. Nekaj 
takšnih primerov pozna naš 
sogovornik, ki pravi, da so to 
ljudje, ki o teh združbah zelo 
malo povedo, ker so prestra-
šeni, saj so morali ob sprejetju 
v satansko sekto priseči na 
strogo molčečnost. Pri nas je 
najbrž največ častilcev satana 
v Mariboru, nekaj manj v 
Ljubljani in Kranju. Tudi Ptuj 
se je že srečal s podobnimi 
pojavi. 

To, kar smo napisali, je lah-
ko za nekoga zavajanje, za 
drugega verska (anti) propa-
ganda, za koga nemara tisk v 
rumenem itd. Mi smo večino 
povedanega slišali iz ust člove-
ka, ki ga čislajo v visokih cerk-
venih in drugih znanstvenih 
krogih in ki je marsikaj tudi 
sam videl, doživel na svojih 
dolgoletnih raziskovalnih po-
teh na različnih kontinentih 
delovanja. Trditi, da nekaj ne 
obstaja, je privilegij tistih, ki v 
svoji samopašnosti pozablja-
jo, da se je nekoč tudi Zemlja 
tako zagotovo vrtela okoli 
Sonca, da je tisti, ki je trdil 
drugače, končal na grmadi. Ko 
gre za področja duhovnosti in 
tim. mejnih znanosti, so stvari 
še bolj zapletene, zagonetne 
in tudi nevarne, če so v službi 
človekovih slabosti in njegove 
nevednosti. 

MARJELA AGREŽ 

V Italiji, kjer je registriranih 38 tisoč duhovnikov, deluje 
tudi 140 tisoč raznih »čarovnikov«, ki imajo svoje dejavno-
sti prijavljene in ki državi redno plačujejo davke. Imajo 
svoje pisarne s tajnicami, računalniško tehniko in podob-
no opremo. Časniki pa so vse polni njihovih oglasov, 
ponudb. Tako te ti »obrtniki« lahko rešijo zakonskega 
partnerja, če ti je bolj pri srcu ljubica oziroma ljubček. 
Ponudijo ti »programirani« prašek, ki ga moraš nekaj časa 
redno in seveda neopazno sipati v partnerjev običajni 
napitek in uspeh je kmalu tu: nemir v družini, razdor, 
ločitev. Seveda so takšne usluge strašansko drage. Tovrst-
nih obrtnikov italijanske oblasti ne preganjajo ali jih 
ovirajo, saj se skozi njihove dejavnosti letno obrača približ-
no 7 tisoč milijard lir, država pa je, kot vsaka druga, 
nenasitna. 
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Ne bom te poljubil; smrdiš! 
Nov protitobacni zakon ima dobre in slabe plati -Visoke kazni za kršitve, slovo od reklom za cigarete 

stavki, kakršen je naveden 
v naslovu, že nekaj mesecev 
krasijo reklamne panoje ob 
magistralni cesti Ljubljana-
Celje. Napisani so s č rn im 
sprejem, v glavnem pa prekri-
vajo reklamne panoje za zna-
no znamko cigaret, s katerih 
se u t rujenim šoferjem prika-
zujejo vroče, živo našminka-
ne ustnice in jih vabijo, da bi 
poizkusih... 

Ker je vožnja na tej cesti 
naporna in utrujajoča, od po-
gleda na plakat do trenutka, 
ko storiš, prav gotovo ni več 
daleč. Želji se ne morejo upre-
ti ne vozniki avtobusov, di-
rektorji, ki se vozijo v Ljublja-
no na poslovne sestanke, us-
pešne menežerke, ki se vozi-
jo na posvete v prestolnico... 
In ne študentje ali srednješol-
ci, ki se med vožnjo v mesto 
»učenosti« potem, ko natanč-
no preučijo voznika, ki so ga 
tisti dan štopali - še' bolj na-
tančno pa pepelnik v njego-
vem avtu - po prijaznem po-
govoru o izpitih, kar hitro, pa 
vendar že s kančkom sramu v 
glasu, pozanimajo: »Oprosti-
te. A si lahko enega priž-
gem?« 

To pa niso edine posledice 
do sedaj neurejenih razmer na 
področju tako kajenja kot tudi 
reklamiranja tobačnih izdel-
kov. 

Še vedno se dogaja, da se 
potniki v avtobusih kopajo v 
oblakih dima, ki jih mednje 
spušča šofer, da te včasih, ko si 
želiš pojesti nekaj zdravega, iz 
restavracije kar hitro odnese 
zaradi bojazni, da se boš zadu-
šil ali pa, navsezadnje, strahu 
pred posledicami, ki jih ima 
tešitev tovrstnih razvad na 
zdravje. 

Od prejšnje srede, ko so po-
slanci na izredni seji parlamen-
ta sprejeli tako imenovani 
»protitobačni« zakon, ki s stro-
gimi določili in visokimi kazni-
mi, predvidenimi za kršilce, ve-
lja za enega najstrožjih v Evro-
pi, pa naj bi ne bilo več tako. K 
že dolgo obljubljanim in načr-
tovanim spremembam in ure-
ditvi razmer na tem področju 
naj bi pripomogla predvsem 
prepoved reklamiranja tobač-
nih izdelkov in pa prepoved 
kajenja na javnih mestih in v 
vseh javnih ustanovah. 

Sporno o mejah 
oglaševanja 

Eden najstrožjih ukrepov, ki 
jih prinaša nov protitobačni za-
kon, je povezan z oglaševa-
njem tobaka in tobačnih izdel-
kov, saj je to v Sloveniji odslej v 
celoti prepovedano. Ravno ta-
ko je prepovedana tudi upora-
ba prepoznavnih »cigaretnih« 
logotipov na vseh drugih izdel-
kih. 

Skratka, proizvajalci in 
uvozniki tobačnih izdelkov 
bodo reklamo zanje od sedaj 
lahko objavljali le na priboru 
za kajenje, na izveskih proda-
jaln tobačnih izdelkov ter v 
poslovnih prostorih podjetij, 
ki se ukvarjajo s proizvodnjo, 
distribucijo in veleprodajo teh 
izdelkov. 

Edina dovoljena izjema bo 
reklamiranje novih tobačnih 
izdelkov, ki pa bodo morali 
vsebovati vsaj za 10 odstot-
kov manj katrana kot ga je v 
drugih cigaretah. Proizvajalci 
bodo javnost o njih lahko ob-
veščali z enkratnimi, pol me-
seca trajajočimi akcijami, 
vendar ne bodo smeli oglaše-
vati po televiziji, radiju ali v 
rednem tisku. 

V zvezi s tem je trenutno 
najbolj sporen 10. člen novega 
zakona, ki določa razsežnosti 
prepovedi oglaševanja. Za po-
sredno reklamiranje se po tem 
členu namreč šteje tudi »prika-
zovanje logotipov in drugih 
znakov za označevanje tobaka 
in tobačnih izdelkov na pred-
metih, ki po tem zakonu niso. 
tobačni izdelki«. Upoštevanje 
tega člena zakona bo pomenilo 
težavo predvsem za oglaševa-
nje izdelkov, ki s kajenjem ali s 
cigaretami sicer nimajo nikakr-
šne zveze, so pa registrirani 
tudi kot tobačni izdelek (teniš-
ki loparji, kravate, parfumi...). 
Prav paradoksalno pa je, da bo 
nov protitobačni zakon Še naj-
bolj prizadel ravno - slovenski 
šport. Znano je namreč, da so 
dohodki iz tobačne industrije v 
največji možni meri denarno 
omogočali uspehe številnim 
slovenskim športnikom - pred-
vsem kajakašem in kanuistom, 
igralcem tenisa, s »cigaretnim« 
denarjem pa je bila krepko 
podprta tudi organizacija mno-
gih slovenskih športnih turnir-
jev in tekmovanj. Samo iz To-
bačne Ljubljana je na leto za 
sponzoriranje športnih priredi-
tev šlo okoli 8 milijonov tolar-
jev. Sicer pa se je ta tovarna na 
protitobačni zakon že odzvala 
v protestni izjavi za javnost, v 
kateri ga označuje kot »zakon, 
ki s slepim omejevanjem ko-

municiranja uzakonja neena-
kost gospodarskih subjektov« 
in napoveduje, da bo zaradi 
prepovedi komuniciranja svo-
jih blagovnih znamk v Sloveniji 
pričela izgubljati tržni delež. Iz-
delki tujih proizvajalcev bodo 
namreč še naprej reklamirani v 
tujem tisku. Sicer pa bodo, me-
nijo v Tobačni Ljubljana, reše-
vanje problemov kot so zmanj-
ševanje dotoka davkov največ-
jega slovenskega davkoplače-
valca, z novimi brezposelnimi, 
s povečanim pritiskom kultur-
nih in športnih organizacij pb 
državnem denarju in z drugimi 
posledicami, ki jih bo povzročil 
ta zakon, naloge, s katerimi se 
bo moral ukvarjati novi držav-
ni zbor. 

Gostinci in šolniki 
pripravljeni 

Gostince, ki so za pripravo 
na uresničitev določil, Id jih pri-
naša sprejetje protitobačnega 
zakona, sicer imeli kar nekaj 
časa, zadeva predvsem člen za-
kona, ki prepoveduje kajenje v 
javnih prostorih; razen v tistih, 
ki so posebej označeni in fizič-
no ločeni od drugih prostorov. 
V večini celjskih lokalov že 
imajo pripravljene ločene pro-
store, Id bodo namenjeni kadil-
cem, ponekod pa jih preureja-
nje lokalov oziroma ločevanje 
prostorov še čaka. 

Odslej bo v celoti prepoveda-
no kajenje tudi v vseh vzgojno-
izobraževalnih in zdravstvenih 
ustanovah, na kar so se tudi v 
večini celjskih šol pripravili že 
pred nekaj leti. Skoraj na vseh 
šolah so namreč že uvedli po-
sebej ločene kabinete za učite-
lje - kadilce, v marsikateri zbor-
nici in drugih prostorih po šo-
lah pa že nekaj let ne kadijo, 
kar pomeni, da izvajanje dolo-
čil novega zakona za šolnike 
ne bo pomenilo kakšne poseb-
ne težave. Mnogo bolj se bo 
protitobačni zakon dotaknil di-
jakov, ki kadijo, saj jim bo v 
šolskih prostorih to odslej stro-
go prepovedano. Naivno pa bi 
bilo pričakovati, menijo celjski 
šolniki, da bo to na dijake kaj 
posebej vplivalo, saj se v okoli-
ci šole vedno najde dovolj skri-
tih kotičkov, kamor »šiba bož-
ja« ne doseže. 

Odločitev ni (vec) 
tvoja! 

Od uvedbe novega zakona 
lahko tudi kot delavec, ki ga 
dim cigarete na delovnem me-
stu moti, od svojega delodajal-
ca vsak trenutek zahtevate, naj 
vam omogoči opravljati delo v 
prostorih, kjer zrak ni onesna-
žen s tobačnim dimom. Glede 
na to, da so kazni za kršitve 
zakona zelo visoke, bo vaš di-
rektor to prav gotovo rade vo-

lje storil; za pravno os^i 
posameznika, ki bo stori] 
kršek v zvezi s saniostr 
opravljanjem dejavnosti j 
mreč predvidena kazen v 
najmanj 250 tisoč tolarjev 
tako pa se bodo morali ẑ  
držati tudi kadilci - če ^ 
pektor med kajenjem • 
tam, kjer bo to prepov^j 
lahko od kršilca takoj j; 
kazen v višini 5000 tolarje 

Tako je s sprejetjem pr 
bačnega zakona 42 slovei 
poslancev - le eden je gl̂  
proti - minulo sredo na] 
dalo vojno 430 tisoč kadi 
in 170 tisoč kadilkam ozj 
kar 30 odstotkom Slove 
kolikor jih, po grobih oo 
v naši deželici kadi. D 
zgovorna posledica teh p 
kov prihaja že iz zdravsi 
statistike - kajenju lahke 
venci namreč pripišemi 
2800 do 3500 smrti na leti 
pomeni, da so posledice 
nja krive za 15 do 20 oii 
kov celotne umrljivosti 
manj kot dvomilijonskeg 
roda na zaenkrat še zelo 
jeni strani Alp. 

O tem, ali bodo na izb 
nje stanja na tem področj 
tveno vplivala stroga do 
novega protitobačnega zi 
ali pa bo to bolj uspelo 
membi v načinu razmišlja 
zavesti, bomo lahko koi 
neje razpravljali šele čez 
let. Navsezadnje najbrž 
od tistih, ki se bo odreke 
(ali zadnji) cigareti, tega v; 
ne bo storil toliko zaradi 
videnih visokih kazni ozi 
pravil, ki jih narekuje di 
temveč predvsem - zarac 
be. Ali pa...? 

NINA M. SEI 

Stečajna dolžnika: 
Hmezad Nizke gradnje p.o. Žalec v stečaju in 
Hmezad PSC Servis p. o. Žalec v stečaju 

po sklepu senatov Okrožnega sodišča v Celju štev. L05/93,107/ 
93 z dne 06.09.1996 objavljamo: 

I. javno dražbo 

za prodajo POSLOVNEGA DELEŽA V 
DRUŽBI HMEZAD RAČUNALNIŠKI 
CENTER d.o.o. ŽALEC 
Izklicna vrednost deleža je 2.097.601,00 SIT 

Na dražbi lahko sodelujejo pravne in fizične osebe. Pred javno 
dražbo mora vsak ponudnik plačati varščino v višini 10 odstot-
kov izklicne cene na ŽR 50750-690-682 pri Agenciji za plačilni 
promet Žalec, na naslov Hmezad Nizke gradnje p.o. Žalec v 
stečaju, namen nakazila »varščina za javno dražbo«. S potrje-
nim nalogom se mora ponudnik izkazati pred pričetkom javne 
dražbe. Varščino bomo uspešnemu ponudniku vračunali v 
kupnino, drugim pa brez obresti vrnili takoj po javni dražbi. 
Predstavnik pravne osebe mora imeti veljavno pooblastilo za 
licitacijo. 
Kupec, ki bo na dražbi uspel, mora pogodbo skleniti najkasneje v 
roku 8 dni po končani dražbi in plačati celotno kupnino v 15 dneh 
po sklenitvi pogodbe. Ob podpisu pogodbe kupec postane 
družabnik DRUŽBE z deležem 3,1 odstotka. 
Če uspešni ponudnik ne bo sklenil pogodbe in plačal celotne 
kupnine v določenem roku, bomo prodajo razveljavili, plačano 
varščino pa zadržali. 
Javna dražba bo 24.'l0.1996 ob 8. uri v sobi štev. 106/1 
Okrožnega sodišča Celje. 
Dodatne informacije so na voljo pri stečajni upraviteljici Marti 
Vogrinc,tel.063 701-704. 

Marija Matko Peter Založnik Vesna Gradišnik JureLesjak 

Tudi v tem zakonu bodo luknje! 
z novo spre je t im »proti tobačnim« 

z a k o n o m je Slovenija - vsa j teoret ično 
- za kar n e k a j korakov prehi te la Za-
hod, k je r k a j e n j e že dolga leta pred-
stavlja eno glavnih težav, ki je števil-
n im »razvitim« d ržavam ne uspe pre-
magati . 

Tudi pri nas bo to, kako se bo izvaja-
nje določil iz »protitobačnega« zakona 
uveljavilo v praksi, pokazal šele čas. 
Ravno tako tudi rezultate minulo sredo 
sprejetih ukrepov, katerih glavni cilj naj 
bi bil vzgojiti kar se da največ nekadil-
cev oziroma prevzgojiti tiste, ki so brez 
tobačne paličice skorajda kakor brez 
nog. 

Kaj o novem zakonu in učinkih, ki jih 
bo sprejetje le-tega prineslo v naše oko-
lje, menijo ljudje, pa smo jih povprašali 
dan po sprejetju zakona. 

Marija Matko, učiteljica praktičnega 
pouka na Srednji zdravstveni šoli, iz 
Celja: »Strinjam se s tem zakonom, 
menim pa, da bi bilo najprej potrebno 
poostriti ukrepe predvsem na šolah in v 

bolnišnicah - tam, kjer je na oddelku 
prostor, namenjen kadilcem. Na naši 
šoli imajo kadilci zaenkrat prostor pred 
zbornico, kar pomeni, da smo pravza-
prav tudi nekadilci še vedno izpostav-
ljeni dimu. Tudi reklamiranje tobačnih 
izdelkov morajo takoj ukiniti, menim 
pa, da bodo rezultati sprejetja tega za-
kona vidni kmalu po tem, ko ga bodo 
začeli uresničevati v praksi. Na naši šoli 
dajemo veliko poudarka ozaveščanju 
dijakov v zvezi s kajenjem in posledica-
mi le tega, koliko so za to dojemljivi, 
pa... Mislim, da se opozorila še najbolj 
»primejo« dijakov prvih letnikov, ko so 
enkrat že v tretjem ali četrtem letniku, 
pa je največ odvisno od njihove volje, 
vpliva okolice in reklam.« 

Peter Založnik, dijak iz Celja: »Z do-
ločili, ki jih prinaša ta zakon, se stri-
njam, čeprav sam kadim. Mogoče bodo 
ukrepi, ki jih prinaša ta zakon, vplivali 
name. Če se sedaj spomnim na čas, ko 
sem začel kaditi, se mi zdi, da so tudi na 
mojo odločitev v zvezi s tem vplivale 
kakšne dobre reklame in cigaretne 
znamke, na katerih je bilo kaj lepega 

narisanega... Sicer pa dvomim, da 
ukrepi iz tega zakona na kogar 
vplivali. Tisti, ki kadijo, bodo na 
kadili še naprej - ne glede na pr' 
kjer bodo to počeli, ali na reklatr 
jih bo k temu navajala ali odvračal 

Vesna Grad i šn ik , učenka iz < 
»Ker gre za vrsto droge, ki je škoi 
zdravju, se mi zdijo ti ukrepi p f̂ 
in koristni. Mislim, da je na moj 
šolce, ki kadijo, reklama kar vpli 
ravno tako pa se v zadn jem času 
na boj proti cigaretam, saj jih 
našem razredu že kar nekaj, ^ 
kajenja odvajajo.« 

Ju re Lesjak, študent iz Celja: 
slim, da iz tega zakona ne bo niČ, s 
bo denarja. Kaj pa lahko storijo v { 
mentu? Dolgoročno bodo po tej • 
ostali brez dela vsi tisti, ki del' 
tobačni industriji, takšnih pa je na 
če. Kaj se bo zgodilo z njimi, kaj 
storili potem? Očitno o tem sed' 
nihče ne razmišlja. Sicer tudi saH 
slim, da kaditi ni zdravo, ampak -
pač živimo. Vse je treba p o s k u s i t i - ^ 
» s o a K B B M n m n i i N.-M. sEi-
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Stara industrijska 
podjetja na Ceijsicem 

, Zgodovinskem arhivu v 
jj, so izdali novo publika-
j s katero želi avtor mag. 

Mikola opozoriti na 
>ato zgodovino industrij-
j, podjetij na Celjskem, 
.gledna in vsebinsko bo-
j Študija je opremljena z 
jjniivim slikovnim in ar-
l̂̂ ini gradivom. 

Ijljski zgoaovmar mag. 
1(0 Mikola, ki je lani s knji-
Sodni procesi na Celjskem 
;fgel na področje naše 
pj poznane (in danes zelo 
ualne) povojne zgodovi-
je z najnovejšim delom 

lOvno opozoril, da ima 
idovina Celja in okolice še 
jio bele lise, ki jih bo po-
)no zapolniti. Njegovo 
jije delo Stara industrijska 
Ijetja na Celjskem na 95. 
meh prikazuje dolgo in 
jato tradicijo za^^ebnega 
ustrijskega podjetništva, 
»nekaterih panogah sega 
»18. stoletje. Avtor ugotav-
da se je pri nas začela 

aifna »industrijska revolu-
KŠele z oblikovanjem pra-
1 industrijskih podjetij od 
(ie 19. stoletja naprej, k 
tovemu vzponu pa je ned-
M veliko prispevala že-
Bca (1846). Mnoga podjet-. 
fctajajo še danes, čeprav 
drugačnimi imeni in z 

pmi lastniki. Avtor je ob-
J skoraj vsa industrijska 
jetja, ki so nastala in ob-
lla na Celjskem do začet-
druge svetovne vojne. V 
fcju industrijskih podjetij 
io ugotovimo dve obdob-
tvemu že omenjenemu je 
ilo obdobje med obema 
lama, ko so celjski podjet-
s svojo podjetniško žilico 
ovem državnopolitičnem 
iru docela znali izkorištili 
Inosti t.i. industrijske tra-
ie. V tem času so na Celj-
n proizvajali vrsto izdel-
ki jih lahko v povojnem 

' zaman iščemo. Mnogi 
ejši se bodo gotovo še 
^injali pralnih praškov 
'il ali Perion, navadnih mil 
'ertus in Slon, Lukasove 

Adams ali šaljivih 
^ in pirotehničnih sred-
tovarne Pyrota. 
l̂o obravnava tudi usta-

'telje več kot dvesto podje-
^ so na Celjskem obstajala 

času. Med njimi najde-
'3ko slovenska imena kot 
^̂  tujcev. Prvi ustanovitelji 

industrijskih podjetij so bili 
domači zemljiški gospodje, 
kasneje pa še tržaški trgovci, 
nemški podjetniki in ob koncu 
19. stoletja tudi Slovenci. Po 
prvi svetovni vojni je bila slika 
povsem drugačna. Takrat so 
med ustanovitelji novih podje-
tij prevladovali Slovenci, zasle-
dimo pa lahko še nemške, ži-
dovske in češke podjetnike, 
prvič pa se pri nas pojavijo 
tudi podjetniki iz ostalih jugo-
slovanskih pokrajin. 

Poleg imena lastnikov pod-
jetij pa je avtor pri večjih in 
pomembnejših podjetjih kot 
prvi navedel njihov podjetniš-
ki in obratni kapital, struktu-
ro zaposlenih in njihov zaslu-
žek. Omenjeni podatki bodo 
še kako zanimivi za vse, ki jih 
zanima proučevanje življenj-
skih razmer pred drugo sve-
tovno vojno pri nas. 

Namen študije je seznaniti 
bralce z dolgo in bogato tradi-
cijo zasebnega podjetništva 
na Celjskem. Zanimiva je 
ugotovitev avtorja, da na Celj-
skem danes skoraj ni po-
membnejšega industrijskega 
podjetja, ki ne bi nastalo že v 
prvi polovici 20. stoletja aH 
celo že v prejšnjem stoletju. 
Čeprav imajo današnja pod-

jetja drugačna imena, bi lah-
ko pri nekaterih govorili o več 
kot sto let stari tradiciji. Žal pa 
je bila z zaplembami in nacio-
nalizacijama v letih po drugi 
svetovni vojni ta kontinuiteta 
razgibanega razvoja zasebne-
ga podjetništva za pol stoletja 
pretrgana. 

Knjiga je vsebinsko izjemno 
izčrpna in napisana izključno s 
pomočjo arhivskega gradiva 
iz bogatih fondov Zgodovin-
skega arhiva Celje in Arhiva 
Slovenije, kar je navedeno tudi 
v opombah. Avtor je poskrbel 
tudi za preglednost dela, saj je 
podjetja obdelal po posamez-
nih industrijskih panogah. Teh 
je skupaj deset. Vrsta starejših 
fotografij obravnavanih podje-
tij, njihovih logotipov, statutov 
in ostalih dokumentarnih gra-
div pa dajejo delu tisto pe-
strost, ki jo pri tovrstnih publi-
kacijah pogosto pogrešamo. 
Če k temu dodamo še kazali 
(imena podjetij in podjetni-
kov), ki nam lahko služita kot 
pomagali pri iskanju, lahko z 
gotovostjo zatrdimo, da bo iz-
jemno zanimiva in uporabna 
študija mag. Milka Mikole 
med bralci naletela na ugoden 
odmev. 

'BRANKO GOROPEVŠEK 

Vabe proti steklini 
Veterinarska uprava Slovenije bo do konca oktobra 

polagala vabe za oralno imunizacijo lisic proti steklini. 
Vabe bodo odmetavali iz posebej prirejenih letal z višine 
300 metrov piloti domačih športnih društev. 

V tem času se psi, razen službenih, ne smejo prosto 
gibati. Po zahtevah mednarodne zdravstvene organizacije 
je treba vsak stik z vabo obravnavati kot ugriz stekle živali. 
Če pride vsebina v stik s sluznico ali rano, jo je treba dobro 
izprati in umiti z milom ter nemudoma obiskati najbližjo 
antirabično ambulanto območnega zdravstvenega zavoda 
(v Celju na Ipavčevi 18), kjer bodo strokovnjaki poskrbeli za 
prizadetega. 

Kdaj je pravi čas za trgatev? 
v upravni enoti Žalec ozi-

roma v njihovem oddelku za 
kmetijstvo, ki ga vodi Božka 
Žolnir, so se letos začeli uk-
varjati tudi s posredovanjem 
informacij vinogradnikom. 

Podrobnejše podatke o tem 
je nanizal načelnik upravne 
enote Marjan Žohar: »Pri pre-
gledu vseh dejavnosti s po-
dročja kmetijstva smo ugotovi-
li, da nekatere naloge v prete-
klosti v dolini niso bile oprav-
ljene. Ena od teh nalog je, da se 
preko vseh možnosti, ki jih ima' 

država, napove tudi pravi čas 
trgatve v posameznih vinorod-
nih okoliših. V dogovoru z 
društvom vinogradnikov v Sa-
vinjski dolini, ki združuje pre-
ko sto članov, je naša služba v 
oddelku za kmetijstvo začela 
jemati vzorce grozdja na dolo-
čenih točkah, vzorce analizira-
jo na institutu v Mariboru, od 
koder potem dobivamo po-
vratne informacije o dozorelo-
sti grozdja in kvaliteti pridelka. 
Vsak petek so informacije ob-
javljene preko radijskih postaj, 
dobiti pa jih je mogoče tudi na 
posebnem telefonu, številka 
9823, kjer lahko vinogradniki 
za vsak vinorodni okoliš dobijo 
podatke, kakšna je kvaliteta 
določenih sort grozdja in kdaj 
bi bil najbolj primeren čas za 
trgatev. V Savinjski dolini so se 
v zadnjih letih začele pojavljati 
tudi nekatere kvalitetne sorte 
grozdja, zato je zanimanje za 
našo dejavnost precejšnje, po-
leg tega sodelujemo z Vinom 
Šmartno ob Paki, kjer so zain-
teresirani za odkup kvalitetne-
ga pridelka. S podobno dejav-
nostjo se ukvarjajo še v uprav-
nih enotah v Šmarju pri Jelšah, 
v Šentjurju in Slovenskih Konji-
cah.« IB 

"•pčite lahko knjigo Milka Mikole »Stara industrijska pod-
'19 na C e l j s k e m « , ki jo je izdal Zgodovinski arhiv v Celju, 

knjige je 1 .500 SIT. Naročite lahko tudi knjigo istega av-
»Sodni procesi na Celjskem 1944-1951«. Cena 

je znižana na samo 5 2 5 SIT. Znižanje velja do konca leta 
Knjigi lahko kupite osebno v Zgodovinskem arhivu v Ce-

Jrg Celjskih knežov 10, ali pa ju naročite po pošti. 

'^f^OČILNlČA j 
izvodov knjige Stara industrijska podjetja na Celjskem | 

'^dov knjige Sodni procesi na Celjskem 1944-1951. | 

in ime naročnika: | 

f̂iaslov naročnika: _ | 

Slovesno pri Mozirski koči 
Mozirski planinci so kljub slabemu vremenu zelo slovesno počastili 100-letnico Mozir-

ske koče na Mozirski planini. 
Približno 300 gostov je točno ob 12. uri obudilo spomin izpred stotih let, ko so kočo zgradih, letos pa 

so jo temeljito obnovili. Sedaj Mozirska koča pomeni varen pristan mnogim planincem, saj so s 
prenovo olepšali 9 sob, uredih strop v jedilnici, stopnišče... Precej del so izvedli kar planinci s 
prostovoljnim delom, največ denarja pa sta v 3 milijone tolarjev vredni investiciji prispevala Planinsko 
društvo Mozirje in občina Mozirje. Predstavnik Savinjskega MDO je PD Mozirje izročil pisno priznanje 
za dolgoletno delo, prijeten kultumi program pa so popestrili člani Mešanega pevskega zbora 
Prosvetn'ega društva Mozirje ter recitatorji iz osnovne šole in PD Mozirje. US, Foto: CIRIL SEM 

Čez Resevno je ni 
45. let Planinskega društva Šentjur 

Planinsko društvo Šentjur 
praznuje 45-letnico delova-
nja. V začetku je bilo okoli 60 
članov, danes jih je 300. Spoz-
navajo lepe vrhove po Sloveni-
ji, pa tudi v tujini, po Himalaji 
in Ameriki. Najbolj priljublje-
na je bila in je še danes Šent-
jurčanom Resevna (682 m). 

Že leta 1953 so zgradili le-
sen stolp in skromno zavetiš-
če. Med ustanovnimi člani je 
bila tudi priljubljena Ana Kli-
ma (rojena 1913 leta), ki je 
bila že vneta planinka na uči-
teljišču v Mariboru. Posebno 
skrb je posvečala mladini, za 
katero je organizirala izlete v 
gore in markirala številne po-
ti, ki so vodile iz Šentjurja na 
Resevno. Ko se je porodila 

misel za gradnjo stolpa na 
Resevni, se je dela lotila z vso 
vnemo. Bila je izredna organi-
zatorka, s svojo privlačnostjo 
je pritegnila širši krog člans-
tva. Člani so drevesa podirali 
kar sami z ročno žago in seki-
rami. Ivan Voga iz Kladja je 
bil glavni gradbeni mojster, 
njegov pomočiiik pa Vojko 
Oset. Pri Horvatovih v Hru-
šovcu so imeU konja Pubija, 
ki je vozil na Resevno ce-
ment, apno, deske za stopni-
ce in sode katrana. Otroci so 
na vrhu skrbeli, da je pod sodi 
katrana gorel ogenj, saj je bilo 
treba ves les premazati. 

Minevala so leta in zob časa 
je načel tudi stolp. Neke vihar-
ne noči se je zrušil. Želja pla-
nincev in njegovega dolgolet-
nega predsednika Jožeta Ga-

berška je. bila, da zgradijo na 
Resevni dom planincev. Leta 
1963 so dom slovesno odprii, z 
večjimi dozidavami pa poveča-
li še leta 1981, funkcionalnost 
prostorov pa dokončali leta 
1991. Brez Malčke Jager pa 
tudi ne bi šlo, saj je z veliko 
skrbjo pripravljala hrano za 
nešteto prostovoljnih planin-
cev, da so lažje zmogli težaš-
ka dela. 

Tri leta pozneje pa je Pla-
ninsko društvo Šentjur na 
občnem zboru sprejelo sklep, 
da na Resevni zgradijo nov 
kovinski razgledni stolp. Ta 
želja se je uresničila ob 45-
letnici društva. Veliko truda 
pri organizaciji del je vložil 
tudi sedanji predsednik druš-
tva Ivan Straže, 

Nov objekt je v ponos Resev-
ni - v spomin pa vsem pokoj-
nim ustanovnim članom - Ani, 
Ivanu, Vojku, posebno pa vzor-
nemu dolgoletnemu predsed-
niku Planinskega društva Šent-
jur, Jožetu Gaberšku. 

BOŽENA SOTLAR 

Celjani v Kanalski dolini 
Na pobudo Svetovnega slovenskega kon-

gresa - podružnice za celjsko območje so 
trije člani skupaj z amaterskim gledališče 
Teharje in mešanim komornim zborom Ema-
nuel v nedeljo, 29. septembra, obiskali naše 
rojake v Kanalski dolini v krajih Žabnice, 
Ovčja vas in Ukve. 

V župnijski cerkvi na Ukvah je Sonja Mlejnik 
zelo subtilno izvajala recital Ljubke Šorii - Bratuš 
»Venec spominčic možu na grob«, med soneti pa 
je igrala na orgle profesorica Alenka Založnik. 
Pevski zbor je nato pod vodstvom zborovodkinje 
Bemarde Kink zapel več pesmi, ki so navdušile 
poslušalce. Prireditev je režiral Peter Simoniti. 

Na pokopališču v Ovčji vasi so ob grobu počastili 
spomin na Jurija Prešerna, brata pesnika Fran-
ceta Prešerna. V Žabnicah so poiskali grob pred 
dnevi umrlega profesorja Salvatorija Venosija, ki 
ima zasluge, da mladi rod slovenskih staršev v 
Kanalski dolini ni pozabil slovenske govorice. 
Ustavili so se tudi pred družinskim nagrobnikom 
dr. Lamberta Ehrlicha, domačina, ki je padel 26. 
maja 1942 v Ljubljani pod kroglo VOS OF 

V Kanalski doUni so bili tudi planinci v 
organizaciji planinskega društva Železničar in 
Izletnik Celje. Povzpeli so se na vrhove nad 
Kanalsko dolino in obiskali tudi Svete Višarje. 

DANE HRIBERŠEK 
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Zlati rog 
zgrešil 

najboljšega 
Presenečeni nad ugotovitvijo 

avtorja članka Toneta Vrabla, 
da je sicer uspela prireditev 
Zlati rog 96 imela napako zara-
di napačno podeljenega sim-
bola tega festivala - Zlatega ro-
ga, moramo žal omenjeni 
tekst, objavljen v prejšnji šte-
vilki Novega tednika, dopolniti 
vsaj z nekaj ugotovitvami. Na-
pake se dogajajo vsem. Vendar 
v tem primeru ni šlo za nikakr-
šno napako. 

Ko je zaradi velikega finanč-
nega zalogaja, ki ga zahteva 
prireditev, bila izvajalcu poda-
na odločitev, da tega festivala 
Turistično društvo Laško ne bo 
organiziralo, se je Uredništvo 
razvedrilnega programa Radia 
Slovenija odločilo za samostoj-
no organizacijo prireditve ob 
bistveno manjši pomoči Turi-
stičnega društva Laško in Pivo-
varne Laško. Na siceršnji kon-
cept Zlatega roga nismo nika-
kor vplivali. Zato pa smo se v 
Turističnem društvu Laško od-
ločili za korak, ki smo ga storili 
in sicer, da v znak uspešnega 
sodelovanja in zahvale letos iz-
jemoma znak podelimo ured-
ništvu Radia Slovenija, še zlasti 
zato, ker festival tokrat ni imel 
nikakršnega tekmovalnega 
značaja in ker tudi ni bilo pred-
videnega izbiranja najboljšega 
pevca med občinstvom. Razen 
g. Toneta Vrabla nam doslej še 
nihče ni tako ali drugače ome-
nil napake, še najmanj pa, da 
smo jo naredili s podelitvijo, 
ker priznanja po njegovem 
mnenju ni dobila Marjana Der-
žaj. Zelo cenjeno in spoštova-
nja vredno razmišljanje, 
vključno z njenim nastopom. 
Žal za njeno presenečenje (pri-
hod) nismo vedeli do zadnje-
ga, kar pa tudi sicer ne bi vpli-
valo na odločitev, ki je bila 
dogovorjena že prej. Zaenkrat 
so naše odločitve še suverene. 

Zato nas preseneča, kako 
lahko avtor teksta, ne da bi 
kogarkoli vprašal, piše o napa-
kah, ki nimajo nikakršne os-
nove in so plod njegovega iz-
jemno subjektivnega ocenje-
vanja, ki bi po vsej verjetnosti 
moralo biti edino sveto, sicer 
brez njegove prisotnosti nima 
nobene vrednosti in veljave. 
Turistično društvo Laško se je 
za takšen korak zavestno od-
ločilo. Zato prejemniku, ured-

ništvu Radia Slovenije, prizna-
nje brez slabe vesti še enkrat 
iskreno privoščimo, saj brez 
njih ne bi bilo 5. festivala Zlati 
rog 96. Obiskovalcem hvala, 
ker ste našo odločitev potrdili 
z aplavzom. Stil poročanja se 
vam je sprevrgel v komentar, 
ki pa sodi v posebno rubriko 
Novega tednika. 

Vsem pa še iskrena hvala za 
razumevanje. 

TURISTIČNO DRUŠTVO 
Laško 

Na potezi je 
država 

»Ne le človek, tudi žival ima 
svoje pravice«, je geslo, ki bi ga 
morali vrednotiti vsi, od posa-
meznega državljana do države 
oz. njenih vodilnih struktur. 
Marsikdo se ob tem nehote 
vpraša, kaj lahko stori posa-
meznik in kaj država, da živali 
ne bi trpele. Prvenstveno bi 
morali spremeniti našo misel-
nost. Ta pa je, da moramo živa-
li vrednotiti kot živo bitje, ne 
pa kot predmet ali kot »hitro 
pokvarljivo blago« (predpisi 
železnice!) in zanje skrbeti, da 
se bodo dobro počutile. 

Po statistiki Svetovne zveze 
za varstvo živali (WSPA) Lon-
don gre za najhujše primere 
mučenja živali pri vivisekciji 
ter pri večini drugih medicin-
skih in laboratorijskih znans-
tveno-raziskovalnih poizkusih 
na živih živalih, ki dostikrat 
trajajo tudi po več tednov. Na-
dalje za grozljivo košer klanje 
v islamskih državah ter vzpo-
redno s tem mučeniške trans-
porte živine v te države. Prave 
mučilnice za živali pa so takoi-
menovane boks farme za belo 
meso in intenzivne farme (go-
vedo, svinje), baterijske farme 
za perutnino, farme za živali 
za krzno ter ne nazadnje naj-
novejši genetski inženiring. 

Trpljenje živali bi preprečili 
oz. vsaj omejili, če bi znanstve-
niki prešli na alternativne me-
tode, če bi se pričeli odpovedo-
vati mesni hrani, nošenju krz-
na in če bi kupovali zgolj koz-
metiko, ki NI preizkušena na 

• živalih. Kupovati in uživati bi 
morali zgolj jajca kur nesnic iz 
naravnih gnezdišč, ne pa jajc iz 
mučilnic - baterijskih farm (v 
Sloveniji jih imamo več!), kjer 
je perutnina večji del bolna, 
izmučena in organsko pohab-
ljena. Mnogo trpljenja bi pri-
hranili živalim, če ne bi kupo-
vali eksotičnih živali (kače v 
terarijih, okrasne ptice iz trop-
skih krajev, primatov itd.); da 
živali ne bi zastrupljali, prete-

pali, utapljali, preganjali, ob-
metavali s kamenjem ali s pe-
tardami, jih plašili ali ustraho-
vali (dresure). Da živalim ne bi 
nastavljali zank, pasti ali lima-
nic, da bolnih, poškodovanih 
in starih živali nebi obremenje-
vali s fizičnim delom, ne pre-
komerno izkoriščali samic za 
razplod (sla po denarju, ko-
mercializacija)... Primerov mu-
čenja ni ne konca ne kraja. 

Da reševanju problema mu-
čenja živali v Sloveniji doslej ni 
nihče posvečal niti časa, truda, 
še manj pa denarja, je dokaza-
no že s tem, da se morajo naša 
društva proti mučenju živali 
nenehoma ubadati z reševa-
njem zavrženih psov in mačk. 

Po desetletjih, odkar vars-
tveniki živali opozarjamo dr-
žavne organe, naj vendar že 
storijo nekaj v prid živalim, se 
stanje ne premakne. Gre za 
dejstvo, da državne vodstvene 
strukture zelo dobro vedo, da 
je poteza na njih, vendar so do 
problematike indolentne, pa 
naj gre za sprejem Zakona 
proti mučenju živali, ali za 
izgradnjo zavetišč za zavržene 
živali, za vzgajanje mladine, 
za human transport (zlasti ka-
mionski Dolga vas), za huma-
no omejitev števila mestnih 
golobov (golobnjaki, steriliza-
cija). Tako tudi ni podpore 
(moralne, finančne) sloven-
skim drukvom proti mučenju 
živali, da bi volonterji teh kari-
tativnih organizacij uspešno 
opravljali svoje poslanstvo. 

LEA EVA MtiLLER, 
Ljubljana 

izjava za 
javnost 

Občinski odbor LDS Šentjur 
protestira zoper odločitev ob-
čine o načinu pobiranja pris-
pevka za pretekla vlaganja v 
razvoj telefonije. To smo izra-
zili tudi na seji občinskega 
sveta. Po naše bi morale do-
datne obveznosti ugašati soča-
sno z iztekom pogodbenih ob-
veznosti s podjetjem Telekom 
Slovenije. Tako mislimo, da bi 
naročniki novih telefonskih 
priključkov, vezani na telefon-
sko centralo Šentjur, morah 
biti takoj oproščeni plačila do-
datnega prispevka. Sčasoma 
pa bi dodatne obveznosti mo-
rale ugašati tudi v krajih, kjer 
so telefonske priključke prido-
bili kasneje v podobnem ča-
sovnem obdobju, kot bi to ve-
ljalo za Šentjur. 

Dajemo tudi pobudo, da se 
vsa pretekla nepovratna vlaga-
nja občanov v razvoj telefonije 
priznajo kot njihov lastniški 
delež pri lastninjenju podjetja 
Telekom Slovenije. Ti občani 
morajo pridobiti prednostne 
ali vsaj navadne delnice pod-
jetja Telekom Slovenije. 

Ker so predvsem občani ne-
razvitih delov Slovenije, med 

katere sodi tudi naša občina, v 
preteklosti vlagali veHka ne-
povratna sredstva v izgradnjo 
telekomunikacijske infra-
strukture, ki jo je nato prevze-
lo podjetje Telekom Slovenije, 
smo prepričani, da je naša 
zahteva povsem upravičena in 
utemeljena. Taka rešitev bi bi-
la tudi edino poštena. S tem 
seznanjamo vse pristojne dr-
žavne institucije od Državne-
ga zbora RS, pristojnih mini-
strstev, vodstva Telekoma in 
občine in od njih zahtevamo, 
da storijo vse za izpeljavo na-
šega predloga. 

Z dnem objave pričenjamo z 
zbiranjem pismene podpore 
tej pobudi, ki jo bomo nato 
posredovali zgoraj navedenim 
organom. Prizadeti občani 
lahko pisno podporo pošljejo 
na naslov: LDS Šentjur, Mest-
ni trg 5, 3230 Šentjur. 

JOŽEF ARTNAK, 
predsednik 0 0 LDS Šentjur 

Koroška 
očarala celjske 

pevce 
Ob lepem vremenu konec 

septembra smo se pevci meša-
nega zbora upokojencev iz Ce-
lja namenili obiskati našo lepo 
Koroško. Izbrali smo si pot 
preko Stranic in mimo Vitanja 
po novi moderni cesti do Zg. 
Doliča in dalje proti Slovenj 
Gradcu. Vso pot nas je naš 
neutrudljivi Rudi Zanoškar 
seznanjal ž lepotami in zani-
mivostmi krajev, mimo kate-
rih smo se vozili. Da je naše 
severno mestece polno zani-
mivosti, smo se kmalu prepri-
čali, ko smo prispeU. Najprej 
smo si ogledali in nekoliko 
tudi poskusili material iz na 
novo odprte vinoteke, kjer 
imajo vina na poseben način 
razstavljena. Vredno ogleda! 

V glasbeni šoli, rojstni hiši 
Huga Wolfa, skladatelja sa-
mospevov, nam je njegovo 
biografijo izvirno in zanimivo 
prikazal g. Leskovar, sklada-
telj in velik ljubitelj del Huga 
Wolfa. V njegovem interpretu 
smo podoživljali življenje na-
šega rojaka, uživali v izredno 
akustični sobi, kjer smo s po-
nosom zapeli nekaj naših pri-
ljubljenih pesmi. Kar precej 

^ časa smo uživali v prostorih 
' glasbene šole, oz. rojstni hiši 

H. Wolfa in na koncu še poslu-
šali našo priznano interpretko 
samospevov Marjano Lipov-
šek - na posnetku. Hvala za 
kulturni užitek! 

Galerija ni daleč od glasbe-
ne šole, kjer nas je pričakal g. 
Karel Pečko, slikar, in nam 
povedal o zgodovini galerije, 
ki uživa mednarodni sloves. 
Ogled Rotenturna, ponosa 
meščanov, zgrajenega 1755. 
leta in ogled poročne dvorane 
v tej stavbi, zopet smo bili 
bogatejši za spoznanje, da je 
veliko stvari v naši Sloveniji 
lepih in da jih ne poznamo 
dovolj. Seveda ne bi bili pevci, 
če ne bi tudi tukaj zapeli par 
pesmi v akustični dvorani. 

Cerkev sv. Elizabete v nepo-
sredni bližini je ena najlepših 
baročnih cerkva z izredno bo-
gato okrašeno prižnico, v seda-
nji obliki pa^je bila postavljena 
v 17 stoletju. Da smo preizku-
sili akustičnost cerkve, smo tu-
di tu zapeh nekaj pesmi. 

Dan se je že nagibal k drugi 
polovici dneva, v želodcu se je 
oglašalo, pa smo morali izpu-
stiti Prežihovino in Ivarčko je-
zero (obisk za drugič) in peljali 
proti Šentanelu kjer smo imeli 
kosilo. Vseeno smo si še ogle-
dali spomenik na vrhu te turi-
stične vasice, delo akademske-
ga kiparja Andreja Grošlja. Na 
pokopališču pa počiva Luka 
Kramolc, vižar in zbiratelj slo-
venskih ljudskih pesmi. Kratek 
čas je tukaj tudi župnikoval 
pisatelj Ksaver Meško. 

In tako smo končali na 
kmečkem turizmu v Šentane-
lu, veseli, zadovoljni, presreč-
ni, da je dan minil v spozna-
nju, kako lepa in bogata je 
naša Slovenija in kako malo je 
potrebno, da je človek notra-
nje zadovoljen. 

PAVLINA ŽOHAR, 
Celje 

Upokojenci 
slavili 

Društvo upokojencev Šmar-
je pri Jelšah se zahvaljuje 
vsem, ki so kakor koli sodelo-
vali in pomagali, da sta prosla-
va 45. obletnice obstoja njiho-
vega društva in kulinarična 
razstava res lepo uspeh. 

Gospodu Igorju Habjanu, 
povezovalcu proslave, godbi 
na pihala, vsem nastopajočim 
pevcem, folklorni skupini iz 
Kostrivnice, posebno pa mla-
dima sestrama Mikulič, ki sta 
zelo popestrili kulturni pro-
gram, iskrena hvala. 

Posebna zahvala pa general-
nemu pokrovitelju občini 
Šmarje, sopokroviteljem: Ho-
telu »Delfin« Izola, Radiu 
Šmarje, Izletniku Rogaška Sla-
tina, Slovenskemu prosvetne-
mu društvu Edinost, Pliberk, 
Megradu Mestinje in sponzor-
jem: Mesariji Guter Rogaška 
Slatina, Vinku Lorgerju iz 
Šmarja, Bioopremi Grobelno, 
Kotis-u Bodrež, Urša centru 
Šmarje, Trgo Šmarje, Kultur-

no društvo Šentvid, d 
Mestinje, Stramex f^^^ 
gostišču Twins Prelasko 
janu Strašku Mestinje i 
du Grliče, Mrazlesu'? 
Kovinostrugarstvu 
Kristan Vrh, Jožetu KOT J . 
liče, Ekotonu Potočnike 
Frizerstvo Verbovšek šJ 
Avtoličarstvu Mastnak i 
dol, Tehno ing. Srdoč Kri 
Vrh, Pleskarstvu Imenšek 
stan Vrh, Zlatarstvu c-
Šentjur, Mlakar Stopče, j 
vini v starem mlinu Grob( 
Ahac Stopče, Gumi servis 
tvid, Vajcer - Samec šm 
Notar Pavel Roĵ s Šmarje, ( 
ličarna Goitan Šmarje, Frj 
tvo Maja Šmarje, Vital lvi| 
nje. Frizerski salon To 
Mestinje, Frizerstvo v 
Kristan Vrh, Gostišče i-
Šmarje, Banka Celje, Kn 
ska zadruga Šmarje, Bife 
jan Mestinje in Kava bar 
janca Mestinje. 

Vodstvo Društva upoki 
cev Šmarje je veselo predi 
zato, ker so številni spon 
že prisluhnili njihovim ] 
njam in željam in omog 
da upokojenci lahko s s\ 
vsestranskim delovanjeir 
kažejo, da kljub korakar 
pozno jesen še lahko sode 
jo na kulturnem področji 

IVANKA VEHO 
DU Šn 

Zdravnica br 
etike 

Neljubi dogodek v c( 
bolnišnici me je pripravi 
tega, da moram povedali 
dem, kakšni slabi zdravni 
med dobrimi in kvarijo i 
in delo vsem. 

Sem še zelo mlada, 
žalost pogosta pacientka 
ske bolnišnice. Tako sem 
pred nekaj tedni sprejeta 
di vnetja nad levo nadlakt 
infekcijski oddelek. Od 
sem hodila na razne preg 
Med drugimi sem bila naj 
na v dermatološko ambu! 
in naletela na zdravnic( 
Šturbejevo, ki si je moj pi 
ogledala in mi dejala, < 
nisem slučajno v roko vbri 
la mamila. Nisem imela 
sed, oblile so me solze, p 
šila so se mi tla pod nô  
rekla sem le, da ne. Vrnila 
se na oddelek žalostna, 
pana in psihično uničen; 
je huda obsodba, kakrši 
ne bi smela privoščiti, saj 
ista zdravnica pred štirim 
ko sem zbolela za čisto d 
bolezen, dejala, da imam 
Vem, da nisem njen tip Č 
ka, vem pa tudi, da je zi 
niška etika ravnati z v; 
bolniki enako. Dejala mi j 
naj pridem čez teden dn 
zaj na pregled in če m 
zdravstveno stanje boljše 
grem v Ljubljano k ljut 
skim »pacarjem«. 

K njej ne grem več na 
gled, saj bi morala biti s 
gluha ali pa mrtva, takšei 
moralen in nemogoč O' 
ima do bolnikov. 

.Če bi bile te obsodbe re 
ne, bi dobri in sposobni z' 
niki, ki so me pregledali 
dr. Šturbejevo, gotovo u! 
vili, saj je medicina dand< 
nji na visoki ravni. 

Zdravnici Šturbej evi pf 
gam, da spremeni odno= 
pacientov, saj bo v nasi 
nem primeru ostala breZ' 

Sama pa se bom tudi p.̂  
la in prišla k sebi ter si pr̂ ' 
la tisto, kar mi gre. 

KLAVDIJA LAPOf u 



NASI KRAJI IN UUDJE 

Martinovo v Laškem 
Svojemu patronu sv. Martinu in vinu bodo Lašcani letos 

(in prihodnja leta) namenili večdnevno praznovanje 

j3f|jivim članom Odbora za obuja-
I ohranjanje in prikazovanje starih 
ijskih šeg in delovnih opravil iz Laš-

se bo letos uresničila dolgoletna 
L Skupaj s turističnim društvom in 
^jterimi laškimi gostinci bodo pri-
î ili Martinovo, vendar prireditev ne 
le zabavna, ampak bo tudi poučna, 
je organizatorji pri pripravi dogod-
oslanjajo na zgodovinska dejstva. 

r 
fLaškem pravijo, da imajo kar tri razlo-
ga ob Martinovem vrnejo mestu nekda-
(arni praznik. Že prvi krščanski božji 
^ v Laškem je nosil ime sv. Martina, 
la trg pa je imel pravico do sejma na 
[tinovo že od babenberških časov. Listi-
0 tem je sicer v 15. stoletju zgorela. 

vendar jo je cesar Friderik III. leta 1490 
obnovil. Zgodovinski viri tudi pričajo, da je 
bilo v laški fari do preloma stoletja več 
vinogradov kot njiv. Ponovno obujeno 
Martinovo v Laškem bo trajalo kar tri dni. 
Pričelo se bo 8. novembra zvečer s pogovo-
rom o vinogradniški preteklosti laškega 
območja in z degustacijo vin. V soboto, 9. 
novembra, bo v Kulturnem centru večer 
vinskih pesmi in napitnic s prikazom »ko 
je mošt vino postal«. Nastopile bodo do-
mače pevske skupine, ki bodo po zaključ-
ku programa odšle v znane laške gostilne, 
v katerih bodo svojo ponudbo in celotno 
vzdušje podredili martinovanju. 

Osrednji dogodek celotne prireditve bo 
farni praznik v nedeljo, 10. novembra, ki 
se bo pričel s pritrkavanjem in streljanjem 
z možnarji. Ob pol enajstih dopoldne se 

bo v farni cerkvi pričela slovesna sveta 
maša, ki naj bi jo vodil eden od visokih 
cerkvenih dostojanstvenikov. Takoj po 
maši bo pred cerkvijo za i^ala godba na 
pihala, pričel pa se bo tudi sejem, ki bo 
prav takšen, kot je bil na prelomu stoletja 
- z lectarji, lončarji, medičarji, tkalci, 
svečarji, slamarji...V času sejma bodo et-
no skupine prikazale nekaj starih ljud-
skih šeg in delovnih opravil, prizorišče 
bodo obiskali pičkurin in berači, seveda 
pa ne bo šlo brez hrane in pijače, ki jo 
bodo pripravili laški gostinci. 

V Laškem želijo, da bi bil sejem na 
Martinovo nedeljo zares takšen kot so bili 
sejmi na prelomu stoletja. Na njem bodo 
zato lahko sodelovali le tisti, ki jih bodo 
povabili, vse ostale pa bodo odganjali. 

Laško torej dobiva ob Pivu in cvetju še 
eno privlačno prireditev, ki pa ne bo le 
popestrila turističnega dogajanja v mestu, 
ampak bo, kot želijo organizatorji, vrnila 
Laškemu nekaj leska nekdanjega farnega 
praznika. 

J. INTIHAR 

Kolarji za zasebne zbirke 
Na obisku pri mojstru kolarju Janku Lazniku iz Radeč 

iojster kolar, 77-letni Jan-
Laznik iz Radeč, je eden 
lih redkih slovenskih moj-
(V, ki še danes znajo s 
tao predanostjo spregovo-
iosvojem poklicu. 

•ta 1957 sem po uspešno 
j^čeni obrtniški in za-
žni šoli v Ljubljani opravil 
strski izpit za kolarja, ki 
I ga potreboval, da sem 
(O nadaljeval s kolarsko 
ivnostjo in zadržal obrt. 
sem bil pomočnik pri oče-
ki se je leta 1958 upokojil 
Tli zapustil delavnico. V 
zini so najprej načrtovali 
?ače, saj naj- bi kolarstvo 
'zel starejši brat, jaz pa naj 
il mlinar. Po smrti starejše-
Tata, ki je "Skupaj z mlaj-
padel v partizanih, mi ni 
)stalo drugega, kot da se 

za kolarja in prevza-
n očetovo delavnico,« je 
ovedovd moj s t a Janko 
nik. 

njegovi delavnici so dolga 
skrbeli za orodje na kme-

Vedno si je prizadeval 
•lovati čimveč različnih ka-
'̂stnih izdelkov. »Do prib-

0 konca 50-tih let smo bili 
'nioč poljedelcem, saj smo 
z izdelovanjem bran in 
)0v precej olajšali delo, 
'tako živinorejcem z izde-
' jarmov in komatov, pa 
^rjem in vinogradnikom z 

izdelovanjem vseh vrst mlinov 
za mletje sadja in grozdja. Do 
tega obdobja smo izdelovali 
tudi vozove, kočije in večna-
menske vozove oziroma za-
pravljivčke. Tudi veliko mla-
dih nadebudnih smučarjev je 
smučalo na naših smučeh. Ka-
sneje je začela trgovina s pra-
vimi kolarskimi proizvodi usi-
hati, zato smo se preusmeriU 
na drobno leseno galanterijo. 
Največ smo izdelovali pralni-
ce, ležalne stole in obešalnike, 
ki smo jih prodajali po vsej 
Sloveniji, največ pa v Ljublja-
no in Zagreb. Potem smo se 
preusmerili še enkrat in sicer 
so naši glavni izdelki postali 
mlini za mletje sadja in grozd-
ja ter žitni mlini, vedno pa 

smo radi ugodili strankinim 
posebnim željam,« je o svojem 
delu povedal mojster Janko. 

Kakorkoli je tehnološki raz-
voj narekoval usmeritev nje-
gove delavnice, pa je kakovost 
ostajala sinonim, izdelki pa 
odraz uporabnosti in sposob-
nosti oblikovanja. »Kolarska 
obrt ni bila nikoli donosen 
posel, kjer bi se cedila med in 
mleko. Opravka smo imeli v 
glavnem s kmeti, ki niso bili 
premožni, po drugi strani pa 
je bil to tudi eden od razlogov, 
da se je po vaseh razvilo pre-
cej samoukov, saj kvalitetni 
kolarski izdelki niso bili do-
stopni vsakemu žepu,« je še 
dejal mojster Janko, ki mu je 
stalen in močan hrup v kolar-
ski delavnici povzročil okvaro 
sluha. 

»Kljub temu sem še vedno 
vsak dan v delavnici, čeprav 
sem že deset let upokojen in 
bi lahko v miru užival sadove 
svojega minulega dela. Tudi 
zdravnik mi je dejal, da je 
moje najboljše zdravilo delav-
nica,« je prepričan Janko Laz-
nik, ki se mu včasih toži po 
starih časih. »Bojim se, da bo 
poklic kolarja počasi izumrl. 
To narekujejo sprememba na-
čina življenja, neustrezna po-
litika malega gospodarstva in 
nepravilen pristop k strokov-

nemu izobraževanju. Ostajajo 
le še posamezna popravila in 
izdelava izdelkov, ki bodo 
morda polnila zasebne zbirke 
nekaterih zbiralcev.« 

Obisk v kolarski delavnici v 
Radečah je bil svojevrstno do-
živetje. V vitrinah smo opazili 
lesk prenekaterih medalj in 
priznanj, ki niso vezane le 
mojstrovp delovno področje. 
Tako je Janko Laznik leta 1965 
na obrtnem sejmu v Ljubljani 
prejel zlato medaljo za žitni 
mlin, številne pa so tudi druge 
dejavnosti, ki so ga v vseh teh 
plodnih letih spremljale skozi 
življenje. Plaketa gasilske zve-
ze za 50-letno članstvo v druš-
tvu, priznanje AMD Radeče, 
katerega ustanovitelj je bil, 
medalja za hrabrost, plaketa 
Radeč in plaketa telesno-kul-
turnih skupnosti občine Laško 
so le nekatere od njih. Poseb-
no mesto ima orden zaslug za 
narod s srebrno zvezdo. 

Zares prava škoda bi bila, če 
nam v jutrišnji dan ne bo us-
pelo prenesti bogatega znanja 
kolarskega mojstra. Navkljub 
52 vajencem, kolikor jih je šlo 
skozi Laznikovo delavnico, 
danes ni nikogar, ki bi ostal in 
bil pripravljen ^voj vsakdanji 
kruh služiti v kplarskem po-
klicu. 
»•HMHMMMM FRANCI ČEČ 

Velenjski center raste 
Izgradnja trgovsko-poslovnega centra v Velenju, ki je pred časom sprožila kar precej polemik, 

izredno hitro napreduje. Nekateri pravijo, da bo nova trgovska hiša, delo projektanta Pavleta 
Šiferja, eden izmed najlepših objektov v mestu. LOJZE OJSTERŠEK 

Direktor družbe Toplice Dobrna d.d. Dobrna 
sklicuje 1. zbor udeležencev notranjega 
odkupa družbe Toplice Dobrna d.d Dobrna 
Vplačan je pn/i paket delnic oznake C in D s 15.12.1995 
podpisana pogodba o notranjem odkupu na obroke s Skla-
dom RS za razvoj d.d. Direktor ugotavlja, da so s tem 
izpolnjeni pogoji za sklic zbora udeležencev notranjega odku-
pa in sklicuje zbor dne 21.10.1996 ob 14. uri v dvorani 
Zdraviliškega doma, Dobrna 54, Dobrna. 

Predlog dnevnega reda: 
1. Otvoritev zbora in ugotovitev sklepčnosti. 

Predlog sklepa: ugotovi se, da je zbor sklepčen in lahko 
veljavno odloča. 

2. Imenovanje zapisnikarja in preštevalcev. 
Predlog sklepa: sprejme se predlog o imenovanju 
zapisnikarja in preštevalcev. 

3. Potrditev dnevnega reda. 
Predlog sklepa: potrdi se predlagan dnevni red. 

4. Poročilo o lastninskem preoblikovanju in nadaljnjem 
notranjem odkupu. 
Predlog sklepa: sprejme se poročilo o lastninskem 
preoblikovanju in nadaljnjem notranjem odkupu. 

5. Seznanitev z vsebino 1. skupščine družbe. 
6. Izvolitev vodje notranjega odkupa in njegovega namestnika. 

Predlog sklepa: izvoli se vodja notranjega odkupa in 
namestnik. 

7. Pooblastilo vodji notranjega odkupa za glasovanje na 
skupščini. 
Predlog sklepa: pooblasti se vodjo notranjega odkupa za 
glasovanje na skupščini po navodilu zbora. 

8. Vprašanja in predlogi. 

Udeležba na zboru 
Pravico do udeležbe na zboru imajo vsi notranji delničarji 
lastniki delnic z oznako C (odkupljenih za gotovino) in oznako 
D (odkupljenih za presežne lastninske certifikate in potrdila 
ter gotovinska doplačila k certifikatnim presežkom in presež-
kom potrdil). 
Če zbor ob napovedani uri ne bo sklepčen, bo ponovno 
zasedal na istem mestu 30 minut kasneje. V tem primeru je 
zbor sklepčen, ne glede na višino zastopanja kapitala. 
Gradivo za zbor je delničarjem na vpogled na sedežu družbe 
vsak delovni dan pri g. Presekarju med 11. in 13. uro. 

Toplice Dobrna d.d. Dobrna, Začasna uprava 

STANOVANJSKI SKLAD 
OBČINE CELJE 
Komisija za oddajanje poslovnih prostorov 
Mestne občine Celje 

razpisuje na osnovi 13. člena Pravilnika o oddaji poslovnih 
prostorov v najem (Ur. list RS 1/93 in 21/94) 

javni natečaj za zbiranje ponudb 
brez licitacije najemnine 

za oddajo v najem poslovnih prostorov v 
Celju, Slomškov trg 4, in sicer 
A. Poslovni prostor, 56 m ,̂ za zdravstvene namene 
B. Poslovni prostor, 47 m ,̂ za drobne storitve, razstavo in 
prodajo izdelkov domače in umetne obrti 
C. Poslovni prostor, 36 m ,̂ za storitve modnega rokodelstva, 
krojaštva in podobno. 

1. Poslovni prostori se oddajajo v najem za nedoločen čas. 
2. Poslovni prostori so narejeni do IV. gradbene faze, dokonč-
no jih bodo usposobili najemniki, ki bodo izbrani na osnovi 
tega natečaja, njihov vložek v izgotovitev poslovnih prostorov 
pa se jim bo v skladu s Pravilnikom za določanje najemnin 
upošteval pri zmanjšani najemnini. 
3. Najemniki si sami pridobijo vso upravno in tehnično 
dokumentacijo, potrebno za izdajo uporabnega dovoljenja. 
Prijavi na razpis je potrebno predtožiti: 
4. Dokazilo o usposobljenosti za opravljanje dejavnosti: 
-za fizične osebne obrtno dovoljenje, izpisek iz registra 
samostojnih podjetnikov ali dokazilo, da se ponudnik ukvarja 
z umetniško dejavnostjo 
-za pravne osebe izpisek iz sodnega registra 
5. Dokazilo o plačanih družbenih dajatvah za fizične osebe 
oziroma plačilni sposobnosti za zadnjih šest mesecev za 
pravne osebe. 
6. Izjavo udeleženca razpisa, da bo zagotovil začetek obrato-
vanja najkasneje do 15.4.1997. 
7. Prijave na javni natečaj sprejema Stanovanjski sklad 
občine Celje, Trg Celjskih knezov 8. 
8. Rok-za prijavo je 15 dni od dneva objave razpisa. 
9. Poslovni prostor si zainteresirani lahko ogledajo in dobijo 
podrobne informacije po predhodnem dogovoru po telefonu 
481-511, interna 112. 
10. Prednost pri izbiri najemnika bodo imeli tisti ponudniki, ki 
se bodo s svojim programom najbolj približali razpisani 
namembnosti prostorov. 
11. Ponudnikom bo sklep o izbiri vročen v 15. dneh po seji 
komisije za oddajo poslovnih prostorov. 
12. Najemna pogodba bo sklenjena v 30. dneh po pravno-
močnosti sklepa o izbiri najemnika. 

ĥod na Hom 
^fetji pohod po poti Ce-
"Zdravo mesto bo v ne-
1)0. 13. oktobra ob 9. 
' Pripravljata ga Pla-
fisko društvo Celje in 
®)ektna pisarna Celje-
favo mesto. Udeleženci 
"Odo podali na Hom. 

ki bi radi šli na po-
lĵ ' se bodo zbrali pred 
'̂ ^arjem, nato bodo šli ob 
'̂riji do Grička in se vzpe-

^^ 570 metrov visoki 
^^ Vračali se bodo mimo 
ske koče, kjer se bodo 
P̂̂ ali in se približno v 

^ Urah vrnili Hn Rrpoa 
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Pariz 96: napoved plodne jeseni 
Pariški avtomobilski salon je seveda ena tistih prireditev, ki 

je povprečno razgledan poznavalec avtomobilizma ne more in 
noče spregledati . Salon bo čez dve leti slavil stoto obletnico, 
kar pomeni , da je najs tarejš i na stari celini, hkrat i pa je res, da 
je tudi eden na jpomembne j š i h , na jug ledne j š ih in na jbol je 
obiskanih. 

Letošnja prireditev, ki je bila, 
tako kot že vrsto let nazaj, na 
Porte de Versailles, torej v juž-
nem delu francoske prestolni-
ce in komaj streljaj od slovitih 
Elizejskih poljan, predstavlja 
uvod v avtomobilsko jesen. Ta 
bo, če sodimo po tistem, kar je 
bilo na ogled, znova plodna. Ali 
bodo »plodni« tudi prihodnji 
prodajni meseci, pa je seveda 
že bolj vprašljivo. Ampak pra-
vega pesimizma, pa tudi opti-
mizma ni bilo opaziti. Sicer pa 
je skoraj vedno tako - enkrat 
gredo krivulje dol, drugič gor. 

Prav prodajni podatki vpliva-
jo tudi na pojav novih avtomo-
bilov. V Parizu jih je bilo kar 
nekaj in drži, da je bil letošnji 
pariški mondial še najprej in 
najbolj predstava francoske 
avtomobilske industrije. Če-
prav pri Renaultu niso zado-
voljni z letošnjimi poslovnimi 
številkami (boljša prodaja, pa 
za 90 odstotkov manj dobička 
kot lani v tem času), so imeli 
kaj pokazati. Povsem so pre-
novili enoprostorskega espa-
cea, prvi tovrstni evropski av-
tomobil na evropskih cestah. 
Avtomobil je po novem še ne-
kaj bolj obel, sicer pa s poteza-
mi, ki dokazujejo pripadnost 
Renaultu. O scenicu in classi-
cu, dveh izvedenkah megane, 
smo že pisali, a drži, da teh 
dveh avtomobilov v Parizu 
skoraj nihče ni spregledal. Re-
nault pa je ob tem postavil na 
ogled peto izvedenko megane 
in sicer v kabrioletski varianti. 
Ko bodo prihodnje leto ponu-
dili še karavan, se bo po svetu 
megane vozil v šestih različnih 
karoserij skih variantah. 

Prav tako v ospredju je bil 
Peugeot, sestavni del koncema 
PSA. Pod letošnjimi salonskimi 
lučmi je bilo videti dva povsem 
nova avtomobila: ka ravan 406 
oziroma break in coupe. Pri 
oblikovanju coupeja ima in je 
imel glavno besedo italijanski 
oblikovalski as Pininfarina. 
Coupe ima enako medosno 
razdaljo kot limuzina 406, ven-
dar je avto daljši za 60 milime-
trov. Linija je zelo elegantna, 
zdi se, da je bil to eden najlep-
ših kupejev letošnje pariške 
predstave. Coupe bo pripeljal 
na trg prihodnje leto, break, ki 
mu prav tako ne manjka svoje-
vrstne elegance, pa že letos, pri 
čemer ga bo ob drugih poga-
njal tudi na novo razviti ben-
cinski V6 motor, ki je skupno 
delo z Renaultom. Pri Citroenu 
kaže omeniti berlingo in nekaj 
novih izvedenk, med drugim 
pa nekaj novih motorjev za 
xantio in ZX. 

VolvoC70,paMBF 
200,fordKAin 

mondeo««* 
švedski Volvo, ki je bil pred 

leti tik na tem, da se poslovno 
in tehnološko »omoži« z Re-
naultom, je na razstavni parket 
na Porte de Versailles pripeljal 
novega kupeja z oznako C70. 
Avtomobil ima veliko skupne-
ga v volvom 850 R, pri obliko-
vanju in sicer je veliko pomaga-
la britanska firma TWR, C70 pa 
naj bi na ceste pripeljal prihod-
nje leto. Drži, da Volvo spremi-
nja svojo filozofijo, kajti oglatih 
linij pri tem kupeju skoraj ni. In 
nemške avtomobilske tovar-
ne? Niso bile v ozadju in niso 
bile v ospredju. Pariz je zanje 
»tuje« prizorišče, veUko bolje 
(glede razsežnosti sejemskega 
prostora in drugega) se 
jim godi v domačem Frankfur-
tu. Toda kljub temu niso prišle 

povsem praznih rok. Audi A3, 
BMW Z3, mercedes SLK, 
porsche boxster seveda niso 
več sveže novosti, vendar je 
bila opazna gneča pri Merce-
des Benzu tudi zaradi študij-
skega vozila F 200. To je Mer-
cedes Benzov pogled in pred-
stava avtomobilske prihodno-
sti. F 200 namreč nima volana 

in nima pedalov za plin, sklop-
ko ali zavor. Vse to je prepušče-
no komandni palici na sredin-
ski konzoli, kar pomeni, da 
lahko avtomobil vozita voznik 
in sopotnik. 
Razvili so posebne luči in še 
veliko drugih »malenkosti«, ki 

naj dokažejo Mercedesovo 
tehnološko sposobnost. Sicer 
pa ima ta nemška avtomobil-
ska hiša na zalogi še veliko 
novosti, kajti v prihodnjih me-
secih bodo predstavili merce-
des A razreda, pa smart, vozila 
M razreda ipd. 

Kar po dva nova avtomobila 
pa so na ogled ponujali pri ' 
Fordu in Oplu. Ford KA je 
avtomobil, ki bo prav kmalu na 
voljo kupcem, z njim pa se 

Ford loteva najmanjšega tržne-
ga razreda. Zelo oble linije, zelo 
pogumna oblika, vprašanje je, 
kako se bo KA »prijel« na trgu. 

Nasploh drži, da je Ford do-
kaj pogumen pri oblikovanju 
svojih avtomobilov, kar je mo-
goče opaziti pri scorpiu. Neka-
ko v tem slogu so obnovili mon-
dea, prvi Fordov globalni avto-
mobil. Drugačne so predvsem 
luči na prednjem in zadnjem 
delu in vsekakor se bo prav 
kmalu pokazalo, ali so tovrstne 
oblikovalske zamisli ustrezne 
ali ne. Opel je »rodil« velikopro-
storsko sintro, ki jo bralci No-
vega tednika že poznajo, kar 
velja tudi za vectro caravan. 

Vsaj za vectro caravan je mo-
goče reči, da bo zanimiva tudi 
za slovenski tržni prostor, pri 
nas pa bo avto naprodaj v za-
četku prihodnjega leta. 

Italijansko avtomobilsko in-
dustrijo zvečinoma ali v veliki 
večini predstavlja Fiat. Fiat ma-
rea ni 'posebna novost, kajti 
avto prav te dni prihaja na 
slovenske ceste, pač pa se je 
tovarna med drugim dokazo-
vala z multiplo. To je vsaj za 

sedaj prototip majhnega eno-
prostorskega avtomobila, ki 
naj bi bil konkurent renaultu 
scenicu, kar med drugim po-
meni, da se na evropskih tleh 
pojavlja nov avtomobilski raz-
red. Multipla ponuja samosvo-
jo obliko, zanimiva je, kot smo 
že pisali, razporeditev prednjih 
luči: dolge so postavljene tik 
pod prednjim steklom, kratke 

v sredini, meglenke so nekje 
pri dnu. V notranjosti je pro-
stora za šest ljudi, ki sedijo v 
dveh vrstah. Fiatu coupeju so 
namenili nov motor, in sicer je 
to petvaljni bencinski agregat, 
ki mu do večje moči (220 KM) 
pomaga turbinski polnilnik. To 
pomeni, da zmore tako opre-
mljen coupe največ 250 km/h 
in da do 100 km/h pospeši v 6,5 
sekunde. 

Pri Alfa Romeo, ki je znotraj 
skupine Fiat, so bili ponosni na 
prototip kupeja z imenom Nu-
vola. Zelo lepe so karoserijske 
poteze, vprašanje je, ali z avto-
mobilom mislijo resno. Ferrari 
je pripeljal slovitega maranella 

550, na njihovem razstavnem 
prostoru pa je bilo opaziti tudi 
Michaela Schumacherja, ki si-
cer pravi, da je maranello eden 
najboljših ferrarijev doslej. 
Lancia ni prav posebej blestela, 
v Parizu je bila ponovno na 
ogled (kot letos spomladi v 
Torinu) lancia k kot kupe. Av-
tomobil bo na voljo s tremi 
motorji, oblika pa je takšna, da 
bo verjetno všeč prav posebni 
avtomobilski publiki. 

Toyota picnic, 
honda prelude, 

obnovljeni swift... 
Japonske avtomobilske hiše 

so bile, upoštevaje razstavne 
prostore, nekoliko ob strani. 
Hkrati pa so japonske tovarne 
prav na pariških tleh predstavi-
le nekaj pomembnih novosti. 
Toyota je ponujala svoj eno-
prostorski avtomobil z ime-
nom picnic. Zanimiva je pred-
vsem oblika zadka oziroma 
stranskih oken. Avtomobil po-
ganja dvolitrski bencinski mo-
tor z močjo 128 KM, po odstra-
nitvi zadnjih sedežev pa je pro-
stora za 11771itrovprtljage. Pri 

Hondi je bil v ospredju novi 
kupe prelude. Ta je dokaj oglat, 
kar dokazuje »ogrevanje« 
za tako imenovani retro slog pri 
oblikovanju avtomobila. Vozilo 
bosta poganjala dva motorja z 
močjo 134 KM in 185 KM, pri 
čemer bo avto v tej izvedenki 
naprodaj tudi s štiristopenjskim 
samodejnim menjalnikom, ki je 
vgrajen tudi v športno hondo 
NSX. Pri Mazdi ni bilo nič pose-
bej pretresljivega, pri Nissanu 
so ponujali novo primero, ki za 

slovenski prostor ne mof, 
posebna novost, kajti pr( 
tega avtomobila bo stekla' 
hodnjih tednih. Subaru je 
Ijal obnovljenega legacyj3 
back s stalnim štirikolesnit 
gonom, pri Suzukiju pas, 
koliko posodobili tudi iiaî j 
nega svvifta. Mitsubischi 
Francijo pripeljal štirivratr 
vedenko že znane carism, 
sebej pa je bil ponosen na 
novi motor z oznako GDl 
za štirivaljnik z neposrei 
vbrizgavanjem bencina, i 
poveduje, kot trdi tovarn/ 
za 35 odstotkov nižjo pc 
goriva, kar je vsekakor obl 
ki je ne bi kazalo pozabiti. 

Južnokorejske avtom 
ske tovarne so bile v ospi 
manj zaradi novih avton 
lov, pa bolj zaradi dejstv 
jim gre na evropskih trgi; 
sel dobro od rok, njihov 
mači trg pa je za evrops' 
ameriška vozila tako r 
hermetično zaprt. 

Ponavlja se torej japc 
zgodba, le da je veliko vp 
nje, ali bo evropski ozii 
ameriški avtomobilski od̂  
enak kot je bil v primeru ja 
ske avtomobilske ofen 
Hyundai, najpomembneji 
varna iz Južne Koreje, je v 
zu predstavljal obnovljen 
na to in novi coupe (kij 
nas že poznamo), SsangVc 
zbujal kar nekaj pozorne 
prenovljenim terenskim 
mobilom korando. Pri tei 
kaže pozabiti na sodelovar. 
hiše z Mercedes Benzom, 
woo je bil v Parizu prv 
razen že znanih avtomobil 
bilo nič posebej pretresljiv 

Zelo na očeh so bile pn 
ne tovarne. Rolls Royce 
tošnjo prodajo povečal z 

brih 20 odstotkov (1115 vo5 
kot pravijo, je to pred' 
posledica uspešnejšega p 
že vanj a potrebam kupcev 
natančno to pomeni, ni zr 
res pa je, da bodo novi 
novi tako znotraj kot pri m 
jih, kjer naj bi ob pomoč i 
binskih polnilnikov moč: 
njih agregatov povečali za 
šnih 25 odstotkov. 

Lamborghini v Parizu ni 
novega avtomobila, a je 
gneča okoli njihovega raz 
nega prostora velika. P' 
roadster, zadnja, venda 
vedno lanska novost, je v-
kor avtomobil, ki ga hoče 
sikdo vsaj videti, če ga/ 
more kupiti... Podobno je 
pri Maseratiju, medtem, | 
pri Jaguarju oznanili z t̂ 
prodaje jaguarja XK8.Avt' 
bil je na voljo kot kupe i' 
kabriolet. 

In? Pariz96jepredvseni. 
za oči in orientir prihodu) 
tomobilske mode. Neka) I 
na voljo tudi pri nas. P*̂' 
slej... . 

JANEZKOV^ 

Peugeot coupe. 

Volvo C70. 

FordKA. 

Mercedes Benz F 200. 

Fiat multipla. 

Lancia k coupe. 

Toyota picnic. 
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Dobrodošla novost za šoferje 
r LjiibljansKi cesii v 
n Avto-moto zveza Slo-
L skupaj z AMD Šlan-
''Lgd dnevi odprla novo 

bazo. V zadnjih 
,[i letih je to četrta nova 

v Sloveniji za Črnom-
Kočevjem in Maribo-

, Gradnja je veljala 185 
jĵ nov tolarjev, v novih 
l̂̂ tih na več kot tisoč 

jjfatnih metrih površin 
jjodo poleg že utečenih 
avnosti ponudili še vul-
lizerske storitve, dodatna 
[iranja ter razš ir jeno po-
Ibo zavarovanj. 

phnična baza v Celju je kot 
avSloveniji začela delati že 
1971. Potrebe mesta z za-
fin so sčasoma prerasle 
5torske zmogljivosti, nove 
teve pa postavlja tudi grad-
avtoceste. 
ejavnost AMZS, ki jo obča-
lajbolj poznajo in največ-

potrebujejo, je gotovo 
;ba Pomoč-informacije na 
liki 987. Vanjo sodi vleka 
ila ob nesrečah in okvarah, 
Ivsem pa pomoč vozni-
1, da bi lahko z odpravo 
lare na cesti nemoteno na-
ievali vožnjo. V ta namen je 
Sloveniji 14 tehničnih baz, 
IkI pa so na voljo 24 ur. 
jbej dragocena je pomoč 
pm v primeru nesreče. Ta 
toje lani opravila več kot 
ftf različnih intervencij, za 

kar ima zaposlenih 81 mehani-
kov. 

Po besedah generalnega se-
kretarja AMZS Borisa Korbar-
ja bi radi predvsem dosegli 
večjo osveščenost voznikov, da 
bi večkrat, ne le enkrat letno, 
preverjali, če je njihovo vozilo 
varno in brezhibno. V Celju 
bodo v kratkem voznikom po-
nudili tudi novost, to so tehnič-

ni pregledi in izdaja posebnih 
listin za vozila v prodaji ali 
preprodaji, ki jih potrebujejo 
zavarovalnice, policija, kupec 
vozila ali trgovina. 

V Celju je z ukinitvijo baze v 
Tepanju zaposlenih 31 ljudi, ki 
opravijo v povprečju pet inter-
vencij na dan. Lani so pregledali 
37 tisoč vozil, kar je za 3 tisoč 
več kot leto poprej. Še več dela 

bodo imeli po dograditvi avto-
ceste Hoče-Arja vas, ki naj bi jo 
obvladovali skupaj z maribor-
sko bazo. Lani so se po ocenah 
strank glede odnosa in tehnič-
nih možnosti uvrstili na drugo 
mesto med bazami v Sloveniji in 
letos se bodo po besedah vodje 
Iva Kara trudili biti še boljši. 

^ TC 
' ^ t . m F o t o : GREGOR KATIČ 

Ford: dobro v Sloveniji, slabo v Braziliji 
Vse kaže, da bo prodaja no-

vih avtomobilov na sloven-
skem trgu v prihodnjih me-
secih veliko slabša, kot je to 
kazalo še pred nedavnim. 

To pomeni, da tudi rekord 
verjetno ne bo dosežen (več 

kot 65 tisoč novih avtomobi-
lov), pa čeprav je bila prodaja v 
osmih letošnjih mesecih za 
približno šest odstotkov večja 
od lanske v tem času. Zakaj 
avtomobili ne gredo v promet 
tako kot je večina računala, je 
težko reči. So pa s prodajo 
toliko bolj zadovoljni pri Sum-
mit Motorsu, uradnem pred-
stavniku Forda pri nas. Letos 
so namreč za forde našli že 
3090 kupcev. Upoštevaje dejs-
tvo, da so bili doslej najuspe-
šnejši leta 1994, ko so prodali 
3153 fordov, je jasno, da bodo 
to številko letos bistveno pre-
segli. Najbolj slovenski kupci 
povprašujejo po novi fiesti (do-
slej so prodali 1874 avtomobi-
lov) in escortu (743), poleg tega 

. pa so prodali še 356 mondeov 
in to kljub temu, da bodo čez 
mesec ali dva začeli ponujati 
obnovljeni model. Če torej iz 
Slovenije za Ford prihajajo do-
bre novice, je vse drugače te-
daj, ko gre za Brazilijo, najpo-
membnejši trg v Južni Ameriki. 
V prvi polovici letošnjega leta je 
imel Ford tam za 129 milijonov 
dolarjev izgube in niti nova 
fiesta teh slabih rezultatov ne 
bo popravila. Pri Fordu pravi-
jo, da so za stanje krive zelo 
spremenjene razmere na bra-
zilskem avtomobilskem trgu,' 
po svoje pa priznavajo, da so se 
dobavni roki po tistem, ko so 
prenehali sodelovati s Volks-
vvagnom (Autolatina), bistve-
no podaljšali. 

IE ZAUPANJA - AVTOHIŠA JAKOPEC 
ODSLEJ TUDI V CELJU 

Pooblaščeni prodajalec in serviser vozil Opel za celjsko in 
koroško regijo odpira svojavrata tudi v Celju. 

3iščite jih na dnevu odprtih vrat v Velenju v soboto, 
l.oktobra, od 9 . - 15 . ure in v CELJU, na Maribor-
ski 0.93, v nedeljo, 13. oktobra, od 9. -13. ure. 

Ijih boste v Velenju na Kosovelovi 16 in v Celju na Mariborski 93. 
Tel.: 063-855-975. 

idite in preizkusite dinamična vozila OPEL. CORSA, ASTRA, 
TRA,TIGRA in FRONTERA so vozila, ki se popolnoma prepustijo 
vam in cesti. Ne zamudite priložnosti, preizkusite jih zdaj. 

BORZACEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prodaj 
365 avtomobilov. Prodanih je bilo 15 vozil, organizatorji pa so 
izdali tudi 50 kompletov kupoprodajnih pogodb. Obiskovalcev 
na sejmu je bilo 1200. 

ALEA d.o.o. Ljubljana, 
Dunajska cesta 217, 

V sodelovanju z ZŠAM Celje, 
organizira 

TEČAJ ZA 
VOZNIKE 

INŠTRUKTORJE 
vseh kategorij. 

Pogoji za vpis so: 

1. 3 letna srednja šola. 

2. 3 leta vozniško dovoljenje ustrez-
ne kategorije. 

3. Zdravniško spričevalo za voznika 
inštruktorja. 

Prijave in informacije kandidati dobijo 
na sedežu ZŠAM Celje, Slomškov trg 1, 

telefon 441-621. 
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Avtobus kot 
mlatilnica 

Templji, napravljeni iz bele-
ga, sivega in črnega kamna, so 
mi dali veliko estetskega užit-
ka, vendar je bilo do njih težje 
priti, ker so izven običajnih 
turističnih poti. Najina pot je 
bila cesta in edini prevoz ljud-
ski avtobus. Avtobusi in tovor-
njaki nosijo na prednjem delu 
vsi brez izjeme mogočno črko 
T, ki pa nima nič skupnega z 
našim Tamom. Nesporen vla-
dar na tem področju je v Indiji 
podjetje Tata. Pri prvem pre-
vozu sva imela srečo. Štirio-
glata škatla je bila na pol praz-
na. Sedla sva na prva sedeža, 
takoj za steno iz jeklenih re-
šetk, ki ločuje potnike od šo-
ferja. Zakaj ta kletka je postalo 
jasno, ko se je na prvi postaji 
avtobus napolnil do zadnjega 
kotička. Šofer bi bil brez jekle-
nega oklepa pomendran. Ce-
sta je bila sestavljena iz za eno 
vozilo ozkega asfaltnega traku 
in dveh precej širokih bankin 
iz grobega makadama. Drveli 
smo po luknjastem črnem tra-
ku, se pred nasproti vozečimi 
vozili tik pred trčenjem umi-
kali na svoj del makadamske-
ga traku, hupali številnim vo-
lovskim vpregam, pešcem, ci-

zam, čredam ovac in bivolom. 
Po potrebi smo se prelevili v 
mlatilni stroj in omlatili žito, ki 
so ga v ta namen vaščani raz-
prostrli po vozišču, nato smo 
prevzeli vlogo cestnega valjar-
ja in steptali nov odsek grobe-
ga makadama, ki so ga ustvar-
jale številne pepelnato sive in 
neizmerno suhe roke s po-
močjo kladiv iz večjih kam-
nov. Vedno znova smo se za-
ganjali in zopet obupno zavi-
rali. Tu pa tam smo se kar po 
polju izognili oviram; podrte-
mu drevesu, polomljenemu 
tovornjaku. Oblival me je pot. 
Nekaj zaradi množice v sa-
mem vozilu, največ pa zaradi 
strahu, da se bomo zdaj, zdaj 
zaleteli. Bliže smo bili našemu 
cilju, bolj steklen je bil pogled 
šoferja, vožnja pa še sunkovi-
tejša. S prepotenimi rokami 
sem se krčevito oprijemal sto-
la. Šlo je za življenje. Norec za 
volanom se je odločil, da bo 
nadoknadil vse zamude, pa 
naj stane kolikor hoče. Napa-
ke, da bi sedel na prve sedeže 
nisem več ponovil, pa naj so se 
svetili še tako prazni. Vsake-
mu izmed šoferjev pa sem se 
zazrl globoko v oči. 

Nore vožnje pa niso bile 
edina težava. Moj kompleks 
večvrednosti je večkrat zelo 

trpel, ko so avtobusi na posta-
jah v osamljenih vaseh vozili 
mimo naju, tu pa tam pa nama 
je sprevodnik, z vsem razum-
ljivo kretnjo pokazal, blago re-
čeno: »Pojdita se solit.« Včasih 
pa so naju sprevodniki grobo 
tlačili v še manjši paket v pre-
polnem avtobusu. Le kam je 
izginilo spoštovanje do belih 
»Babujev«. 

Ko sva v mestu Hassan zo-
pet sedla na vlak, sem si od-
dahnil. Pregovor: »Čas je de-
nar«, je za naju dobival vedno 
globji, vendar obrnjen pomen. 
Časa sva imela še vedno na 
pretek. Vlado je bil absolvent, 
jaz pa sem svoj dopust že 
nekajkrat prekoračil. Tempo 
nama je diktiral pohajajoči de-
nar. Začelo se nama je muditi. 
Za naju se je začela dolga noč-
nodnevna vožnja z večkrat-
nim presedanjem proti zad-
njemu indijskemu cilju Bom-
bayu. Vožnja je potekala v 
normalnih okvirih vse do tre-
nutka, ko se je policaj v vago-
nu zapičil v Vladovo kamero. 
Pijansko rdeče oči so bolščale 
v naju, ko je opletajoči jezik 
zahteval, da mu Vlado izroči 
aparat. Položaj je bil napet. 
Prijatelj se je na vse kriplje 
upiral, možakarjeve oči pa so 
se vedno hitreje vrtele, med 

tem ko se je njegova desna 
roka opirala na velik nabit re-
volver. Kazalo je slabo, ko je v 
mučno situacijo posegel sosed 
z nasprotne kJopi. Policaju je 
povedal, da sva dobra fanta in 
mu pokazal svoje dokumente. 
Pijanec je neodločno odtaval v 
drugi vagon. Gospod je bil uni-
verzitetni profesor. Njegova 
usluga je imela ceno večerje v 
železniški restavraciji v preda-
hu med enim in drugim vla-
kom. 

Peron je bil poln uniformi-
rancev. Nekaj je bilo v zraku. 
Prijatelj je fotoaparat potopil 
na dno nahrbtnika, vendar 
ne v strahu pred teroristi, 
ampak pred predstavniki ob-
lasti. 

Desetmilijonsko mesto je v 
vseh pogledih izložbeno ok-
no Indije, ki ga opisujejo sami 
superlativi. Ima najbolj zase-
deno mednarodno letališče, 
je največji proizvajalec vsega; 
od avtomobilov, koles, zdra-
vil... Je pomemben finančni 
center, mesto z najvišjimi 
stavbami v Indiji, center šte-
vilnih prekooceanskih kom-
panij in seveda, Bombay ima 
najbolj plodno filmsko indu-
strijo na svetu. Indijski filmi 
so nekaj posebnega; mešani-
ca drame, akcije, muzike, ple-
sa in romance. Nemalokrat se 
lotevajo hindujskih epov in 
legend. Indijci so za svoje fil-
me iznašli tudi ime: »Masala« 
filmi. Masala je vsesplošno 

ime za indijske začimb 
imajo domačini prav p 
tako kot so indijske 
za tujca težka izkušnj 
njihovi filmi za povpr^ 
neindijca popolnoma ^ 
bavljivi. Revnim injjj 
množicam služijo za po|!| 
resničnega življenja i,/ 
gočni filmski plakati 
okras še tako zakotni v 
Vendar pa ima mesto 
temne plati. S svojimi s 
lativi privlači ogromno 
žico revnih podeželanc 
pa v Bombayu pridejo I2 
ja pod kap. Ob železr, 
progah in cestnih vpadni 
mesto se kot fantom ni 
zorovano razraščajo n; 
bede - indijski slumi. 

Bombay ima še danes angleški navdih. 

Plapolanje sveč je vznemirjalo njene oči. Za trenutek jih je 
zaprla, potem pa je njen nemirni pogled, kot pritegnjen z 
magnetom, obstal na tleh. Je bil odsev svečnih plamenov, ki ji je 
pokazal rdeče madeže? Grča v podu, kije bila kot preteče oko, jo 
je pretresla po vsem telesu. Okrog te grče je padlo pred dobrima 
dvema letoma nekaj temnordečih pečatnih drobcev, ki so bili 
videti kot skrivnostne kapljice krvi. Bili so drobci pečata s hišnim 
grbom že omenjenega pisma. 

Nenadoma so se pred njenimi očmi zvrstile slike. Takrat je 
povabila deklico, da bi ji pismo sama izročila. Vsa razburjena 
ga je ta s tresočimi rokami hitela odpirati. Pri tem pa se je pečat 
prelomil in drobci so padli na tla. V tem trenutku se ji je zdelo, da 
sliši krik zbledele deklice: »Ah, uničila sem grb, pa bi ga bila 
tako rada ohranila nepoškodovanega!« 

Kar jo je bila zapustila vsa razsodnost in začela je glasno 
besneti: »Ja, ti brezdušen stvor, ti siga uničila! Uničila si rod in 
mi vzela sina!« S stisnjenimi pestmi je spregovorila grožnje, ki so 
mogle priti le iz sovraštva polnega srca. 

Medtem ko so se v Schmarzerjevi hiši razlegale grožnje, je 
vladalo v vasi povsem drugačno ozračje. Ta je bila Ita Rak, 
mlada deklica iz Pulja. Ko je pred tremi leti izbruhnila prva 
svetovna vojna, je bila z materjo in sestro preseljena v Koprivni-
co. Tu se je seznanila s sinom gospe Schwarzerjeve. Bila je to 
obojestranska ljubezen na prvi pogled. Četudi sta bila oba še 
skoraj otroka, je bila ta ljubezen močnejša kot pri marsikaterem 
odraslih. Za oba pa je bila usodna. 

Ita je bila meščansko dekle, hči mornariškega častnika, 
plemenitega srca, dobro vzgojena, lepe zunanjosti, ni pa bila 
bogata. Toda ne oziraje se na to jo je gospa Schwarzer sprejela in 
je naklonjeno opazovala njeno ljubezen, kije bila iz dneva v dan 
večja; po treh letih za ljubeča ni bila več mogoča ločitev. 

Potem se je vse obrnilo in gospa Schvuarzer ni hotela o tej zvezi nič 
več slišati. S silo in spletkami je hotela mlada človeka razdvojiti. Pri 
Itinem očetu je dosegla, daje hčerki odločno ukazal pretrgati zvezo 
z Emestom. S svojim ravnanjem je pognala celo sina iz hiše. Vse se 
jezarotilo proti zaljubljencema, nihče pa ni pomislil, da sta bila 
mlada človeka iztrgana iz objema mlade ljubezni. 

In tako se je zgodilo, dajeErnest v vročici izgubil razsodnost 
ter si z Itino sliko na prsih vzel življenje. 

Okoliščine so dovoljevale, da so ga razglasili za »padlega«, saj 
seje boril na soški fronti. Le malo jih je vedelo resnico, a še ti so 
molčali, da bi dekletu olajšali že tako težak udarec. 

Ita seje vsak dan bolj pogrezala v svojo žalost. Njena zaupnica 
Francka je bila pri njej. Vedno jima je stala kot skrivna 
posrednica ob strani in tudi sedaj je ni hotela zapustiti. V njeni 
nepopisni bolečini ji je posvečala ves svoj prosti čas. Da je 
ustregla Rini želji, ji je prinesla velik šopek rož. Deklica je 
postavila v kotu sobe mizico, na katero je postavila Emestovo 
sliko, prižgala svečo ter poleg razvrstila v vazdh rože. Ganjeni 
sta zrli obe v kot, saj je bilo vse tako svečano kot majhen oltar 
Rine oči so bile od solz in trpljenja udrte, trenutno se je zdel njen 
pogled skoraj nenorrnalen. Resnično so se vsi bali za njeno 
razsodnost. ' 

Ko je tako gledala na sliko v kotu, je v njej vzklila želja, da bi šla 
k Ernestovi materi ter seji vrgla v objem. Sedaj je bila bitka 
končana - obe sta ga izgubili. Baronica ali meščanka, bogata ali 
revna, vse to ne pride več v poštev. Hotela je k njegovi materi, 
hotela jo je prositi, da bi si podali roke, da bi v mislih nanj delili 
neznosno bolečino. 

Medtem ko sta bili s Francko v molitvi pri Ernestu, seje njena 
želja spremenila v sklep ter ji je rekla: 

»Francka, prinesi mi, prosim, še en šopek rož, grem h gospe 
Schmarzerjevi. Danes me v svoji veliki bolečini potrebuje.« 

Začudeno je Francka pogledala deklico. Dvomila je, da bi jo 
gospa sploh hotela sprejeti. Toda notranji glas ji je rekel: »Saj 
tega nobena mati ne bi mogla storiti. Ne, v tem primeru že ne.« 
Strinjala seje sicer z Ro, vendar jo je opomnila ter pristavila: 

»To bi bilo zelo plemenito dejanje, draga Ra, toda ali si to sploh 
upate storiti? Bolečina vas je močno prizadela. Dobro veste, da 
vam je zdravnik ukazal mir in prepovedal vsako razburjanje.« 

»Mir je samo beseda ironije. Moja želja in moja dolžnost je 
bolečino deliti z njo.« 

Francka je deklico občudovala. Vedela je, koliko ponižanja je 
Ra prestala zaradi gospe Schvvarzerjeve. Koliko krivičnih žalitev 

je deževalo na njeno glavo, a kljub temu jije bila v najve 
trpljenju pripravljena vse odpustiti. Pripravljena je bilapc. 
ti, česar bi sicer njen ponos ne dovoljeval. Če pa je to ̂  
Schwarzerjeva zaslužila, je drugo vprašanje. 

Ali bi imela Ita tudi toliko plemenitih misli, če bi vede 
Emestovo pravo smrt? Komaj verjetno! 

Franckine misli je ustavila Ita: »Glej, da mi rože k 
prineseš. Emest seje rodil ob enih popoldne. Prav takrat se; 
prikazati pred njegovo materjo. Ne sme se počutiti tako sa' 

S hitrimi koraki je Francka zapustila hišo. Napotila si 
gospe Omerzu, ki sojo imenovali »cesarica«. Ta je imela kn 
lepo negovan vrt. 

Francko je pot vodila mimo Schvvarzerjeve hiše. Kradoi 
pogledala v tisto smer Nikogar ni bilo opaziti, samo pes j 
pred vrtom. Še zalajal ni, le z očmi je zgubljeno blodil v da 
Mimo je prišla kmetica. S Francko sta se pozdravili samozc 
četudi je bila sicer navada, da sta tudi spregovorili nekaj b': 
saj se nista srečali vsak dan. Danes pa sta začuda nemo šli d 
mimo druge. Nista vedeli čemu, toda obe sta želeli ko 
mogoče hitro zapustiti ta kraj. Hiša, ki se še danes imenujei 
je dihala posebno ozračje, kije vzbujalo marsikomu spoštov 

Že od daleč je Francka zagledala gospo Omerzu, ki P 
ravno na vrtu. 

»Bog daj dober dan, Mici!« 
»Bog daj! Tako hitro nazaj? Kako gre Ri? Si je že opomogli' 

že iz hiše?« 
Francka je stopila na vrt. 
»Še ne, danes pa namerava. Pomisli, h gospe Scharz^ 

hoče. Zato sem tu. Lep šopek želi imeti, najlepšega, karji^ 
narediti.« 

Gospa je pravkar odrezala najlepše vrtnice. Namenjene si-
za cerkev. Naslednji dan je bila mala maša. Rože je odlo 
škarje pa je še držala v rokah. Ko pa je slišala Franckine be'' 
soji padle škarje na tla. 

»Ali sem prav razumela? Dekle hoče h grajski gosp^ 
razprtimi očmi je strmela v Francko, kije prikimala. Nflf'^ 
prijela za ramena ter rekla: »Za božjo voljo, odvrni Ito od' 
Ne. sme se prikazati v njeni bližini. V svoji jezi bi jo razt^^ 
Niti ne slutiš, kako jo preklinja. Dolžijo Ernestove smrti-' 
danes se je njena jeza razplamtela bolj kot kdaj. Ko se^ 
mimo hiše. je v nji tako ropotalo, kot bi bili sami zli duhovi^ 
Slišala sem njeno besno vpitje: »Prekleta ura. ko sem tsp^ 
čez prag! Gorje ti. če prideš v moje roke!« 

Ko je nadaljevala, je postal njen glas proseč: »OdvrniP^ 
misli, da se zopet ne zgodi nesreča. Preklela jo js ^^ 
življenje.« 
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Od trnja do zvezd 
The Kelly Family - muzikalicna družina, ki je osvojila Evropo 

odali so več kot štiri mi-
icopij albuma »Over 

Hunip«. na skoraj dve 
t r a j a j o č i evropski turne-
ja njihove koncerte 
.piljalo več kot dva mili-
I pristašev, v Nemčiji in 
Ifiji so prodali več vstop-
l̂ ot The Rolling Stones, 
Ijjel Jackson in Phil Col-
njihov dunajski nastop 

J ogledalo neverjetnih 
{jsoč ljudi, športno dvo-
,v Miinchenu, ki sprej-
16 tisoč ljudi, so napolni-
,r devetkrat zapovrstjo. 

nes so pobrali še cel kup 
ênih nagrad, njihov naj-

jjši single »1 Can't Help 
elf« pa se je le tri dni po 
J zavihtel na sam vrh ve-
evropskih lestvic - to je le 
ij uspehov, ki so jih v 
eldih dveh letih nanizali 
ličani s škotskim pore-
1, ki so svojo kariero za-
fŠpaniji, zadnjih nekaj let 
ivijo v Nemčiji in to kar na 
(ijadrnici, ki je največkrat 
Jrana v hamburškem pri-
gču. Govorimo seveda o 
njetni deset-članski dru-
l(elly, ki se je v zadnjih 

dvajsetih letih z ulic prebila v 
sam vrh evropske glasbene 
scene. 

Kathy (38), John (29), Patri-
cia (26), Jimmy (25), Joey (23), 
Barby (20), Paddy (18), Maite 
(16) in Angelo (14) so najbolj 
nesrečni, če jih novinarji pri-
merjajo z družino Osmonds, 
ki je v začetku sedemdesetih 
kot za šalo osvajala vrhove 
lestvic s posladkanimi pop 
melodijami. Kellyevi trdijo, da 
tako kot Osmondsi in popular-
na nemška glasbena družina 
Von Trapp, niso le produkt 
menagerjev diskografskih ve-
likanov, saj za svojo lastno 
založbo ustvarjajo lastne 
skladbe, vsak izmed njih poje 
in igra na več instrumentov, 
večina izmed njih pa govori 
tudi pet svetovnih jezikov. 

The Kelly Family sami izbi-
rajo kje in s kom bodo nasto-
pali, kdo bo njihov producent 
in katere skladbe bodo uvrsti-
li na album in so ena izmed 
redkih popularnih skupin, ki 
svojo kariero kontrolira sama 
v vseh pogledih. Prav zaradi 
njihove domačnosti in nena-
rejenosti ter dolgotrajnega 
boja za obstanek, imajo tako 
številne in vdane privržence. 

Zgodba o uspehu 
Konec šestdestih sta brez-

poselna zakonca, prodajalec 
starin Dan in balerina Barbara 
Kelly, skupaj s štirimi otroki 
zapustila ZDA in se »s trebu-
hom za kruhom« odpravila v 
Evropo. Po nekaj tedenskem 
tavanju se je družina ustalila 
v revnem predelu Južne Špa-
nije, kjer je Barbara poučeva-
la ples. Dan pa je kmalu za-
ključil kariero prodajalca sta-
rin, saj je ugotovil, da lahko z 
enim samim nastopom na lo-
kalni veselici ali poroki njego-
va nadvse muzikalična druži-
na zasluži več kot on sam v 
celem mesecu s prodajo antik 
siromašnim Špancem. Po ne-
kaj letnem muziciranju po 
manjših folk festivalih v Špa-
niji, je družina Kelly leta 1975 
prvič nastopila tudi na špan-
ski nacionalni televiziji, leto 
kasneje pa so se Kellyevi od-
pravili na »turnejo« po ulicah 
in trgih vseh večjih evropskih 
mest. Prvi večji uspeh so za-
beležili šele štiri leta kasneje s 
skladbo »David's Song«, ki se 
je uvrstila v sredino nizozem-
ske in belgijske lestvice. Ko je 
že kazalo, da so so družini 
končno le odprla vsa vrata na 
evropsko glasbeno sceno, je 
za rakom umrla mama Bar-
bara. Oče Dan je skupaj z 
devetimi otroki žaloval in ži-
votaril skoraj dve leti, šele 
koneč leta 1983 pa se je spet 
popolnoma neznan bend The 
Kelly Family posvetil glasbi. 
Kot ulični glasbeniki so nasto-
pali po evropskih prestolni-
cah, po skoraj letu dni, ki so 
ga preživeli z igranjem v pa-
riški podzemni želenici, so se 
sredi osemdesetih vrnili v 
Ameriko. Spet so ogromno 
nastopali po manjših klubih, 
vplivom evropske glasbene 
kulture pa so dodali še pridih 
ameriškega ročka in bluesa in 
si tako ustvarili značilen 
zvok, ki jih spremlja še danes. 

Polni optimiza so se leta 
1987 spet vrnili v Evropo, kjer 

so si v njenem centralnem delu 
z neskončnim številom kon-
certov počasi, a vztrajno, pri-
dobivali nove in nove privržen-
ce. V naslednjih letih so posneli 
pol ducata plošč, zapolnjenih s 
priredbami tradicionalnih 
skladb vseh večjih evropskih 
narodov, še enkrat toliko plošč 
pa so zapolnili z avtorskimi 
skladbami. Vse omenjene 
plošče se še danes dobro pro-

dajajo, predvsem po zaslugi že 
omenjenega LP-ja »Over The 
Hump« in številnih uspešnic, ki 
so jih The Kelly Family nanizali 
v zadnjih dveh letih. 

Letos nameravajo The 
Kelly Family objaviti nov al-
bum, ki mu bo sledila še sve-
tovna turneja. Evropa je za 
njih postala premajhna, zato 
se bodo najprej za nekaj časa 
preselili na daljni vzhod, kjer 

nameravajo s svojim muzici-
ranjem osvojiti še Kitajce in 
Japonce, prihodnje leto pa se 
nameravajo v velikem slogu 
vrniti v Ameriko, kjer so 
zaenkrat, podobno kot v Veli-
ki Brhaniji, še vedno drugora-
zreden bend. 

Fan klub: Kel-Life GmbH, 
Kelly Family, Auevveg 173, 
51063 Koln, Germany. 

r STANE ŠPEGEL 

Vesela jesen 
29. in najstarejšem slo-
kem popevkarskem fe-
lu - Popevki vesele jese-
ije bilo prvič javno pred-
jenih 16 skladb, ki so jih 
ali v živo. 

najboljšo popevko po iz-
občinstva so glasovali iz-
ini gledalci v Dvorani Ta-
\vtorji in izvajalci najvišje 
iene skladbe so prejeli 
klopotec. To pa so Oto 
ler, ki je napisal glasbo in 
ima, besedilo je napisal 
Sivec, skladbo Ati, dej, še 

zaigrej pa je prepevala 
^ Mihehč. 
okovna žirija organizator-
' sestavi Meri Avsenak -
î nik, Tomaž Tozon, Teo-
^oiban, Slavko Avsenik in 
^ Čop-Šmajgert je izbrala 
Îjšo popevko festivala in 
'̂jši aranžma. Nagrado so 

•̂ ili skladbi Minule so lie-
l̂ sbo je napisal Boris Roš-
besedilo Mitja Šipek, 

^ a Jože Privšek, pele pa 
Pur in Zdovčeve dečve. 

'os so prvič podeljevali 
d̂o Zlati mikrofon, dobili 

^ jo avtorji in izvajalci 
l̂ e, ki je naletela na naj-
' odziv po ocenah sloven-
f^dijskih postaj. Zlati mi-

so prejeli Edvin Fliser, 
•̂ ^pisal glasbo, Jože Priv-
^ riapisal aranžma in Met-
J^vnjak Jauk besedilo. 

Vojarinka devojka je 
^̂ ala Patricija Diklič. Met-
^^njak Jauk je za besedilo 
' ̂ l^adbo dobila tudi prvo 

za najboljše narečno 
''o- Drugo nagrado za 
i^e narečno besedilo je 
j* Marko Kočar za sklad-

klopotec. Glasbo je 

napisal Boris Rošker, aranžma 
Jože Privšek, prepeval pa je 
Darko Kegl. Tretjo nagrado za 
najboljše narečno besedilo je 
prejel Miroslav Slana Miros za 
skladbo Oljari no tikvi. Glasba 
Marjan Skaza, aranžma Dani-
lo Ženko, prepeval pa je an-
sambel Kristali. 

Za najboljši priredbo sklad-
be je prejel nagrado Jože Priv-
šek in sicer za skladbo Za oh-
cet nč več ne fali, ki so jo 
prepevali Štajerski baroni, be-
sedilo in glasbo je napisala 
Vera Šolinc. 

SIMONA BRGLEZ 

Kaj bova pa zdaj? 
Popularna televizijska voditeljica Betka Šuhel, ki je svojo 

pot začela na Radiu Celje, je ostala brez službe, kajti 
dobesedno so ukinili njeno oddajo o domači zabavni glasbi. 

Odgovorni na POP TV so svojo odločitev zagovarjali s tem, da 
taka oddaja ne sodi v okvir njihovih programskih načrtov! 
Vendar se Betki, katere oddaja je bila pri ljudeh zelo dobro 
sprejeta, ni treba bati za bodočnost, saj jo številni ansambli 
vabijo, da jim vodi koncerte, revije, srečanja, predstavitve 
kaset... Sodeluje tudi z Igorjem Podpečanom (na sliki),'vodjo 
popularnega ansambla in studia Zlati zvoki. Iz posnetka pa 
lahko sklepamo ali se dogovarjata za novo sodelovanje, snema-
nje ali pa sta oba zamišljena nad ukinitvijo oddaje... TV 

Starejši in boljši 
Zmagoslavna vrnitev Georgea Michaela na svetovno glasbeno sceno 

Dobra dva meseca po izidu 
se najbolj pričakovan letošnji 
album »Older« Georgea Mic-
haela še vedno zadržuje čisto 
pri vrhu večine evropsicih les-
tvic, odlično pa se prodaja 
tudi na daljnem vzhodu, na 
Japonskem, Južni Koreji, Taj-
ski in Singapuru. 

V teh oddaljenih deželah je 
Georgova priljubljenost, ki se 
ga drži še iz časov, ko je bil 
boljša polovica najstniške pop 
atrakcije Wham!, še narasla, 
saj so prav »rumenokožci« dan 
pred izidom LP-ja »Older«, noč 
preživeli kar pred trgovinami z 
nosilci zvoka in nato v nekaj 
urah pokupili celotno prvo na-
klado. Nekoliko manj goreče 
so novo ploščo, prvo po letu 
1990 objavljeni »Listen Without 
Prejustice«, pričakali v Ameri-
ki, kjer pa zadnja leta tako ali 
tako kar se le da uspešno igno-
rirajo izvajalce iz precej bolj 
raznolike in kreativne evrop-
ske glasbene scene. 

Zdaj že 33-letni lepotec Geor-
ge Michael, s težko izgovorlji-
vim pravim imenom Georgios 
Panayotiou, je na svoj tretji stu-
dijski izdelek uvrstil 11 skladb. 
Večina izmed njih krepko pre-
sega za instant uspešnice že 
kar predpisano minutažo treh 
minut in pol, kar pa njegovih 
fanov kot kaže prav nič ne 
moti. Vse skladbe so potencial-
ne uspešnice, tri izmed njih pa 
so že okusile slast najvišjih 
stopničk lestvic; tam se je naj-
prej znašla balada »Jesus To A 
Child«, za njo se je ob podpori 
odličnega in z MTV Avvards 
nagrajenega videospota uvelja-
vila bolj poskočna »Fastlove«, 
trenutno pa na evropskih les-
tvicah rovari za Georga značil-
na lahkotna, a povsem tren-

dovska pesmica »Spinning The 
Wheel«. 

Kot smo pri gospodu Mic-
haelu že vajeni, je večino dela 
pri nastajanju albuma spet 
opravil kar sam - vse skladbe 
so njegovo avtorsko delo, odi-

gral je večino instrumentov, za 
povrhu pa je svoj izdelek obde-
lal še z zanimivimi aranžmaji in 
izvrstno ter današnjemu času 
dostojno produkcijo. 

Gre torej za odličen pop iz-
delek, na katerega se je splača-
lo čakati dolgih šest let. George 
Michael ostaja eden izmed red-
kih glasbenikov, za katere velja 
stara vinska resnica »starejši 
kot je, boljši je«, zato ljubitelji 
vrhunskega popa nestrpno pri-
čakujejo tudi že nekaj časa na-
povedovano koncertno turne-
jo, kjer bo George nedvomno 
spet dokazal, da je dostojni 
naslednik zdaj že priletnih pop 
velikanov - Eltona Johna, Paula 
McCartneya, Billy Joela, Lione-
la Richiea, Phila Collinsa... 

.. - STANE ŠPEGEL 

mLeOOLOEMOTOPl 
v otroški oddaji Full Cool, ki je na sporedu vsako sredo ob 18. 

uri, smo predstavili tri dekleta, ki so se predstavila z demo 
posnetki. Na kuponček napišite, katera mlada pevka vam je bila 
najbolj všeč in ga pošljite na naslov: Novi Tednik & Radio Celje, 
za Full Cool Demotop, Prešernova 19, 3000 Celje. Ob koncu 
meseca bomo med prejetimi kupončki izžrebali nagrajenca. 



GLASBA 

GLASBENI EX-PRESS 

Mojster melanholičnih nape-
vov BRYAN FERRY se, po pre-
cej neuspešni lanski plošči 
»Mauoma«, namerava spet v 
velikem slogu vrniti na glasbe-
no sceno. 51-letni Ferry v ne-
kem studiu na jugu Francije 
skupaj s sedem let mlajšim hit-
makerjem Daveom Stevvartom 
(ex-Eurythmics, Spiritual Cow-
boys), pripravlja pesmi za al-
bum, ki naj bi izšel v začetku 
pomladi. Predstavniki založbe 
Virgin so kljub temu, da sklad-
be še niso dobile končne obli-
ke, nad njunimi kreacijami 
navdušeni, Bryan in Dave pa 
obljubljata, da se bosta po izi-
du LP-ja podala tudi na krajšo 
promocijsko turnejo. To bo 
njuna prva skupna turneja po 
letu 1979, ko je Ferryevo skupi-

no Roxy Music spremljal Ste-
vvartov bend The Tourists. 

Po razpadu novozelandske 
zasedbe Crovvded House so 
prebivalci te oddaljene dežele 
izgubili edine pop zvezde sve-
tovnega formata. Pa ne za dol-
go. Prav pod vrh večine evrop-
skih lestvic se je namreč konec 
poletja s simpatično skladbico 
»How Bizzare« povzpel na po-
gled nič kaj simpatičen Paul 
Fueman Lavvrence, ki se skriva 
za imenom OMC (Otara Millio-
ner's Club). Paul je z omenjeno 
pesmico že v začetku poletja 
osvojil Avstralce, avgusta je 
»padla« Anglija, prav v teh 
dneh pa »How^izzare« postaja 
tudi eden izmed večjih hitov na 
celinskem delu Evrope. 

Vplivni britanski J rapper in 
producent TRICKV se po iz-
jemnem lanskem prvencu 
»Maxinquaye« spet vrača na 
lestvice. Tokrat s single ploščo 
»Christiansands«, ki že najavlja 
izid njegovega drugega albu-
ma »Pre-Millennioum Ten-
sion«. Nanj je Tricky uvrstil 
enajst skladb, ki so nastale v 
zadnjih dveh letih v znanem 
jamajškem studiu Grove. 

Po skoraj dvajsetih letih 
skupnega dela pa se je znani 
angleški pevec in kitarist ELVIS 
COSTELLO konec prejšnjega 
meseca razšel s spremljevalno 
zasedbo The Attractions. 

STING bo v ponedeljek v 
okviru svetovne turneje, na 
kateri promovira letos objav-
ljeni LP »Mercury Falling« na-
stopil tudi v eni izmed zadnjih 
komunističnih trdnjav, v viet-
namskem mestu Ho Chi Minh 
City. Gordon Summer alias 
Sting bo tako prvi »zahodni« 
pop zvezdnik, ki bo nastopil v 
Vietnamu na povabilo Mini-
strstva za kulturo in informa-
cije. Stingov aktualni album 
se, skoraj osem mesecev po 

izidu, še vedno zelo dobro 
prodaja, proti vrhu britanske 
lestvice pa se ta teden vzpe-
nja tretji single »I Was Brougt 
To My Senses« z že omenje-
nega LP-ja. 

Mike Stipe, frontman ame-
riških zvezdnikov R.E.M,, po 
izidu enajstega studijskega al-
buma »New Adventures In Hi-
Fi«, pridno skrbi za njegovo 
promocijo. Ker klasične oblike 
oglaševanja in pojavljanja v 
medijih že dolgo časa niso do-
volj in so glasbeniki primorani 
početi vedno večje neumnosti, 
s katerimi pritegnejo pozor-
nost potencialnih poslušalcev, 
je Mike ameriškemu republi-
kanskemu predsedniškemu 
kandidatu Bobu Doleu na leta-
lišču v Seattlu pokazal golo 
zadnjico. To je seveda storil 
takrat, ko je Dolea obkrožalo 
največ predstavnikov sedme 
sile, svoje dejanje pa je opravi-
čil z nestrinjanjem s politiko 
republikancev. 

Najnovejši single »Telling 
Lies« pop kameleona DAVIDA 

BOWIEA je dosegljiv le na 
Internetu. S to potezo je Bo-
wie, tako kot že velikokrat 
dosedaj v svoji skoraj tri de-
setletja dolgi karieri, spet 
prehitel vse tekmece in raz-
voj tehnike izkoristil sebi v 
prid. Omenjena pesem je do-
segljiva na naslovu www.da-
vidbowie.com. 

Založba Epic je odslovila 
newyorške veseljaške rockerje 
SPIN DOCTORS, saj so ti uspe-
li prodati le 30 tisoč kopij svoje-
ga zadnjega studijskega albu-
ma »You Gotta Belive In So-
mething«. Spin Doctors so leta 
1993 prodali kar 4 mio izvodov 
albuma »Pocket Full Of Kryp-
tonite« in nato z njega nanizali 
kar nekaj uspešnic, med kateri-
mi velja še posebej omeniti 
planetarno uspešnico »Two 
Princes«. Njihov naslednji stu-
dijski podvig, LP »Turn It Upsi-
de Down«, je le za malenkost 
presegel pol milijonsko nakla-
do, zato je bil njihov zlom že 
nekaj časa pričakovan in je, kot 
kaže, presenetil le založnike, ki 

so natisnili več kot sto 
kopij albuma »You Gctt^,, 
In Something«. 

Najbolj znano ^^ 
žensko alter ročk zasedj 
je takoj po končanem sr 
nju tretjega albuma »fî  
auty Process: Triplg 
num« zapustila ustg^ 
članica in basistka jĝ  
Finch. 

Iz domačih logov pa p, 
še en izredno zanimiv 
lek. Neumorni house,| 
guru MG Brane je pri am 
založbi Dreamtime poj 
nom TEKTON MOTOR o 
objavil svoj drugi a 
»Champions«. Enajst si 
narejenih v sodobnih \ 
ritmih, je seveda spet p 
tih z rezkimi zvoki Forir 
(Willams Racing Team 
tervjujem s pokojnim / 
nom Senno in vokali ta 
rane pevke Donne Jon 
Sloveniji bo omenjeni iz 
distribuirala ljubljanska 
Nika. 

STANE ŠP: 

Založba Helidon je končno le založila izdelek, ki ni name-
njen samo »širokim« ljudskim množicam. Gre za album^>149« 
odlične mariborske zasedbe CENTRAL PROBLEM (na sliki), 
na katerega so Ven Jemeršič, Sabastijan Duh in Boštjan 
Anjelkovič - Angel spravili 19 igrivih in na trenutke že kar 
bizarnih funky-rap-jazz štiklov, ki jih poleg sodobne produkci-
je odlikujejo še ironična in odbita besedila, zapeta kar v 
desetih svetovnih jezikih. Trio Central problem je večino 
skladb posnel v studiu Činč, z domiselnimi sampli in »zanka-
mi« pa so jih nato opremili v ruškem studiu Stayerc, kjer so 
izdelku vdahnili tudi končno glasbeno podobo. 

i l A S B A JE ŽIVLJENJ 
Saksofon - seksi inslrumenl? 

Tako kot barvam, tudi in-
štrumentom radi pripisuje-
mo človeške lastnosti. Če ki-
taro povezujemo z romanti-
ko, potem slovi saksofon kot 
najbolj seksi inštrument. 

Poiskali smo slovensko 
saksofonsko legendo, dolgo-
letnega člana Big banda RTV 
Slovenija, gospoda Andyja 
Arnola, ki nam bo razjasnil 
določena vprašanja v zvezi s 
saksofonom, jazzom pri 
nas... 

Kot zanimivost naj povem, 
da je bila Arnolova učenka 
tudi pevka Marta Zore, ki je 
vzbudila precej pozornosti 
tudi z igranjem na saksofon. 

»Saksofon velja za enega 
najbolj seksi inštrumentov. 
Zaradi oblike, barve tona, na-
čina igranja ali česa drugega?« 
sem vprašala Andyja Arnola. 

»Pomembno je, kdi 
igra...« 

Kadar omenimo jaz2 
vemo za kakšno zvrst § 
gre. Vendar, ali bi znali r 
voriti na vprašanje, kaj 
jazz? 

Poiskala sem nekaj za 
vih in za dobre pozna 
celo nekoliko predrzni! 
govorov. 

Jazz: nova umetnost, 
katera jasno govori, di 
stara tako ali tako ni i 
potrebna. 
Jazz je beseda belopoh 
ljudi. 
Jazz je svoboda in ime 
mnogo oblik. 
Jazz je črna glasba. 
Jazz ni tako preprost, 
če si doma narediš Um 
do. 

Simoni 

Slogan Kolinske za ta teden: 
Vse mineralne zaklade .sveta, m 
voda EDINA v sebi ima. 

Boža Hebar, Ljubi, 
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NOČNE 
CVETKE 

• v četrtek, 3. oktobra po-
poldne, so šli možje postave 
intervenirat na Otok. Na dvo-
rišču med bloki je ata Rado-
slav tepel svojega sinka. Po-
gled na trpečega otroka pa je 
nekega mimoidočega občana 
tako močno ganil, da je o ne-
zaslišanem ravnanju očeta ob-
vestil policijo. 
• V petek zvečer sta se sprla 
in skalila javni red in mir iz-
venzakonska Sonja in izven-
zakonski Milan. K sodniku za 
prekrške bo moral samo Mi-
lan. 
• V soboto zgodaj popoldne 
sta se zmerjala in sosede 
vznemirjala Mateja in njen 
dečko Klavdij. Ker so imele 
hrupne besede na obeh stra-
neh približno enako težo, bo-
sta k sodniku za prekrške sto-
pila oba mlada ljubimca. 
• Na Ipavčevi ulici se je v 
soboto popoldne Tone Š. krat-
kočasil tako, da je na cesto 
metal steklenice. S prihodom 
patrulje je bilo veselja konec. 
Še manj ga bo z vabilom sod-
nika za prekrške. 
• Iz Kompol so v nedeljo 
zvečer sporočili, da se pri so-
sedili tepejo. Policisti so na 
kraju ugotovili, da je javni red 
in mir kršil sin Peter, ki se je 
domov primajal pijan in ki je 
razbijal vse okoli sebe ter oče-
tu grozil. Bil je v tako dobri 
razbijaški kon^ciji, da si je 
poškodoval levo laket. 
• V eni od cvetk smo prejš-
nji teden napisali, da se je v 
Zvodnem Darinka sporekla s 
svojim izvenzakonskim part-
nerjem Francem. V resnici 
pa devetnajstletni Franc ni 
njen izvenzakonski partner, 
zato se vsem prizadetim za 
napako opravičujemo. 

V Velenju heroin, v Šmarju 
marihuana 

Po dlje časa trajajočem 
zbiranju informacij so poli-
cisti PP Velenje in delavci 
Urada kriminalistične službe 
UNZ Celje te dni stopili na 
prste brezposelnemu 32-let-
nemu S.B. iz Velenja in ga 
osumili več kaznivih dejanj 
neupravičene proizvodnje in 
prometa z mamili ter omogo-
čanja uživanja mamil. 

S.B. je osumljen, da je 1. 
avgusta letos prodal manjšo 
količino heroina uživalcema 
A.B. in M.K., ki sta si na terasi 
stanovanja S.B. heroin tudi 
vbrizgala v žile. 

Naslednjega dne so S.B. pri 
kontroli prometa ustavili in v 
avtomobilu našli 14 gramov he-
roina, namenjenega nadaljnji 
prodaji, v naslednjih dneh pa 
naj bi heroin prodajal najmanj 
osmim odjemalcem, ki jim je 
nekajkrat tudi omogočil uživa-
nje v svojem stanovanju. S pro-
dajo manjših količin heroina je 

S.B. v času poletja nadaljeval 
na Obali, kjer so ga prijeli kopr-
ski kriminalisti in zoper njega 
napisali kazensko ovadbo. 

Na osnovi zbranih obvestil, ki 
so kazala na pojav povečane 
ponudbe heroina na območju 
Velenja, so se kriminalisti osre-
dotočili na iskanje dobavitelja te 
trde droge. Prišli so do podatka, 
da je S.B. kupoval mamilo od 
M.V. z območja Ljubljane, zo-
per katerega so prav tako sesta-
vili kazensko ovadbo. 

Pomemben uspeh na po-
dročju odkrivanja zlorabe 
mamil so zabeležili tudi poli-
cisti PP Šmarje, ko so 1. okto-
bra ustavili vozilo, ki ga je 
vozil M.M. Tri pregledu avto-
mobila so našli in zasegli 4 
kilograme marihuane, name-
njene nadaljnji preprodaji. 
Tudi zoper M.M. so napisali 
kazensko ovadbo za kaznivo 
dejanje neupravičene proi-
zvodnje in prometa z mamili. 

MARJELA AGAREŽ 

Pogrešani je 
bil mrtev 

Svojci so od 30. septem-
bra pogrešali 51-letnega 
Franca Ravljena iz Celja, ki 
se je tega dne odpravil na 
gobarjenje. 

Po obsežni iskalni akciji, v 
katero so bili vključeni tudi 
psi in helikopter, so 3. okto-
bra okoli 14. ure našli pogre-
šanega. Ležal je mrtev na 
dvorišču nenaseljene stano-
vanjske hiše v Goričici na 
Šentjurskem. Tam ga je naš-
la neka občanka, na truplu 
pa ni bilo znakov nasilja. 

Za leto dni krajši zapor 
Po nekaj le tnem sojenju Marjanu Šošteriču iz Celj 

ga je sodišče prve stopnje spoznalo za krivega ^ 
kaznivih de janj posebno hude telesne poškodbe, 
tožbe udeleženih s t rank obravnavalo tudi Višje s o h ' 
Celje. ' 

Po prvostopenjski sodbi je bil Marjan Šošterič obsojen 
5 let zapora za kaznivo dejanje, ko je 17. julija leta 190 
ulici Zagata v Celju s pištolo ustrelil Rolanda KoelIo_ J 
kasneje v bolnišnici poškodbam podlegel, ter na 3 
zapora, ko je v isti situaciji hudo ranil Jolando Koella. 

Na sodbo Okrožnega sodišča se je pritožil obtožen: 
zagovornik, senat Višjega sodišča pa je njegovi pritoži; 
odločbi o kazenski sankciji delno ugodil in kazen spr̂  
nil: za posebno hudo telesno poškodbo, ki jo je ^ 
Roland Koella, je kazen znižalo s petih na štiri leta zap 
kazen za drugo kazaivo dejanje pa je kazen ostala neg 
menjena, 3 leta zapora. Enotna kazen je bila tako znižai 
osmih na sedem let zapora. V vseh ostalih delih je \ 
sodišče Celje potrdilo sodbo sodišča prve stopnje. 

Ocena: Porazno! 
šmarski policisti so v minulih dneh opravili akci 

kateri so preverili tehnično stanje kmetijskih traktorje 
Od 22 ustavljenih in kontroliranih vozil so bili le trije tra 

tehnično neoporečni, ^najpogostejše okvare pa so bi 
krmilnem mehanizmu. Veliko traktorjev je bilo tudi 
varnostne kabine oziroma varnostnega loka. Med traktor 
bil tudi takšen, ki je imel že v dopoldanskem času v krv 
alkohola. 

MINI KRIMIČI 
Nad preže 

v času od 15. septembra do 
3. oktobra je neznani storilec 
povzročil škodo v gozdu v Oj-
strem, kjer so lovci postavili 
dve preži. Z motorno žago je 
nepridiprav požagal vse nosil-
ne stebre in preže so se podr-
le. S tem pa očitno še ni bil 
zadovoljen; preže je razrezal 
še na manjše kose. Lovska 
družina Laško je oškodovana 
za okoli 245 tisoč tolarjev. 

Ukradel šolsko 
blagajno 

v času od minulega petka 
do nedelje je nekdo vlomil v 
osnovno šolo na Frankolo-
vem. Ukradel je prenosno ko-
vinsko blagajno, v kateri je bil 
denar. Šolo je oškodoval za 
okoli 180 tisoč tolarjev. 

Dva vloma, ena 
tatvina 

v noči na 3. oktober je nek-
do vlomil v osebni avtomobil 
znamke Mercedes 190, ki je 
bil parkiran pred stanovanj-
sko hišo na Polzeli. Ukradel je 
avtoradio znamke Blaupunkt 
s CD-jem, 20 zgoščenk, doku-
mente, dva potna lista in de-
narnico. Lastnik Franc V. s 
Polzele je oškodovan za okoli 
100 tisoč tolarjev. 

V noči na nedeljo je nekdo 
vlomil v tovorno vozilo Uroša 
L. iz Velenja, parkirano na 
Goriški cesti. Ukradel je CB 
postajo z anteno in lastniku 
povzročil za okoli 60 tisoč to-
larjev škode. 

V noči na 4. oktober je nek-
do ukradel osebno vozilo 
znamke Fiat uno, parkirano v 

Ulici frankolovskih žrtev v 
Celju. Vozilo je kovinsko zele-
ne barve, z reg. št. CE B7-454, 
lastnica Karolina D.N. pa je 
oškodovana za približno 1 
milijon tolarjev. 

Tovor s 
priklopnika 

v dneh minulega vikenda je 
nekdo vlomil v priklopnik to-
vornjaka, ki je stal na ograje-
nem dvorišču Merxa v Serne-
čevi ulici v Celju. Ukradel je 8 
kartonov z različnimi, tehnič-
nimi predmeti in podjetju EM 
Ekspress povzročil za 420 ti-
soč tolarjev škode. 

Roparja nad 
dijake 

v ponedeljek, 7. oktobra 
popoldne, se je pred trgovino 
Tuš na Ljubljanski cesti v Ce-
lju zgodil rop, ko sta k trem 
srednješolcem pristopila dva 
mlajša moška in od njih zah-
tevala denar. Z grožnjami, da 
jih bosta pretepla, sta dose-
gla, da so jima fantje izročili 
3.300 tolarjev. Enega od troji-
ce sta roparja tudi pregledala 
in mu z vratu strgala zlato 
verižico ter odšla. 

Storilca sta stara okoli 20 let, 
eden je visok od 180 do 185 cm 
in je močnejše atletske posta-
ve, svetlih las, postriženih na 
gobo in z brazgotino na levem 
licu. Oblečen je bil v svetlo 
modre jeans hlače in barvasto 
mikico z večjim vzorcem. 
Drugi ropar je nekoliko manj-
ši, prav tako atletske postave, 
izrazito temnih, kratko pristri-
ženih ravnih las. Oblečen je bil 
v svetlo modre jeans hlače. 

M.A. 

Ugrabljenemu 
grozila z ubojem 
v eni izmed stanovanjskih 

zgradb v Celju se je 30. sep-
tembra zgodila ugrabitev, ki 
se je v nadaljevanju odvijala 
precej dramatično. Javnost pa 
je še posebej vznemirilo, da je 
bil eden od dvojice ugrabite-
ljev policist, zaposlen na ob-
močju UNZ Ljubljana, sicer 
pa stanujoč v Hrastniku. 

Dva neznana moška sta 
omenjenega dne vlomila v sta-
novanje občana Z.D. in ga s 
silo privedla na dvorišče, kjer 
sta pustila vozilo, s katerim sta 
se pripeljala. V avtomobilu sta 
žrtev zvezala, med vožnjo v 
neznano pa ji ves čas grozila, 
da jo bosta ubila, če jima ne 
izroči ključev in dokumentov 
svojega avtomobila. Ko jima je 
ugrabljeni vse to izročil, sta ga 
peljala v Hrastnik, in ga tam 
zaklenila v garažo ter se v 
Celje vrnila po avtomobil, ki 
sta si ga prilastila. Kmalu sta se 
vrnila in v garaži ugrabljene-
mu spet grozila ter ga prisilila, 
da je podpisal kupoprodajno 
pogodbo, ki se je glasila na 
ime enega od ugrabiteljev. Po-
tem sta izginila v neznano. 

Takoj po prijavi dogodka je 
stekla obširna akcija iskanja 
storilcev. Že naslednjega due 
se je v ozkem krogu osumlje-
nih znašel tudi 29-letni D.Š. iz 
Hrastnika. Hišna preiskava, ki 
so jo opravili pri njem, je le še 
potrdila oceno, da gre za pra-
vega storilca. Policisti so mu 
začasno odvzeli prostost, na 
osnovi zbranih dokazov pa so 
ga 2. oktobra s kazensko 
ovadbo predali preiskovalne-
mu sodniku Okrožnega sodiš-
ča v Celju. Ta je zoper osum-
ljenega storilca, potem ko ga 
je zaslišal, odredil pripor, 

PoUcisti so D.Š. ovadili tudi 
za kaznivo dejanje neupravi-
čene proizvodnje in prometa z 
orožjem in za kaznivo dejanje 
zlorabe službenega položaja. 

Drugi ugrabitelj se je med-
tem skrival pred roko pravice, 
a ne dolgo. V petek so ga že 
izsledili. Sostorilec je 25-letni N. 
M. iz Hrastnika, ki je policistom 
dejanje delno priznal. Tudi nje-
ga so s kazensko ovadbo pre-
dali preiskovalnemu sodniku, 
ki je se je tudi tokrat odločil za 
priporni ukrep. M. AGREŽ 

Na Rave party veliko »robe«, pa 
tudi policistov 

Policisti Policijske postaje Celje so 4. oktobra opravili 
poostreni nadzor na prireditvi, imenovani Rave party v 
Celju, katere obiskovalci so bili večinoma (zelo) mladi 
l judje. 

V času nadzora so ugotovili dve kaznivi dejanji omogoča-
nja uživanja mamil in eno kaznivo dejanje neupravičene 
proizvodnje in prometa z mamili. Poleg tega so zabeležili 9 
prekrškov po Zakonu o mamilih, zasegli pa so 10 tabletk 
extasy, dva pivnika LSD ter več cigaret in zvitkov marihuane. 

Naslednji dan so policisti nadaljevali z nadzorom in na 
Savinjskem nabrežju zaznali kaznivo dejanje omogočanje 
uživanja mamil, prekršek neupravičene posesti mamila, 
zasegli pa so tudi manjšo količino heroina. Pri nadaljnjem 
zbiranju obvestil so v sodelovanju z delavci urada kriminali-
stične službe ugotovili še dve kaznivi dejanji, povezani z 
mamiU, 6. oktobra pa so opravili tudi hišno preiskavo. Sledi 
šest kazenskih ovadb zoper osumljene storilce in deset 
predlogov sodniku za prekrške. M.A. 

PROMETNE NEZGOD] 

V skupino pešcev 
v križišču Kidričeve in 

Prešernove ulice v Velenju 
se je v četrtek, 3. oktobra 
zjutraj , pripetila nezgoda, v 
kateri so bile ran jene tri ose-
be. 

Dragomir P. (47) iz Velenja 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Tomšičeve ulice proti 
Šaleški cesti. V omenjenem 
križišču se je postavil na pas 
za zavijanje v desno in za 
vožnjo naravnost, takrat pa je 
z njegove leve strani po pre-
hodu za pešce prečkala voziš-
če skupina pešcev. Vozila, ki 
so bila na levem pasu, so pu-
'stila pešce mimo, to pa Dra-
gomirju P. ni uspelo. Trčil je v 
skupino in jih zbil po vozišču. 
Hude telesne poškodbe je utr-
pela 18-letna Polona B., lažje 
ranjena pa sta bila Marjeta R. 
(18) in Aljoša P. (17), vsi iz 
Velenja. 

Povozil kolesarko 
Na Opekarniški cesti v Ce-

lju se je v soboto, 5. oktobra 
zgodaj zjutraj , pripetila nez-
goda, v kateri je bila hu je 
ranjena voznica kolesa. 
Gmotna škoda, ki je nastala, 
znaša okoli 120 tisoč tolar-
jev. 

Dušan P. (30) iz Celja je 
vozil osebni avtomobil po 
Opekarniški cesti iz smeri 
Podjavorškove ulice proti Uli-
ci frankolovskih žrtev. V le-
vem ovinku pri odcepu za 
Milčinskega ulico, je s spred-
njim delom vozila trčil v 18-
letno kolesarko Tamaro J., ki 
mu je pripeljala nasproti. Po 
trčenju je kolesarka padla po 
vozišču in se hudo telesno 
poškodovala. 

Na spolzkem 
VOZISCU 

v križišču Dečkove ceste 
in Vrunčeve ulice v Celju se 
je v soboto, 5. oktobra zju-
traj , pripetila nezgoda, v ka-
teri je bila ena oseba hudo 
telesno poškodovana, gmot-
na škoda, ki je nastala, pa 

znaša približno 150 tis 
larjev. 

Aleš U. (22) iz Celja je 
motorno kolo po Dečko 
sti v smeri Vrunčeve ul 
semaforiziranem kri 
kjer so že stala vozila 
njim, mu na mokrei 
spolzkem vozišču ni l 
pravočasno ustaviti, zaV 
levim bočnim delom i 
nega kolesa trčil v osebi 
žilo 38-letnega Silvesl 
Motorist je pri trčenju 
hude telesne poškodbe 

Vrglo ga je i 
vozila 

Na magistralni cesti 
naselja Vojnik se je v 
Ijo, 6. oktobra dopoldn 
petila nezgoda, v kater 
hudo ran jen voznik OJ 
ga avtomobila. Gmotn 
da znaša okoli 450 tis 
larjev.' 

Miroslav Š. (22) iz F 
lovega je vozil osebni 
mobil iz smeri Franko 
proti Celju. Zunaj našel 
nik je v blagem levem ( 
zapeljal desno z vozi^ 
travnati usek, kjer je 
večji kamen. Po trčenji 
vozilo večkrat obrnilo 
prevračanjem pa je ^ 
padel iz vozila in se 
poškodoval. 

Nesreča v 
Šempetru 

Na magistralni ce 
Šempetru se je v ponef 
7. oktobra zjutraj , pr 
nezgoda, v kateri je bi' 
oseba hudo telesno 1 
dovana. 

Marina B. (21) iz C 
vozila osebni avto z b 
skega servisa proti maj 
ni cesti. V trenutku, k( 
vključevala na ,2predi 
cesto, se je s celjske 
pripeljal voznik tovoi 
52-letni Janez U. iz Tret 
V trčenju, ki je sledilo, J 
niča Marina B. utrpela 
telesne poškodbe. 
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Zaprto-odprta Kofetdr'ca 
Lastnik Kofetar'ce Bojan Salomon za zaprtje lokala obtožuje velenjskega župana Srečka Meha - Meh trdi, da za to nima pristojnosti 

p r e t e k l i teden je v Velenju vrelo. Zgodilo 
, je namreč nekaj, v kar skoraj nihče ni 
jfjel - inšpektorji so prepovedali delo v 
l̂ alu Kofetar'ca v strogem centru na Can-
jrjevi cesti. 

2godba je že kar nekajkrat pregreta in prede-
jtirana, pričela pa se je prejšnjo soboto, ko si 
jjl̂ o v dobro obiskanem lokalu prebral listek 
vsebino: »Župan občine Velenje, gospod 

tečko Meh, je ul^azal zapreti lokal Kofetar'ca, 
naj bi kvaril njegovo zamisel o Velenju,-

jgstu priložnosti. S tem dejanjem bi župan 
,eldelo štirim redno zaposlenim v lokalu, kar 
v kričečem nasprotju z obljubo njegove 

janke ZLSD, da bo zagotovila 150.000 novih 
•lovnih mest. Osebje lokala Kofetar'ca pospe-
,iio ureja razmere, predvsem zato, ker je 
epnčano, da ste bili Vi, gostje lokala, doslej 
i(jovoljni z njegovo ponudbo. Spoštovani 
istje! Verjemite, da bo Vaš priljubljeni lokal 
)lnokrvno oživel v soboto, 5. oktobra. Na ta 
inbOifTio za Vas pripravili presenečenje, zato 
s vnaprej vabim, da nas obiščete (ob 10. uri), 
iva zastonj. Kofetar'ca - mesto priložnosti.« 
List s to vsebino so prebirali gostje, prejšnji 
inedeljek pa je bil obešen na vratih zaprtega 
itala. Medtem se je izvedelo, da so Kofetar'co 
prli zato, ker so pri junijskem pregledu po-
ivanja lokala trije inšpektorji ugotovili, da je 
d posloval brez obrtnega dovoljenja, brez 
iglasitvenega lista, brez odločbe o izpolnje-
nju z zakonom določenih pogojev za oprav-
nje gostinskih dejavnosti, poleg tega ceniki 
» bili ustrezno opremljeni, pa tudi odločbe 
jbratovalnem času lokala ni bilo. Zato so 
ftviku Bojanu Šalamonu 27. septembra vro-
)i odločbo o prepovedi opravljanja gostinske 
javnosti, lokal pa je moral zapreti v enem 
evu. Lokal tudi nima uporabnega dovolje-
I, s katerim bi lastnik Šalamon lahko razširil 
rtno dovoljenja za opravljanje gostinske de-
nosti. 

Kaj se dogaja v Velenju? 
feden, ko je bilo nekaj Velenjčanov ob »kofe« 
adi zaprte Kofetar'ce, so potem izpolnila 
ma. Prvi je bil Vane Gošnik iz Zelenih 
venije, ki je pismo naslovil na tržnega inš-
Uorja Ivana Gaberška. V pismu piše Gošnik 
im, da je odločba (izdana 27.6., naslovniku 
vročena šele 27.9.) »režultat politične odlo-
ge, ki je bila slejkoprej dejansko sprejeta na 
)anstvu občine Velenje.« Nadalje Gošnik 
i. da je Kofetar'ca edini lokal v Velenju, ki 
tu ponudi »ustrezne usluge za ustrezen 
lar. Drugi lokali (npr. lokali mega lokalnega 
ijetja Gost. d.o.o.) si takšne ocene ne zaslu-

Množica teh drugih lokalov je bila zgraje-
na črno, za kar obstaja verodostojna doku-
ntacija.« 
ot primer je Gošnik navedel blagovnici Vis-
s in Ere Standard, kjer je bila adaptacija 
-dena na podlagi priglasitve del, medtem ko 
bi bila Bela hala zgrajena na črno. Gošniku 
potem zdi nerazumljivo, da Kofetar'co za-
io, »ker naj ne bi izpolnjevala nekaterih 
'omembnih zadev, istočasno pa vsako sobo-
tednu na Cankarjevi cesti v Velenju že več 
leto dni opazujem množico ljudi, ki na 

'roviziranih stojnicah nezakonito prodajajo 
iiogočo robo (bižuterijo, cigarete, nogavi-
fehnično robo ipd.) brez vsakršnih dovo-
j in brez kakršnegakoli Vašega posega.« 
pismu je potem več vprašanj, naslovljenih 
"^špektorja Gaberška, med drugim Gošnik 
^^uje inšpektorja, če je podkupljen, da ne 
P̂a in zakaj ob sobotah ne more v Velenje. 
Vam moram jaz povedati, da se na tem 

^̂ em neobdavčenem trgu že več kot leto in 
prodajajo cigarete Marlboro po 1.800 SIT za 

v trgovini nekaj metrov stran pa stanejo 
)0SIT? Vas smem vprašati, zakaj v interesu 
^̂ e doslej niste ukrepali? Ste te prodajalce 

vprašali, ali plačujejo kupnino za pro-
: kjer šušmarijo?...« je nekaj izmed zastav-

vprašanj, ki jih je Gošnik zaključil z 
^ovitvijo, da prebivalci Velenja vse manj 
N o državnim službam. 

V pismu za konec še navaja: »Ker je župan 
občine Velenje Srečko Meh ob neki priložnosti 
izjavil, da bodo tisti, ki so na lokalnih volitvah 
leta 1994 kandidirali na listi Zelenih Slovenije, 
že dobili svoje, dobiva celotna zadeva zaokrože-
no podobo. G. Bojan Šalamon je namreč eden 
tistih, ki so na tej listi kandidirali. Na njegov 
lokal Saloon je bilo v zadnjih dveh letih izvrše-
nih več (terorističnih) napadov, zadnji celo s 
strelnim orožjem. Naša pravna država z vsemi 
inšpektorji na čelu vse to mirno opazuje.« 

Odgovor župana 
Tako Vane Gošnik, ki mu je kaj kmalu odgo-

voril velenjski župan Srečko Meh, saj je bilo 
pismo tudi njemu namenjeno v vednost. Sreč-
ko Meh v pismu izjavlja, »da v letu 1995 in 1996 
nismo nikoli na uradu župana ali na kolegiju 
mestne uprave govorili o delu tržne inšpekcije 
in ne o delu Kofetar'ce. Gospod Gošnik najbrž 
ve, da v Velenju županstvo ne obstaja... Resni-
ca pa je, da g. Vane Gošnik ni le priložnostni 
obiskovalec Kofetar'ce, ampak je v sorodu z 
lastnikom lokala, g. Šalamonom. Zdi se mi 
nedoumljivo, da g. Vane Gošnik, član Zelenih 
Slovenije, že več kot leto dni ve za nedovoljeno 
prodajo cigaret Marlboro na Cankarjevi cesti in 
da tega ni sporočil pristojnim. Očitno je, da 
nima namena zadev razčiščevati. V tem prime-
ru bi prijavo podal lahko že dosti prej, vendar 
uporablja njemu znane podatke v politične in v 
tem primeru pritlehne namene. 

Nikoli nisem izjavil, da bom obračunal s 
tistimi, ki so kandidirali na listi Zelenih. Želim 
Vas obvestiti, da smo z gospodom Šalamonom 
sklenili najemno pogodbo za zemljišče pred 
lokalom Kofetar'ca, ki je last Mestne občine 
Velenje. Tako smo dejansko pokazali naš inte-
res za dejavnost, ki jo ponuja Kofetar'ca obi-
skovalcem. Izjavljam, da Mestna občina Vele-
nje ni dobila odločbe, s katero je zaprt lokal 
Kofetar'ca in da o tem v Mestni občini Velenje 
nismo bili seznanjeni. Naše stališče je, da je 
ponudba, ki jo ima Kofetar'ca, primerna in jo v 
okviru naše pristojnosti podpiramo. Vendar 
nismo in ne želimo vplivati na delo služb, ki 
niso v pristojnosti Mestne občine Velenje. Očit-
no je, da so se volilne aktivnosti že pričele,« je 
zaključil pismo župan Meh. 

Odgovor na pisma nam je že v četrtek oblju-
bil tudi tržni inšpektor Ivan Gaberšek, ki pa se 
je moral posvetovati tudi s pristojnimi v Ljub-
ljani, zato v ponedeljek njegovega odgovora še 
ni bilo. 

Brezplačna kava 
Kot so najavljali v Kofetar'ci, so v soboto, 5. 

oktobra ob 10. uri, res odprli lokal. V njem se je 
trlo ljudi, ki so uživali ob brezplačni kavi in 
čakali (z nami vred), kaj se bo zgodilo. Pa se ni 
nič. V lokalu so mirno stregli obiskovalcem. 

lastnik Bojan Šalamon pa je povedal, da se je za 
odprtje odločil po tednu dni, ker v tem tednu 
niso zaprli niti enega izmed drugih lokalov, ki 
prav tako nimajo potrebnih dovoljenj. 

»Uporabnega dovoljenja dejansko nimam, 
sicer pa je to dovoljenje posledica gradbenega 
dovoljenja. To bi moral urediti lastnik, vendar 
si že pridobivam soglasja, najprej gradbeno 
dovoljenje, po pregledu inšpekcijskih služb pa 
bi laf^o pridobil tudi uporabno dovoljenje,« je 
povedal Šalamon in zatrdil, da ima zadnje 

dovoljenje v Velenju zelo malo lokalov, nekaj 
pa jih je tudi naštel. 

»Pri meni so zaposleni štirje fantje, ki bi z 
zaprtjem lokala izgubili službo, po drugi strani 
pa skoraj nam pred nosom prodajajo ukradene 
stvari ali drugo robo, tudi alkohol in cigarete,« je 
povedal Šalamon, za zaprtje pa predvsem obto-
ževal velenjskega župana Srečka'Meha. »To si 
upam dokazati na sodišču. Zdelo se mi je, da 
tudi inšpektorjem ni bilo vseeno, ker so morali 
zafrkavati ravno nas v kolikor toliko solidnem 
lokalu. V Velenju pa se dogaja čuda stvari.« 

Šalamon je govoril še o tem, da ni videti, da bo 
na Cankarjevi cesti res oživelo nočno življenje, 
kot je to pred časom obljubljal župan, saj gostin-
ski lokali propadajo, namesto njih pa nastajajo 
drugi, ki ne sodijo ravno v center mesta. Glede 
najemne pogodbe z občino je Šalamon povedal, 
da za enako velik prostor v samem središču 
Pirana na spomeniško zaščitenem območju pla-
čuje šestkrat manj najemnine kot v Velenju. 
Pripovedoval je tudi o drugih nepravilnostih 
župana, hkrati pa pribil, da bo v Kofetar'ci 
vztrajal, »ker drugače ne bi bilo fer do zaposle-
nih, mene in gostov, ki radi zahajajo sem.« 

Poleg tega je Šalamon povedal, da je večkrat 
poskušal govoriti z županom, doslej mu to ni 
uspelo, vendar bo še poskušal. »Inšpektorji bi 
morali zapirati lokale po vrstnem redu, ne pa 
da zaprejo najprej soliden lokal (tega ne pra-
vim le zato, ker je moj) in hkrati gredo mimo 
drugih, ki nimajo zaposlenih, nimajo blagajn, 
mimo vseh, ki prodajajo stock, vodko ali ciga-
rete. Meni so namreč rekli, da so morali priti k 
nam,~ker jih je poslal župan. To lahko dokažem 
s pričami, ki so bile v lokalu. Sicer župan res 
nima pristojnosti, ima pa moč in to je dokazal,« 
je zaključil Šalamon. 

^ " URŠKA SELIŠNIK 
Foto: GREGOR KATIČ 

Kaj neki na vse to poreče Kofetafca s slike Ivane Kobilice? Če bi se mogla, bi se že zdavnaj 
prijela za glavo. 
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V MODNEM VRTINCU 
Ponovimo nagrajence zad-

nje radijske oddaje V mod-
nem vrtincu na Radiu Celje z 
gostjama Marto Zore in Urš-
ko Drofenik. Ročno poslikan 
svilen šal bo v začetku pri-
hodnjega tedna lahko dvig-
nila v uredništvu NT&RC Ire-
na Tomažič iz Pariželj. Do-
datno nagrado - modno svile-
no kravato bo prejel Andrej 
Koprijan iz Celja, parfum 
Chanel Allur je po pošti že 
prejela Cvetka Bevc iz Kozje-
ga, darilni bon podjetja Pa-
pillon iz Celja pa Olga Rajt-
majer iz Celja. 

In še obvestilo za vse mlade 
modne navdušence, ki ste že 
ali še nameravate sodelovati v 
našem nagradnem natečaju, 
ki ga pripravljamo Novi ted-
nik, Radio Celje in revija za 
kulturo oblačenja Moda In. 

Ker ste med počitnicami 
očitno manj risali, septembra 
pa je do in še po zaključenem 
roku začelo prihajati veliko iz-

virnih in domiselnih modnih 
skic, smo se odločili natečaj 
podaljšati do začetka meseca 
novefnbra 1996. 

Vabljeni mladi med 15 in 25 
let starosd, da pošljete svojo 
modno vizijo za mlade v sezo-
ni jesen/zima 1996/97. Vsaj tri 
skice oblačil, ki bi jih radi 
nosili sami ali videli na sovrst-
nikih, v poljubni barvni tehni-
ki narišite in morda se boste 
prav vi potegovali za prvo na-
grado - potovanje v svetovno 
modno prestolnico - Pariz! 

Pripravlja: 
VLASTA CAH-ŽEROVNIK 

Jesensko lesketanje 
Pred nekaj tedni je Pariz 

razstavil svojo modno vizijo 
že za pomlad in poletje 1997, 
pravkar je zaprl vrata tudi mi-
lanski teden pret-a-porter mo-
de za prihodnjo sezono. 

Je navdušil, razočaral ali ne-
kaj vmes, oziroma kakšna ob-
lačila bomo nosih v letu 1997, 
prav na kratko prihodnjič. 

Nekateri pravijo letošnji modi 
zaradi umirjene barvne palete 
in strogo prečiščenih krojev kar 
»že videna monotonost« ali pa 
kar na kratko »dolgčas.« 

No, če drži, da se v vsakda-
njem stilu oblačenja najbolj 
odkrito zrcali naše notranje 
razpoloženje, potem tudi drži, 
da lahko z njim svoje počutje 
bistveno izboljšamo. 

Stresite torej iz novomodne 
košarice vse in vedele boste -
vmes se bo sem ter tja nekaj 
tudi živahno zasvetilo! Seveda 
- lakasto usnje svetlih oziroma 
kričečih barv, vinili, akrili in 

sateni s kovinsko sijočim vide-
zom izžarevajo veselje do živ-
ljenja! Da so oprijete satenaste 
srajce, mini krilca, kratki suk-
njiči, srebrne ozke hlače in 
lakasti škornji rezervirani za 
mlad ženski svet, ne kaže zno-
va poudarjati. 

Pri teh materialih je namreč 
nevarna njihova dvoličnost -
na eni strani glamorozni in 
prijazni, na drugi pa izdajal-
sko poudarjajoči vsak odveč-
ni gramček. Vendar, če jih 
znamo uporabljati v zmernih 
odmerkih, so lahko prav za 
vse postave in rojstne letnice 
imenitni detajli, kombinacija 
s pleteninami, modni doda-' 
tek. 

Bela lakasta torbica in viso-
ki čevlji, nova satenasta obro-
ba, ovratnik in žepni poklopci 
na lanskem kostimu? Dobra 
zamisel! Kot ščepec optimi-
stičnega lesketanja za hladne 
in mokre oktobrske dni... 

Anketno nagradno vprašanje oktobra: 
KAKŠNI CEVUI SO VAM TO JESEN NAJBOU VŠEČ? 
a) Zaobljeni, moškega videza z nizko peto, 
b) oglate oblike, spredaj visoko zaprti, s 3-6 cm visoko peto, 
c) lakasti gležnarji z zadrgo ob strani in visoko široko peto. 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: 

Tel. št. 

Starost: Najljubše barve:..., 

ZDRAVNIŠKI NASVET 

Cepljenje proti gripi 
Skupaj z darovi narave se v 

tem času srečujemo s pove-
čanim pojavljanjem obolenj 
dihal, zlasti gripe. Zato je 
pravi čas, da pomislimo, ka-
ko se lahko pred gripo zašči-
timo. 

Edino učinkovito zaščito 
pred boleznijo predstavlja 
cepljenje. Za cepilno sezono 
1996/67 je v Sloveniji na voljo 
Begrivac cepivo, uvoženo iz 
Nemčije. Cepivo vsebuje mr-
tve viruse gripe, ki sicer pov-
zročajo bolezen; namen cep-
ljenja pa je, da človekovo telo 
kot odgovor na cepljenje prič-
ne tvoriti zaščitna protitelesa, 
ki ga varujejo pred okužbo. 
Cepljenje je namenjeno za 
preprečevanje gripe pri otro-
cih, ki so starejši od 6 mese-
cev, in pri odraslih, zlasti, če 
imajo kronične bolezni srca 
in/aU obtočil, kronične bolez-
ni dihal, kronične ledvične bo-
lezni, sladkorno in druge kro-
nične presnovne bolezni, kro-
nične anemije, če so starejši 
od 60 let. 

Cepljenje je kontraindicira-
no v primeru, če ima oseba 
akutno vročinsko ali nalezlji-
vo bolezen. Če okrevate po 
bolezni, je priporočljivo cepiti 
po preteku najmanj dveh ted-
nov po padcu temperature 
oziroma po preteku štirih ted-
nov pri težjih boleznih. 

Cepiti se ne smejo osebe, ki 
so alergične na katero od se-

stavin cepiva in/ali piščančje 
beljakovine. 

Po dosedanjih izkušnjah ni 
znano, da bi bilo cepivo ško-
dljivo za nosečnice, cepljenje 
doječih mater pa priporočamo. 

Odrasle in otroke, starejše 
od 10 let cepimo z eno dozo 
cepiva v mišico nadlahti. Otro-
ke v starosti od 6 mesecev do 
10 let cepimo z dvema polo-
vičnima dozama v presledku 
enega meseca, če pa so bili 
lansko leto cepljeni proti gripi, 
prejmejo letos celotno dozo v 
enkratnem odmerku. 

Najpogostejši stranski pojav 
po cepljenju je rdečina in bo-
lečina na mestu vboda, redko 
nastopi vročina in splošno sla-
bo počutje. 

Če je oseba, ki se cepi, v 
dobi inkubacije^ko je v telesu 
že virus, bolezen pa ni izbruh-
nila, cepljenje proti gripi ni 
učinkovito. 

Cepljenje se je pričelo v vseh 
zdravstvenih domovih, posta-
jah in Zavodu za zdravstveno 
varstvo Celje na IpavČevi 18. 
Na zavodu poteka cepljenje 
vsak dan, tudi ob sobotah in 
nedeljah med 8. in 12. uro. 

Cena cepljenja je za osebe, ki 
so starejše od 60 let in za vse 
kronične bolnike 500 SIT. Za 
vse ostale, ki so zdravi in mlajši 
od 60 let, pa je cena 1.300 SIT. 

Mag. ALENKA SKAZA 
MALICOJ, dr. med., 

specialistka epidemiologije 

RECEPTI TETE 
KATARINE 

nekaj kapljic sojinega ali kake-
ga drugega ekstrakta, ki ni iz 
mesa, temveč iz kvasa. Poseli-
mo in popopramo šele na kon-
cu. Iz zmesi oblikujemo ne 
pretanke zrezke, jih povalja-
mo v omaki, stepenem jajcu in 
žemeljnih drobtinah in na ma-
slu lepo rjavo zapečemo. 
Okrasimo z limoninimi krhlji, 
na krhlje pa naložimo nekaj 
kaper. 

Poire lepe Helene 
v nepremajhne kozarce za 

sladoled ali skodelice za kom-
pot denemo po eno kepo vani-
lijevega sladoleda, pokrijemo 
z eno ali dvema polovicama 
vkuhane hruške ter prelijemo 
z gosto, zelo vročo čokoladno 
polivko in takoj ponudimo. 

Za čokoladno polivko stopi-
mo 100 g dobre kuhinjske čo-
kolade z nekaj vode v loncu, 
ki smo ga postavili v večji lo-
nec z brbotajoče vodo. Čoko-
lade nikakor ne smemo nari-
bati ali nastrgati. K stopljeni 
čokoladi dolijemo toliko mle-
ka ali smetane, da dobimo 
gostljasto polivko. 

Zelena po ženevsko 
Srednje velike gomolje zele-

ne operemo in močno skrtači-
mo, nato pa skuhamo v slani 
vodi, a ne premehko. Potem 
jih olupimo in narežemo na 
tanke rezine. Globoko porce-
lanasto skledo namažemo s 
svežim maslom, nadevamo 
vanjo plast zeleninih rezin, jih 
potresemo z naribanim emen-
talcem in kosmiči masla, pre-
krijemo z novo plastjo zelene 
in tako naprej. Na vrhu naj 
bosta spet sir in maslo. Skledo 
pokrijemo s pokrovko in jo 
postavimo na lonec, v kate-
rem počasi vre voda; na njem 
mora stati jed najmanj eno 
uro, da se med sabo vse pre-
poji. V isti skledi jo tudi posta-
vimo na mizo, ne da bi jo prej 
premešali. 

Gobji zrezki 
1/2 kg svežih lisičk dobro 

očistimo in razčetverimo. Dve 
veliki čebuli razrežemo na 
kocke in na drobno seseklja-
mo veliko peteršilja. Čebulo, 
peteršilj in gobe dušimo na 
maslu v ponvi, tik preden se 
začno gobe peči, dodamo še 
dve namočeni in dobro ožeti 
žemlji brez skorje in vse še 
krajši čas dušimo. Zmes na 
drobno zmeljemo s stroj čkom; 
na koncu zavrtimo skozi stroj-
ček še en osušen krompirček. 

Nato zmes dobro premeša-
mo, ko se dovolj ohladi, pa 
vanjo ubijemo jajce. Če je pre-
mehka, lahko dosujemo nekaj 
žemeljnih drobtin. Začinimo 
jo močno - s sardelno pasto in 

KMETUSKI NASVET 

Razkuževanje tal (1.) 
v kmetijski proizvodnji se 

v normalnih klimatskih raz-
merah in pri pravilnem kolo-
barjenju vzpostavi ravnotež-
je med koristnimi in škodlji-
vimi organizmi. Pomembno 
je, da pravilno gnojimo z or-
gansko - mineralnimi gnoji-
li. Takšna tla ostajajo rodo-
vitna skozi daljše časovno 
obdobje. 

Prav nasprotne pa so razme-
re v rastlinjakih, kalilnicah, 
razsadilnicah, vrtovih, dreve-
snicah, trsnicah in na nekate-
rih poljedeljskih površinah. 
Na takšnih zelo intenzivno ko-
riščenih površinah se največ-
krat razmnožijo parazitske gli-
vice, bakterije in škodljivci. 

Te probleme lahko rešuje-
mo na več načinov in to: 
-s proizvodnjo na bolj eksten-
zivni način z večjimi odmori, 
-razkuževanje s paro, 
-razkuževanje s kemičnimi 
sredstvi, kot je na primer raz-
kuževanje z Basamit - granu-
latom. 

Slednji ima zelo širok spek-
ter delovanja in je cenovno 
zelo zanimiv. Z njim uničuje-
mo bakterije in glivice, ogorči-
ce (nematode), tajne škodljiv-
ce in plevele. Sredstvo deluje 
tako, da se tvori plin, ki izhla-
peva. 

Bakterije v tleh povzroj 
škodo pri vzgoji sadik kot t 
na drugih posevkih, kot 
fižol, grah, krompir, zelje c 
tača, kumare, pesa, korenj 

Največ rastlinskih bole 
povzročajo glivice. Opa 
škode delajo v vrtnarstvu 
zelenjadarstvu. 

Z uporabo Basamid gr̂  
lata uničimo tudi škodljiv 
ki se v času aplikacije naha 
v tretiranem sloju tal. 2ai 
tega je pomembno, da upi 
bimo sredstvo takrat, ko p 
ka ena od razvojnih faz !, 
dljivcev prav v tleh. 

Kemično uničevanje pl( 
lov v vrtovih je skoraj nei 
goče. Za mnoge vrtnine 
poznamo herbicidov, karf 
na doba (čas, ko po škrof 
nju ne smemo uživati di 
rastlin) je za mnoge predo 
ali pa zaradi nanašanja škr 
va uničimo rastline na so! 
nih gredah. Običajne herl 
de v vrtovih skoraj ne niort 
uporabljati. Basamid -gra 
lat uničuje semenske in k 
ninske trajne plevele. 

Zaradi širokega spektra 
lovanja je sredstvo zelo 
merno za razkuževanje z 
Ije, ki ga uporabljamo pri 
sajanju lončnic. 

NANDE OSOJ 

VEDEŽEVALIG PENJ 
Šifra: Lev - K 

v službi so bile neke težave, 
povezane z denarjem, kajne? 
Do konca leta vidim, da boste 
še ostali na tem delovnem me-
stu, potem pa se odpirajo bolj-
še možnosti in boste službo 
verjetno zamenjali. Srečno! 

šifra: BSB 
V šoli boš uspešna, saj vi-

dim, da si vztrajna. Priporo-
čam ti, da si izbereš poklic, 
kjer je precej dela z ljudmi, saj 
ti komunikacija ne dela težav. 
Fant, na katerega čakaš, se bo 
pojavil okoli novega leta. Pri 
zdravju najbolj pazi na dihal-
ne poti in na želodec. 

Šifra: Andreja 
Spoštovana! Vidim, da vas 

resnično najbolj skrbi ljube-
zen, tu pa vas moram kar ma-
lo razočarati, saj se mi poroka 
s tem človekom ne kaže, ka-
kor tudi ne otroci. Karte mi 
kažejo, da na pravega še niste 
naleteli, ta pa se nekako ne 
more odločid. Niste mi sicer 
napisali, ali ima on kakšno 
obveznost. Nekaj pa k temu 
prispeva tudi (pre) velika razli-
ka v letih. 

Šifra: Nedelje 
Glede ljubezni, za katero 

me sprašuješ, ti moram pove-
dati, da je sedaj v fazi status 
quo, torej, se ne premika na 
bolje. Mislim, da je najbolje, 
da sama narediš prvi korak in 
to tako, da začneš s kakšnim 
neobveznim pogovorom, pa 
boš videla, pri čem si. 

Šifra: Sonce 
s fantom, ki ga imate, se 

vam kaže kar precej dolga zve-
za, tudi skupno življenje ni 
izključeno. S stanovanjskim 

problemom bo v tem \elv 
nekaj težav, zato ne hitit 
raje počakajte na naslednj 
to. Takrat se vam kaže 
služba. Po določenem ( 
zdravljenja pa se vam 1 
tudi otrok. Takrat bodite : 
previdni v času nosečnosti 

kdmjJi 
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48 RUMENA STRAN 

TRAČ - niče 

Če ni župana, je pa 
maii županja 

Pred kratkim so v Preboldu 
odprli lekarno in na slove-
snost, kot se spodobi, povabili 
tudi žalskega župana Milana 
Dobnika. Gospod župan je 
moral po drugih opravkih, na 
otvoritev pa ni poslal kakšne-
ga izmed svojih nadomestnih 
mož, ampak je zamenjavo na-
šel kar v domači hiši. Name-
sto župana je v Prebold prišla 
mati županja Marinka Dob-
nik. Če so se na otvoritvi slad-
kali z njenimi pralinami,.ne 
vemo, vemo pa, kdo ima v 
županovi hiši ta glavno bese-
do. 

Hoče, noče... 
Rečičani se vse večkrat spra-

šujejo, bo šola ali ne bo. Ptički 
z mozirske občine čivkajo, da 
šola bo. To sklepajo po tem. 

ker sta si menda župan Jakob 
Presečnik in predsednik sveta 
dr. Anton Jezernik pred krat-
kim med obiskom v Angliji 
ogledala tudi temelje ene iz-
med tamkajšnjih šol. 

Ena vprašanje -
ena tožba 

Celjski svetnik Janez Lam-
pret je gotovo rekorder po števi-
lu postavljenih vprašanj v ob-
činskem svetu. Najrazličnejše 
občinske in državne službe 
imajo več kot dovolj dela že s 
sestavljanjem odgovorov na 
njegova vprašanja. V prihod-
nje pa bo verjetno dobro pre-
mislil, preden bo še kaj vpra-
šal. Nazadnje je namreč trdil, 
da stanovanjski upravljavci ne 
plačujejo redno storitev svojim 
izvajalcem - obrtnikom. Srn 
pra-stan je to prenesel z uko-
rom Lampretu in obsežno pou-
čitvijo o dejanskih razmerah, 

Atrij pa mu je zaradi neresnič-
nih izjav in blatenja podjetja 
zagrozil s tožbo, če se jim ne bo 
javno opravičil. Pa še milijon 
tolarjev odškodnine mu bodo 
naprtili, so dodali. Ubogi 
Lampret! Njegovi pristaši so že 
začeli zbirati prostovoljne pris-
pevke. 

fz »raja« v »raj« 
Poleg vseh tegob je Splošno bolnišnico Celje »zadela« še tale 

oglaševalska tabla, ki si jo je pogrebna služba Raj postavila prav 
pred glavni bolnišnični vhod na Kersnikovi ulici. V bolnišnici 
bentijo, hudobneži pa namigujejo, da si pogrebniki boljšega 
mesta za oglaševanje ne bi mogli najti. 

ZANIMIVOSTI 

Skrbno čuvana buča 
Na kmetiji Jožice in Karla Ostervuh v Šentflorjanu pri 

Šoštanju je zrasla ogromna buča z merami 63,5 kilograma 
ter 2,08 metra po obsegu. 

Buča velikanka, ki je zrasla na kompostu, je res največja, 
vendar pa so vsaj tri buče le nekaj kilogramov lažje. Pri 
Ostervuhovih, rodu, ki na tej zemlji kmetuje že 300 let, se 
seveda veselijo debelega pridelka, ki ga tudi skrbno varujejo. 
Podnevi je namreč buča pred hišo, ponoči pa jo hranijo na 
varno in tudi zaklenejo. LOJZE OJSTERŠEK 

BODICI 
• Razlog za to, da si d 
ne more privoščiti de 
na morju, je »morje« | 
darskih problemov. 

• Lastninjenje bi lahki 
novali evtanazija nea 
Ijivega gospodarstva. 

• Na vhode v sejemsk 
store bi bilo dobro pr 
table z napisom: »Pol 
barantanje prepovedal 

•Kratico d.o.o. si lahk 
lagamo tudi kot de 
odiranje občanov. 

• Strokovnjake zelo zc\ 
lunin mrk, premalo pc 
tvo, da smo v gospodi 
»za luno«. 

•V EU bi naši odg( 
kadri prišli najbolj pn 
»mentorji« mafijskih p 

'Predvolilna kampai 
kot spolno poželenje • 
te hoče kdo »nategniti* 

• Stalno preganjamo zi 
ke v prostituciji. Kaj, 
začeli še zvodnike v po 

•Bojim se, da bodo 
podjetja za tuja vlagi 
vmesna postaja na pi 
tujih bank. 

MARJAN BRi 

STRANKA ŠAUIVCEV 
Današnji nagrajenki sta Lili ŠOLINC iz Celja 

in Marjana ŠMAJS s Polzele. Nagrada: izlet na 
Dunaj. Vabilo: s poslano šalo, postanete član 
stranke šaljivcev, ki ima volitve in kongres -
veselico vsako leto. 

ŠALA TEDNA 

Mesto oli ras 
Pogovarjata se smrkelj in kakec, kje je 

bolje - v mestu ali na vasi. 
Kakec pravi: »Menije boljše na vasi. Tam 

me ljudje odložijo kar na travo in pokrijejo z 
listjem, da me ne zebe. V mestu pa me 
spustijo iz dvanajstega nadstropja pa se čisto 
razletim, ko priletim v pritličje. 

Smrkelj pa reče: »Menije boljše v mestu. 
Tam me smrknejo v robček in me še par dni 
nosijo v žepu in sem tako lepo na toplem. Na 
vasi pa me ljudje smrknejo kar med prste in 
me nato zabrišejo v steno, da se čisto razle-
tim.« 

Ni zame... 
Neka gostja med sprejemom okara soproga: 
»Že četrtič si šel k mizi in si napolnil kozar-

ček. Te ni nič sram?« 
»Kje pa,« ji odvrne mož. »Natakarju vsakič 

rečem, da je zate.« 

Jecifavca • 
Pride moški k zdravniku in ga prosi, če ga 

lahko pozdravi, ker jeclja. Zdravnik ga pregleda 
in mu odgovori: »Veste, gospod, spolni ud imate 
predolg in ga bo treba malo odrezati.« 

Moški mu odgovori: »Ja-ja, to-to pa-pa ne 
vem, če-če bo-bo žena do-do-dovolila.« 

Moški gre domov in se z ženo dogovorita. 
Drugi dan se vrne k zdravniku in mu pove, da 
operacijo lahko opravi. Zdravnik mu po posegu 
naroči, da se naj čez 14 dni oglasi na pregled. 

Gospod pride nazaj že naslednji teden in reče 
zdravniku: 

»Moja žena s tem ni zadovoljna.« 
Zdravnik pa mu odgovori: »Ja-ja. ves-ve-ste 

je-jež-ž-že pre-p-p-ozno!« 

Izvidi 
Starejša ženica pride k zdravniku na pregled. 
»Veste, gospod doktor, se tako slabo poču-

tim!« 
»Ja. gospa, potem pa boste dali kri, vodo in 

blato,« reče zdravnik. 
Ženica pa odgovori: »Potem pa vam kar 

spodnje hlačke tu pustim, gospod doktor« 

Med komercialisti 
Na tržnici prodaja cigan ure. Zaklepeta se in 

to izkoristi drugi cigan ter mu ukrade vso 
»zbirko«. Z bogatim plenom stopi pred družino 
in vsakemu članu podeli po en primerek. Ven-
dar ur je ostalo še kar precej in glava družine je 
vprašal za mnenje, kaj z njimi storiti, svojo 
ženo: 

»E. kaj. Prodala jih bova.« 
»Kje?« 
»Na tržnici. Tam je veliko prometa.« 
»Jaz ne grem. Me lahko spoznajo,« reče ci-

gan. 
»Bom pa jaz šla.« 
In gre za »biznisom« žena. Zaklepeta se, 

mimo pride neznan cigan in ukrade ciganki vse 
ure. Ko pride domov, jo mož takoj vpraša: 

»Kje so pa ure?« 
»Vse sem prodala.« 
»Vse? Po koliko?« 
»Po nabavni ceni,« se odreže žena. 

Nesramno dober! 
Gospa Lučka pride na policijsko postajo. 
»Rada bi prijavila posilstvo!« 
»Nam lahko date kakšen podatek o storilcu?« 

vpraša policaj. 
»Ne, ker je bilo dejanje storjeno od zadaj!« 
»Ja, gospa, potem vam pa mi ne moremo 

pomagati!« 
»Ampak meni se pa vseeno zdi, da je bil 

Maks,« vztraja gospa. 
»Zakaj pa se vam zdi. daje bil Maks?« vpraša 

policaj. 
»Zato, ker je bil nesramno dober!« kriče 

poudari gospa. 

Opozorilo in rabilo 
Sosed je imel češnjo, pa se je bal, da jo bodo 

otroci obrali, še preden bodo češnje dozorele. 
Zato jih je poškropil z apneno brozgo in na 
deblo obesil listek z napisom: »Opozorilo! Češ-
nje so ̂ zastrupljene. Niso za jest! Gospodar« 
Otroci so češnjo vseeno obrali, češnje v vodi 
oprali in jih pojedli, na deblo pa obesili listek z 
napisom: »Vabilo! Češnje smo obrali in pojedli, 
gospodar, pridi na pogreb! Tatovi.« 

fCmetica 
Pride kmetica v Ljubljano in gre pri rdeči luči 

čez cesto. 
»Kam jo pa brišeš, mamca?« jo vpraša poli-

caj. 
»Ja, v firtof, gospod policaj.« 

Šale so prispevali: Jasmina SIMLER iz Celja, 
Justina GOSTEČNIK iz Braslovč, Lilijana ČOŽ 
iz Celja, Jože FIDLER iz Šempetra, Lili 
ŠOLINIČ iz Celja, Zdenka GOTAR iz Laškega in 
Simona LOGAR iz Rimskih Toplic. 

KUPON 

Najbolj sem se nasmejal šali: 

Moj naslov: 


